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مدیرعامل آبفای استان تشریح کرد؛

چالش های صنعت
 آب و فاضلاب قم 

سرپرست فرمانداری قم تاکید کرد:

ضرورت رفع دغدغه های سرویس فرهنگیان بخش خلجستان

با  دیدار  در  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
فاضلاب  و  آب  صنعت  وضعیت  تشریح  به  قم  استاندار 
این  روی  پیش  چالش های  و  اولویت ها  برنامه ها،  استان، 
صنعت پرداخت. مهندس حسن بختیاری در جلسه ای که 

با حضور سردارشاهچراغی استاندار، معتمدی معاون امور 
عمرانی استاندار، نوربخش رئیس سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی و...  در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم 
برگزار شد به تبیین وضعیت شبکه و تأسیسات فاضلاب 
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عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

نهضت ساخت پارکینگ باید جدی گرفته شود 
هسته مرکزی شهر نیازمند پارکینگ عمومی است 
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8
رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

کاهش 5 درصدی وقوع جرایم اقتصادی

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به 
اینکه مجموعه مدیریت شهری پیگیر جدی مقوله ساخت 
پارکینگ در اماکن تجاری و مسکونی است گفت: شورای 
شهر با توجه به اهمیت توجه به مقوله پارکینگ در سطح 

پارکینگ  مبحث  به   1401 بودجه  در  ویژه  به طور  شهر، 
لزوم  بر  تأکید  با  سعادتمند  ماشالله  است.  کرده  توجه 
توجه مدیریت شهری به چالش کمبود پارکینگ عمومی و 
خصوصی در شهر قم اظهار داشت: یکی از موضوعات مهم 

  

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم با بیان اینکه هیچ وانت 
بار و دستفروشی مجوز سدمعبر و فعالیت ندارد، گفت: موضوع سد معبر نیازمند 
عزم چند جانبه است و باید به صورت اصولی پیگیری شود. احمدرضا شفیعی: 
اظهارداشت : نسبت به گذشته وضعیت سدمعبر در قم بهتر شده و این موضوع 
در مقایسه با دیگر کلانشهرها بیش از پیش محسوس است. شفیعی با بیان اینکه 
این  کرد:  تصریح  ندارد  فعالیت  و  سدمعبر  مجوز  دستفروشی  و  بار  وانت  هیچ 
موضوع یک استثنا هم دارد، برخی از شهروندان که معیشت مناسبی ندارند 

بیان مشارکت 100  با  مسئول دبیرخانه قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی، 
گفت:  شهر  سطح  بوستان   11 در  کریمه  طرح  اجرای  در  شهرداری  درصدی 
مهدی  شد.  اجرا  و  برنامه ریزی  شهر  دینی  فرهنگ  ارتقاء  جهت  در  طرح  این 
علی بابایی با اشاره به مشارکت مناسب شهرداری قم در اجرای طرح کریمه در 
بوستان ها اظهار داشت: این طرح در جهت ارتقاء فرهنگ دینی شهر برنامه ریزی 
و باید به عنوان یک طرح مشارکتی با همه دستگاه های اداری شهر در بوستان ها 
اجرایی می شد. وی با تقدیر از مشارکت شهرداری در اجرای این طرح افزود: یکی 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم :
هیچ وانت بار و دستفروشی مجوز سدمعبر و فعالیت ندارد 

مسئول دبیرخانه قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی خبرداد:
 اجرای طرح کریمه در ۱۱ بوستان با مشارکت شهرداری قم

88

سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران:
 ایجاد نیروگاه های هسته ای امری 
فانتزی نیست،ضرورت کشور است

انــرژی  ســازمان  ســخنگوی 
اتمی ایــران بــا بیان اینکــه ایجاد 
امــری  هســته ای  نیروگاه هــای 
فانتــزی نیســت بلکــه بخشــی 
لاینفک و ضــروری از نیاز کشــور 
اســت، گفت:کشــورهای اروپایی 
خــود به ایــن واقعیت رســیده اند 
که گریزی از ســاخت نیروگاه های 
2هسته ای نیست. بهروز کمالوندی 

رییس مجلس شورای اسلامی :
 هسته ای باید به منافع تضمین شده 

اقتصادی منجر شود
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موسوی لارگانی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
مردم با گرانی غیرقابل تحمل

 مواد غذایی تحت فشار هستند 

رییس مجلس شــورای اســلامی 
گفت: مجلس یازدهــم تاکید دارد 
کــه مذاکــرات هســته ای بایــد به 
حصول منافع تضمین شده، پایدار 
و ملمــوس اقتصــادی بــرای آحاد 
ملت شــریف ایــران منجر شــود. 
محمدباقــر قالیبــاف در جلســه 
علنی روز یکشنبه )۲1 فروردین(
مجلس شورای اســلامی در نطق 

کمیســیون  عضــو  یــک 
اقتصــادی مجلــس شــورای 
اسلامی با طرح این پرسش که 
راز انفجار قیمت ها چیست؟ 
گفت: مردم شب عید سختی 
را ســپری کردند و اکنون نیز 
در ماه مبارک رمضان با گرانی 
غیرقابل تحمل مواد غذایی به 

شدت تحت فشار هستند. 2

سازمان امور پناهندگی نروژی )NRC( فعال در خدمات بشردوستانه در ایران، بدینوسیله از تمامی شرکت های پیمانکاری 
و ناظرین حقوقی و حقیقی فعال در پروژه های عمرانی واجد شرایط دعوت بعمل می آورد تا آمادگی خود را جهت اجرا و 
یا نظارت پروژه های ساختمانی در استان قم اعلام نمایند. حوزه کار شامل ساخت سازه های مسکونی، مدارس و مراکز 
چندمنظوره؛ شبکه توزیع آب و فاضلاب و زیرساخت های مربوطه؛ تصفیه خانه های آب و فاضلاب؛ نصب تاسیسات 
زیرسطحی )آب، فاضلاب، برق و غیره(، کارهای عمرانی عمومی )راه ها، روشنایی خیابان ها و غیره( می باشد. پیمانکاران 
و ناظرین علاقه مند می توانند از طریق ارسال ایمیل به آدرس IR.CentralLogistics@nrc.no با موضوع"پروژه های 
عمرانی استان قم" در بخش اجرا و یا با موضوع "پروژهای نظارتی استان قم" در بخش ناظرین حقیقی و حقوقی، اسناد 
تکمیلی را درخواست نمایند. ایمیل ارسالی از سوی پیمانکاران و ناظران، می بایستی به وضوح شامل نام شرکت و یا شخص 
حقیقی، شخص رابط و شماره تلفن های تماس باشد. آخرین مهلت ارسال ایمیل اعلام آمادگی و اطلاعات درخواستی به 

NRC روز پنجشنبه 1  اردیبهشت 1401 می باشد.

فراخوان شناسایی پیمانکاران، ناظران حقیقی و حقوقی پروژه های عمرانی
 در استان قم

در نشست شورای اداری استان قم صورت گرفت؛

تقدیراز شهردار قم  بعنوان خدمتگزار زائران نوروزی
2

 در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای امور مربوط به جمع آوری، قبول، ثبت، تجزیه و توزیع مرسولات وارده و صادره واحد 193 خود را مطابق با شرایط 
و مفاد مندرج در اسناد مناقصه به مدت یکسال از تاریخ 1401/02/16 لغایت 1402/02/15 به پیمانکار واجد صلاحیت )موضوع اصلی فعالیت آن با موضوع 
مناقصه مطابقت داشته و دارای مجوز از مرجع ذیربط در امور حمل و نقل می باشد( واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکي دولت )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir    انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران 
در صورت عدم عضویت قبلي،  مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر است شماره 

فراخوان مذکور در سامانه ستاد ۲0010011۲4000001 می باشد.
1-تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت 9  روز دوشنبه مورخ 1401/01/22 می باشد.

۲-مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه: از تاریخ انتشار لغایت ساعت  18  روز پنجشنبه مورخ 1401/01/25
3-مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: ساعت 19 روز یکشنبه مورخ 1401/02/04

4- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 960.000.000 ریال) نهصد و شصت میلیون ریال( است که به یکی از دو روش ذیل می باشد:

5/1- ارائه ضمانتنامه بانکی از یکی از بانکها یا موسسات مالی تحت نظارت بانک مرکزی با اعتبار سه ماهه و قابل تمدید.
5/۲- فیش واریزی بابت تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به حساب شبای شماره IR 3۲0100004101047771۲08007 بانک مرکزی بابت شرکت در 

مناقصه.
6- زمان و مکان افتتاح پاکت ها : ساعت 10 روز دوشنبه مورخ 1401/02/05 در محل اداره کل پست استان قم.

* حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکتها )بررسی قیمت های پیشنهادی( بلامانع است.
*هزینه درج آگهی فراخوان بعهده برنده مناقصه می باشد.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه:
نشانی: قم- بلوار 15 خرداد- بلوار محتشم کاشانی- اداره کل پست استان قم- واحد حقوقی تلفن: 0۲5-37786441

تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی سامانه ستاد جهت دریافت اطلاعات: 1456

فراخوان تجدید مناقصه عمومی بصورت یک مرحله ای شماره ۱400/3/ق.م ) نوبت اول(

اداره کل پست استان قم

شناسه آگهی: ۱2986۱۱

اداره کل پست استان قم اداره کل پست استان قم
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چرایی بازگشت ریزگردها
از روز 1۹ فروردین، تهران و بسیاری از شهرهای غربی، 
قرار  و خاک  اقیانوس گرد  زیر  در  و جنوبی کشور  مرکزی 

گرفته اند.
شاخص آلودگی هوای تهران از عدد 400 هم  فراتر رفته 

است. در این کلیپ به ریشه های این بحران پرداخته شده است. صرف نظر از تغییر اقلیم و 
بی نظمی های جدی آب و هوایی، ناپایداری خاک در ایران عوامل متعددی دارد که جدی 

ترین آنها:
- کشاورزی ناپایدار، بخصوص دیم کاری

- چرای بی رویه
- خشک شدن تالاب ها

- معدن کاوی
ایجاد ناپایداری خاک ناشی از جاده سازی، عملیات عمرانی و افرودسواری چه توسط 
کسانی که برای تفریح طبیعت را تخریب می کنند و چه توسط ماشین های قاچاق و شوتی ها
می توان منتظر باد بود و مانند مشکلات دیگر چشم ها و گو شها را بست. اما با گذشت زمان 

تعدد این فجایع می تواند زندگی را هر روز بر مردم سخت و دشوار کند.
اگر چه دولت عامل اصلی مشکلات محیط زیستی ایران است، اما این دولت بر خلاف 
آنچه یک عده فکر می کنند اتفاقا به بخش بیشتر مردم بیشترین شباهت را دارد. مدیران ما 
از بین برجستگان علمی نیستند که بتوانند صلاح آینده کشور را به درستی تشخیص دهند. 
آنها مانند مردمان عادی رفتار می کنند که باری به هر جهت امروز را به فردا بگذارنند. برای 
آنها منافع کوتاه مدت مهمتر از پایداری این سرزمین در آینده است. منافع جناحی را به 
منافع ملی ترجیح می دهند. دقیقا مانند خودمان که منافع شخصی را به منافع عمومی 

ترجیح می دهیم.
اگر غیر از این بود نمی آمدند و بدون رعایت قانون ساخت پتروشیمی در میانکاله را آغاز 
کنند، ساخت سدهای ویرانگر و انتقال آب را ادامه نمی دادند و همچنان بر طبل مخالفت 
با دوچرخه سواری بکوبند؛ بر بسترهای ماسه ای مالچ کشنده نمی ریختند، نمی آمدند و 
قرارداد سه میلیارد دلاری تولید برنج -در حالی که کشور در اغما بی آبی است - ببندند و بر 

کاشت گیاهان مهاجم تاکید نمی کردند.
  

صدای شکسته شدن 
استخوان های مردم

و  است  گذشته  سیزدهم  دولت  فعالیت  از  ماه  چندین 
می توان درباره فعالیت های او اظهارنظر کرد. آقای رئیسی 

برای اولین بار است که در قوه مجریه فعالیت می کند و از قوه دیگری به دولت آمده است و 
سابقه اجرایی کلان در کشور ندارد. این مسئله باعث بروز مشکلاتی شده است و از طرفی 
رئیسی تیم کم تجربه ای را با خود همراه کرده است که در رده های بالای مدیریتی سابقه 
آنچنانی ندارند و این موضوع محدودیت هایی برای دولت ایجاد کرده است.گفتنی است که 
دولت رئیسی زمان کمی است که آغاز به کار کرده و در این زمان تحرکات دولت خوب بوده 
است. ابراهیم رئیسی از نزدیک وارد صحنه می شود و اوضاع را رصد می کند و پیگیر مصوبات 

در سفرهای استانی است که از نکات مثبت این دولت است.
از همه مهم تر همسویی قوا با یکدیگر و با رهبری در دولت سیزدهم، امتیاز مثبتی برای 
دولت رئیسی محسوب می شود. اما گره کار در جایی دیگر است. در بحث برجام و رابطه 
با کشور عربستان، بهبود روابط با کشورهای منطقه، اعتبار اجتماعی دولت در میان مردم، 
وضعیت اقتصادی و امید به آینده، مهاجرت جوان های کشور از جمله موراد بسیار مهمی 
است که دولت ابراهیم رئیسی ناچار است به آنها توجه کند. باید به این دولت زمان داد و از 

طرفی نباید خیلی توقع زیادی از دولت داشت.
دولت بدون تردید کابینه خود را ترمیم می کند. ابراهیم رئیسی از عملکرد برخی از وزرای 
خود ناراضی است و حتما بدون تعارف کابینه را ترمیم خواهد کرد. نقطه مثبت رئیسی این 
است که با جدیت اصلاح کابینه را پیش خواهد گرفت. از دیگر نقاط مثبت دولت رئیسی این 
است که کارهای دولت گذشته را تکمیل می کند و آنها را در نیمه رها نکرده است. مشکلات 
کشور بسیار است و دولت باید دو برابر توان و کارآمدی خود را در این عرصه می داشت و به کار 
می بست. شرایط فعلی بدتر از جنگ است. در تمامی استان ها و تمامی بخش ها، محدودیت 
وجود دارد و تحریم ها اثر خود را باقی گذاشته است و به قول مرحوم هاشمی رفسنجانی 

صدای شکسته شدن استخوان های مردم از فشار تحریم شنیده می شود.

پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام؛

سیاست های کلی تأمین اجتماعی
 توسط رهبر انقلاب ابلاغ شد

 رهبر معظم انقلاب در اجرای بند یک اصل 110 قانون اساسی و پس از مشورت با مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، سیاست های کلی و مصوّب تأمین اجتماعی را برای اقدام به 

رؤسای قوای سه گانه و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ کردند.
به گزارش حوزه امام و رهبری خبرگزاری ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای در اجرای بند یک اصل 110 قانون اساسی و پس از 
مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام، سیاست های کلی و مصوّب تأمین اجتماعی را 

برای اقدام به رؤسای قوای سه گانه و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ کردند.
بر اساس دستور رهبر انقلاب اسلامی و در اجرای بند »ج – 1« الزامات تحقق سیاست های 
کلی نظام، قوه مجریه موظف است با کمک مجلس شورای اسلامی و قوه قضائیه و با بسیج 
دستگاههای مسئول، برنامه جامع تحقق این سیاستها را شامل تقدیم لوایح، تصویب مقررات 

و اقدامات اجرایی لازم، در مدت شش ماه ارائه کند.
و  دادن  جامعیت  منظور  به  اجتماعی  تأمین  کلی  سیاست های  است  ذکر  به  لازم 
انسجام بخشی به تلاش های نظام و ایجاد جهش در این زمینه ابلاغ شده و با توجه به اهمیت 
و جامعیت آن به عنوان یک سند بالادستی، تحقق آن مستلزم تغییرات اساسی در قوانین و 

مقررات جاری و تلاش های جدی در این عرصه است.
متن سیاست های کلی تأمین اجتماعی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
سیاست های کلی تأمین اجتماعی

ایجاد رفاه عمومی، بر طرف ساختن فقر و محرومیت، حمایت از اقشار و گروههای هدف 
خدمات اجتماعی از جمله بی سرپرستان، از کارافتادگان، معلولان و سالمندان و آنچه 
از اهداف رفاه و تأمین اجتماعی که در اصول ۳، ۲1، ۲۸، ۲۹، ۳1 و 4۳ قانون اساسی 
آمده است، اقتضاء می کند نظامی کارآمد، توانمندساز، عدالت بنیان، کرامت بخش و جامع 
برای تأمین اجتماعی همگان که برگرفته از الگوهای اسلامی- ایرانی و مبتنی بر نظام اداری 
کارآمد، حذف تشکیلات غیر ضرور و رفع تبعیض های ناروا و بهره گیری از مشارکت های 

مردمی باشد، طراحی و اجرا شود و ترتیبات زیر در آن رعایت گردد:
1- استقرار نظام تأمین اجتماعی به صورت جامع، یکپارچه، شفاف، کارآمد، فراگیر و 

چندلایه.
۲- ایجاد یک ساز و کار تخصصی و فرابخشی به منظور حفظ انتظام و انسجام امور 
مربوط، لایه بندی و سطح بندی خدمات، ایجاد وحدت رویه، اِعمال نظارت راهبردی در 
تکوین و فعالیت سازمانها و صندوق ها و نهادهای فعال در قلمروهای امدادی، حمایتی و 
بیمه ای و شکل دهی پایگاه اطلاعات، با رعایت ملاحظات امنیتی مربوط به نیروهای مسلح 

و دستگاههای امنیتی کشور.
٣- پایبندی به حقوق و رعایت تعهدات بین نسلی و عدم تحمیل طرح های فاقد تضمین 
مالی بین نسلی، تأمین منابع پایدار، رعایت محاسبات بیمه ای و تعادل بین منابع و مصارف 
و حفظ و ارتقاء ارزش ذخایر سازمانها و صندوق های بیمه گر اجتماعی به عنوان اموال متعلّق 

حق مردم با تأکید بر امانت داری، امنیت، سودآوری و شفافیت با ایجاد ساز و کار لازم.
4- اصلاح قوانین، ساختارها و تشکیلات سازمانها و صندوق های بیمه گر اجتماعی در 
جهت تأمین عدالت و یکسان سازی قواعد و مقررات بیمه ای و جلوگیری از ایجاد و انباشت 

بدهی های دولت و رعایت قواعد بیمه ای و تأمین بار مالی تضمین شده و بین نسلی.
۵- لایه بندی امور امدادی، حمایتی و بیمه ای و سطح بندی خدمات با رویکرد فعال دولت 

بر اساس وسع و استحقاق، به ترتیب ذیل:
- امور امدادی از محل پوشش بیمه ای، مشارکت های مردمی و مساعدت دولت.

- امور حمایتی با هدف رفع فقر و آسیب اجتماعی و تضمین سطح پایه خدمات از محل 
منابع دولتی، عمومی و مردمی. - امور بیمه پایه برای آحاد جامعه متناسب با وضع آنان از 
محل حق بیمه سهم بیمه شدگان، کارفرمایان و دولت. - امور بیمه های مازاد و تکمیلی از 
محل مشارکت بیمه شدگان و کارفرمایان با مشوق های مالیاتی و پشتیبانی حقوقی دولت 
در فضای رقابتی. - حفظ قدرت خرید اقشار ضعیف جامعه از طریق متناسب سازی مزد 
شاغلین، مستمری بازنشستگان و مقرری بیکاران. - اعمال رویکرد مناسب برای زدودن 
جلوه های آشکار فقر و آسیب اجتماعی از محلات کم برخوردار شهری و مناطق روستایی 
و عشایری. ۶- بسط و تأمین عدالت اجتماعی، کاهش فاصله طبقاتی با هدفمندسازی 
یارانه ها، دسترسی آحاد جامعه به خدمات تأمین اجتماعی، توانمندسازی، کارآفرینی و رفع 
تبعیض های ناروا در بهره مندی از منابع عمومی. ۷- استقرار نظام ملی احسان و نیکوکاری و 

ایجاد پیوند میان ظرفیت های مردمی و دستگاههای موظف.
۸- ارائه خدمات لازم به منظور تحکیم نهاد خانواده و فرزندآوری.

۹- الزام به تهیه پیوست تأمین اجتماعی برای طرح ها و برنامه های کلان کشور.

اخبار

 مدیرعامل آبفای استان تشریح کرد؛

چالش های صنعت آب و فاضلاب قم 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در دیدار با استاندار قم به تشریح 
وضعیت صنعت آب و فاضلاب استان، برنامه ها، اولویت ها و چالش های پیش روی 

این صنعت پرداخت.
مهندس حسن بختیاری در جلسه ای که با حضور سردارشاهچراغی استاندار، 
معتمدی معاون امور عمرانی استاندار، نوربخش رئیس سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی و...  در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد به تبیین 
وضعیت شبکه و تأسیسات فاضلاب شهر قم پرداخت و خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر با اجرای 10۷0 کیلومتر شبکه فاضلاب و احداث 4 باب تصفیه خانه با 
ظرفیت 1۲0 هزار مترمکعب در شبانه روز، 41 درصد جمعیت شهر قم تحت 

پوشش شبکه جمع آوری بهداشتی فاضلاب قرار دارند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم مشکلات زیست محیطی در مناطق 
محروم، افزایش احتمال ناپایداری و تخریب سازه ها، افزایش روزافزون درخواست 
ایجاد تأسیسات جمع آوری فاضلاب در مناطق با تراکم بالا، ضرورت اصلاح شبکه 
سیمانی قدیمی و جلوگیری از مخاطرات، جلوگیری از تکرار معضلات فاضلاب 
مسکن مهر در سایت ۵۶0 هکتاری اقدام ملی را از جمله دلایل اولویت اجرای 

پروژه های فاضلاب در مناطق مختلف شهر برشمرد.
وی اجرای شبکه فاضلاب در پردیسان را از اولویت های شرکت آب و فاضلاب 
برشمرد و گفت: با توجه به اینکه هنوز بحث توسعه در پردیسان ادامه دارد باید 
1۶۵ کیلومتر شبکه اجرا کنیم تا بتوانیم پوشش لازم را در این منطقه داشته باشیم.

مهندس بختیاری بر فوریت اجرای خط انتقال فاضلاب پردیسان و رینگ شرقی 
شبکه فاضلاب شهر قم به طول ۲1 کیلومتر با اعتباری بالغ بر 4 هزار و ۵00 میلیارد 
ریال تأکید کرد و اظهار داشت: با اجرای این خط می توانیم فشار بر روی خط 

انتقال پردیسان را کم کنیم و مناطق با تراکم بالا را نیز پوشش دهیم.
وی زیاندهی بالای بخش فاضلاب، چالش های توسعه زیرساخت های فاضلاب 
به دلیل مشکلات تأمین اعتبار، مخاطرات بیش از ۲40 کیلومتر شبکه فاضلاب 
فرسوده و عدم وجود اعتبار بازسازی و معضلات عدم ساماندهی تانکرهای حمل 
فاضلاب های صنعتی را نیز از چالش های پیش روی صنعت فاضلاب استان اعلام 
کرد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در ادامه به تشریح راهبردهای 
افزایش استفاده مجدد از فاضلاب پرداخت و اذعان داشت: کاهش تخصیص 
بخش صنعت از ۳1 به حداکثر ۵ میلیون مترمکعب در سال و جایگزینی با پساب 
برنامه ریزی شهرداری ها  آب بَر،  کم  استقرار صنایع  فاضلاب،  تصفیه خانه های 
برای استفاده و جایگزینی پساب تصفیه شده در توسعه و نگهداری فضای سبز 
شهری و الزام ادارات و مجموعه های با سطح بالا برای احداث تصفیه خانه های 
محلی فاضلاب یا آب خاکستری از جمله این راهبردها است. وی افزایش اعتبار 
مصوب طرح فاضلاب قم در قانون بودجه و استفاده از ظرفیت ردیف های متفرقه 
برای تسریع در اجرای پروژه، همکاری مضاعف شورای اسلامی برای استفاده از 
ظرفیت تبصره ۳ قانون ایجاد تسهیلات برای توسعه طرح های فاضلاب و استفاده 
از اعتبارات تنش فاضلاب را از جمله راهکارهای افزایش منابع مالی برای اصلاح 
و توسعه زیرساخت های فاضلاب ذکر کرد. مهندس بختیاری اجرای خط انتقال 
فاضلاب پردیسان و رینگ شرقی شهر قم، احداث تصفیه خانه فاضلاب پردیسان 
با ظرفیت ۵۵ هزار مترمکعب در شبانه روز، توسعه شبکه فاضلاب شهری در نقاط 
پرتراکم و با اولویت بالا مانند انسجام، 1۵خرداد، بلوار غدیر به طول حدود 100 
کیلومتر، اصلًا ح شبکه فرسوده فاضلاب شهری در سطح شهر به طول حدود 
1۵0 کیلومتر در طی ۵ سال را از جمله اولویت های اجرایی بخش فاضلاب قم 
عنوان کرد. وی در بخش دیگری از سخنان خود به چالش های پیش روی بخش 

آب استان پرداخت و راهکارهایی را برای رفع این چالش ها ارائه کرد.
 

استاندار قم:

 اولویت دانش بنیان ها تمرکز
 بر فناوری های مورد نیاز استان باشد

 استاندار قم تلاش برای تحقق شعار سال را یک تکلیف همگانی عنوان و تاکید 
کرد: اولویت در تولید دانش بنیان، تمرکز بر فناوری های مورد نیاز استان باشد.

سید محمد تقی شاهچراغی در نخستین جلسه برنامه ریزی تحقق شعار سال 
در سالن امام جواد)ع( استانداری، ضمن تاکید بر لزوم مشارکت و نقش آفرینی 
همه اداره های دولتی و نهادهای غیر دولتی در تحقق شعار سال افزود: تمام 
کسانی که در این مهم دغدغه دارند باید ورود کنند تا در عمل شاهد افزایش 
تولید دانش بنیان در استان باشیم. استاندار قم با اشاره به جدیت دولت در بحث 
تحقق شعار سال، بر ضرورت توجه به فن آوری های نرم و خلاقانه در کنار فن آوری 
های سخت تاکید کرد و گفت: کیفیت و کمیت در موضوع تولید دانش بنیان از 
اهمیت بالایی برخوردار بوده و نیازمند اهتمام بیشتری در افزایش این شاخص 
ها هستیم. شاهچراغی در ادامه مدیریت نتیجه گرا را مورد توجه قرار داد و تصریح 
کرد: اولویت اول در تولید دانش بنیان باید تمرکز بر روی فن آوری مورد نیاز استان 
باشد و زمانی می توان اذعان به تحقق تولید دانش بنیان داشته باشیم که منتج به 
مشاهده عینی در میدان عمل و نیل به اهداف متصور برای هر حوزه باشد. وی 
همچنین توسعه دانش در بخش های صنعتی و کشاورزی استان را از ضروریات 
و الزامات تحقق شعار سال 1401 دانست و از همه اداره ها و نخبگان خواست 
برای هدف گذاری در راستای رسیدن به این مهم برنامه ها و پیشنهادهای خود را 
به دبیرخانه ارائه نمایند.  در این جلسه روسای اداره ها و نهادهای دعوت شده به 
صورت جداگانه ضمن تشریح اقدام ها و فعالیت های های خود در خصوص تبیین 
و برنامه ریزی جامع و عملیاتی برای تحقق شعار سال و همچنین حمایت از تولید 

دانش بنیان و اشتغال زایی، نظرها و پیشنهادهای خود را مطرح کردند.
 

معاون استاندار قم: 

واگذاری اراضی پردیسان تسریع شود
 معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با تاکید بر ضرورت تلاش برای تسریع 
این  اراضی ۳۲ و 4۸ هکتاری پردیسان گفت: تحقق  آماده سازی  و  در واگذاری 
مهم، در گرو همکاری و تعامل بیشتر بین شهرداری با سازمان ها و اداره های متولی 
است. ابراهیم معتمدی در جلسه ستاد بازآفرینی شهری، با بیان اینکه اراضی ۳۲ 
و 4۸ هکتاری برای اصلاح بافت فرسوده، ساماندهی اطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( و سکونت گاه های غیررسمی در نظر گرفته شده است بیان داشت: 
مدیران استان برای ایجاد ارزش افزوده در این اراضی، همنظر و متفق القول هستند. 
وی با تاکید بر اهمیت ارزش افزوده این زمین ها افزود: انبوه سازی در بخشی از این 
اراضی می تواند ضمن ایجاد ارزش افزوده، زمینه کاهش بخشی از دغدغه های 
شهروندان در زمینه تامین مسکن را فراهم کند. وی بروزرسانی طرح های شرکت های 
خدماتی از جمله آب، برق و گاز را نیز ضروری دانست و تصریح کرد: فرایند واگذاری 
اراضی به شهرداری باید به صورت دقیق در کمیته فنی استان مشخص شود. معاون 
استاندار قم خاطرنشان کرد: از آنجا که اراضی ۳۲ هکتاری به عنوان پشتیبان سکونت 
گاه های غیررسمی و خانه های واقع در حریم دکل در نظر گرفته شده است لذا 
تصمیم گیری در خصوص مباحث اجرایی آن نیز باید با حساسیت ویژه آن انجام شود.

در نشست شورای اداری استان قم صورت گرفت؛

تقدیراز شهردار قم بعنوان خدمتگزار 
زائران نوروزی

نشست شورای اداری استان قم شب گذشته به میزبانی حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)س( و با تقدیر از شهردار قم و دیگر فعالان ستاد تسهیلات زائرین استان 

با اهدای لوح آیت الله سعیدی، در سالن امام خامنه ای حرم مطهر برگزار شد.
براساس این گزارش ، اولین نشست شورای اداری استان قم در سال 1401  
عصر روز شنبه با حضور آیت الله سیدمحمد سعیدی امام جمعه، احمد امیرآبادی 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، سیدمحمدتقی شاهچراقی استاندار، 
دکتر سید مرتضی سقائیان  نژاد شهردار قم و جمعی از مدیران کل استان شنبه 

شب گذشته در سالن امام خامنه ای حرم مطهر بانوی کرامت برگزار شد.

وزیر خارجه کشورمان گفت: آمریکایی ها خواهان مذاکره مستقیم هستند، اما ما 
نفعی در مذاکره مستقیم نمی بینیم.

  حسین امیرعبداللهیان  در جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی 
با موضوع "بررسی راهکار های تقویت تولید دانش بنیان و اشتغال آفرین در حوزه 
دیپلماسی" که با حضور مهدی صفری معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه 
و نمایندگان وزارت خانه ها و دستگاه اجرایی برگزار شد، افزود : حتی گروه 1+4 هم 

نسبت به زیادخواهی آمریکا که باعث تاخیر در توافق شده انتقاد دارند.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اهمیت اختصاص موضوع جلسه به بحث تولید دانش 
بنیان و اشتغال آفرین و اشاره به اینکه تولیدات ایران در برخی عرصه ها به جایی 
رسیده است که قابلیت صادرات دارد، اظهار داشت: در وزارت خارجه آمادگی داریم 

برای تقویت شرکت های دانش بنیان و ارزآوری و اشتغال بیشتر حرکت کنیم.
همه دستگاه ها باید برای بی اثر کردن تحریم ها اقدام کنند 

وزیر امور خارجه با اشاره به اهمیت تامین امنیت غذایی و تلاش برای رفع دغدغه 
مردم در تنظیم قیمت ها در بازار، افزود: وزارت امور خارجه در این زمینه کار خودش 
را در مذاکرات لغو تحریم ها انجام می دهد؛ تلاش ما این است که تحریم ها لغو شود. 
اما نگاه ها نباید معطوف به وین باشد همه دستگاه ها باید برای بی اثر کردن تحریم ها 

اقدام کنند.
وی با تاکید بر اینکه مذاکرات هم در هر مرحله ای به نتیجه برسد، می تواند به کار 
شما )فعالان اقتصادی( کمک کند، در تشریح روند مذاکرات وین گفت: لازم بود 

چند هفته مکث انجام شود؛ قبل از آن با سه کشور )اروپایی( به جمع بندی نزدیک 
شدیم تا اینکه با جنگ اوکراین رو به رو شدیم.

 امیر عبداللهیان با تشریح اینکه ایران مخالف جنگ در همه جای جهان است و 
ایران راهکار اوکراین را جنگ نمی داند و البته به ریشه های بحران از جمله ناتو هم 
توجه دارد، گفت: جمهوری اسلامی ایران موضع خودش را در مخالف با تحریم های 

یکجانبه )علیه روسیه( هم اعلام کرد.
روسیه هیج مانعی در توافق نخواهد بود 

وی ادامه داد: در این شرایط به این نقطه رسیدیم که گفته شد اگر به توافق برسیم 
روسیه همراه نخواهد شد. اما پس از آن به صراحت لاوروف بیان کرد که اگر در 
مذاکرات وین خطوط قرمز ایران رعایت شد، روسیه هیج مانعی در توافق نخواهد بود. 
چین هم یک بار دیگر در تونشی )در حاشیه اجلاس کشور های همسایه افغانستان( 
بیان کرد که کاملا با نظرات ایران هماهنگ هستند و در نقطه توافق حمایت خودشان 

را انجام خواهند داد.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به اینکه طرف آمریکای در دو سه هفته گذشته 
زیادخواهی هایی را مطرح کرده که در تعارض با برخی بند های متن است، اظهار 

داشت: آمریکایی ها درباره لغو تحریم ها علاقه مند هستند شروطی را تحمیل کنند.
امیر عبداللهیان تحمیل شروط از سوی آمریکایی ها را " یک بیماری در کاخ سفید" 

توصیف کرد.
وی ضمن تاکید بر اینکه ایران روی خطوط قرمز خودش خواهد ایستاد، افزود: 
اما ما نفعی در مذاکره مستقیم  آمریکایی ها خواهان مذاکره مستقیم هستند، 
نمی بینیم. ما هیج چشم اندازی از حسن نیت آمریکایی ها نمی بینم. به آن ها گفتیم 
اگر حسن نیت دارید قبل از هر توافقی یکی، دو تا از موضوعات ملموس را ارائه کنید؛ 
مثلا بخشی از دارایی های ایران را آزاد کنید. یا اگر آقای بایدن می گوید حسن نیت 

دارد به جای تحریم اشخاص حقیقی و حقوقی یک فرمان اجرایی را لغو کنند.
سنگ اندازی نکنند توافق خوب و پایدار در دسترس است

امیرعبداللهیان با بیان اینکه به صراحت گفته ایم اگر سنگ اندازی نکنید و خطوط 
قرمز ما رعایت شود و یک توافق خوب و پایدار در دسترس است، اظهار داشت: مسیر 
دیپلماسی همچنان باز است؛ هم سه کشور اروپایی و هم چین و روسیه نسبت به 
زیادخواهی های آمریکا که باعث تاخیر در توافق شده انتقاداتی را دارند، این روشی 

که آمریکا دنبال میکند با روح همکاری در وین سازگاری ندارد.
وزیر امور خارجه در پایان تاکید کرد: البته آنچه که مهم است تکیه بر توان داخلی 
با منطق و حکمت روند  ایران در همه عرصه هاست. ما هم  جمهوری اسلامی 

مذاکرات را تا رسیدن به توافق خوب ادامه خواهیم داد.

امیرعبداللهیان: از خطوط قرمز خود کوتاه نمی آییم

نفعی در مذاکره مستقیم  با آمریکایی ها نمی بینیم

حسین آخانی*

غلامعلی رجایی*

 عضو کمیسیون انرژی مجلس، گفت: من پیش نویس 
رسمی که نامه رسمی هم بر روی آن باشد و به دست 
رییس مجلس بدهند که ایشان به دو کمیسیون امنیت 
ملی و انرژی برای بررسی، ارجاع بدهند، ندیدم. چنین 

چیزی را ما ندیدیم که سندیت داشته باشد.
فریدون عباسی نماینده کازرون و عضو کمیسیون 
انرژی مجلس شورای اسلامی درخصوص طرح برخی 
موضوعات از سوی تعدادی از نمایندگان پیرامون متنی 
که احتمال داده می شود متن توافق احتمالی وین میان 
ایران و کشورهای مقابل باشد، گفت: من پیش نویسی 
به صورت رسمی ندیدم که نامه رسمی روی آن باشد 
که به دست رییس مجلس رسیده باشد و ایشان به دو 
کمیسیون امنیت ملی و انرژی بدهد تا کمیسیون این 
متن ها را بررسی کند. چنین چیزی را ما ندیدیم که 

سندیت داشته باشد.
داد: متاسفانه، می گویم متاسفانه به این دلیل که 
شاید این الگو باشد برای آن ها که نیایند داخل جامعه 
اطلاعات بدهند. یعنی ما مجبور می شویم که برویم 
اطلاعات خود را از خارجی ها به دست بیاوریم و ببینیم 
که آژانس چه گفته یا نشریات خارجی چه گفته اند. 
هیچ کس نمی آید درست بگوید که آن طرف میز چه 
ما  سوالات  یا  دادیم  جواب  چه  ما  و  دارد  خواسته ای 

چیست و آن ها چه جواب داده اند.

عضو کمیسیون انرژی مجلس اضافه کرد: با مجلس 
نباید بازی کرد، باید کمیسیون های کارشناسی مجلس 
کلی گویی  کنند،  اخذ  را  لازم  داده های  و  بنشینند 
بدرد نمی خورد ما اینگونه نمی توانیم به دولت و تیم 

مذاکره کننده مشورت دهیم.
عباسی در پاسخ به این مساله که »از بیرون به نظر 
می رسد که تعامل خوبی میان مجلس و دولت برقرار 
است و رفت و آمد قابل توجهی از سوی مقامات وزارت 
انجام  مجلس  به  کننده  مذاکره  تیم  و  خارجه  امور 
می شود«، ابراز داشت: اطلاعات لازم منتقل نمی شود، 
یعنی برداشت بنده این است که چه در جلساتی که 
حضور داشتم و چه در جلساتی که حضور نداشتم و 
تازه ای  از دوستان نماینده پرسیدم که چه اطلاعات 
دستگیرتان شد؟ چیز خاصی به دست نیامده که بتوان 

از تیم مذاکره کننده دفاع کرد.
چرا  مقابل  طرف  که  است  مبهم  یعنی  افزود:  وی 
تحریم ها را برنمی د ارد، روی »اصل انقلاب اسلامی« 
حرف دارد؟، روی »توان دفاعی« ما حرف دارد؟ روی 
»قدرت نوظهور جهانی بودن ایران« بحث دارد؟ روی 
اینکه »ما در مناسبات جدید جهانی بازیگریم و مثل 
این ها  روی  نیستم«،  دوم  جهانی  جنگ  از  بعد  دوره 
وگرنه  کنند؟  حذف  را  ما  می خواهند  و  دارند  حرف 
روی هسته ای که ما مشکلی نداریم، برجام همه چیز 

را مشخص کرده بود؛ برای ما خسارت بود اما پذیرفته 
بودیم که آن خسارت محض را اجرایی کنیم. خب آن 
تعهدات  به  چرا  آن ها  می کردیم،  اجرا  داشتیم  که  را 
خودشان عمل نکردند، این را تیم مذاکره کننده بیاید 

و بگوید.
که  سوال  این  به  پاسخ  در  انرژی  کمیسیون  عضو 
»برخی نمایندگان از جمله آقایان نبویان و خضریان 
مطالبی را مطرح می کنند که در مخالفت با مذاکرات 
تعبیر می شود و این شائبه در جامعه ایجاد می شود که 
گروهی از نمایندگان که بیشتر نزدیک به جبهه پایداری 
محسوب می شوند، در مسیر مانع تراشی برای مذاکره 
هستند، نظر شما چیست؟«، گفت: این ها آدم های 
عاقلی هستند و مانع تراشی هم نمی کنند، حرف دارند 
افراد متفکری  بردید  نام  افرادی که  این  برای گفتن. 
هستند، این ها شخصیت هایی نیستند که خیلی راحت 
بشود آن ها را از سر راه برداشت. ربطی هم به جبهه 
پایداری ندارد البته ممکن است که یک وابستگی فکری 
هم داشته باشند ولی خودشان به صورت شخصیتی 
افراد مستقلی هستند و بر مبنای منطق و استدلال 
حرف می زنند. عباسی خاطرنشان کرد: من که نه عضو 
جبهه پایداری ام نه جای دیگری، موضع ام این است که 
برای من مبهم است چون هیچ اطلاعات درستی از تیم 

مذاکره کننده به ما نرسیده است.

 فریدون عباسی: 

هیچ اطلاعات درستی از تیم مذاکره کننده به ما نرسیده است

مذاکرات  که  دارد  تاکید  یازدهم  مجلس  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
هسته ای باید به حصول منافع تضمین شده، پایدار و ملموس اقتصادی برای آحاد 

ملت شریف ایران منجر شود.
شورای  فروردین(مجلس   ۲1( یکشنبه  روز  علنی  جلسه  در  قالیباف  محمدباقر 
اسلامی در نطق پیش از دستور خود، فرا رسیدن روز ملی فناوری هسته ای را به ملت 
شریف و سرافراز ایران و تمامی دانشمندان پرتلاش مجاهد و خستگی ناپذیر صنعت 

هسته ای کشور تبریک و تهنیت گفت.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: از جمله پیشرفت های شگرف و افتخارآفرین 
صنعت هسته ای در سال های اخیر که مرهون تلاش های شبانه روزی دانشمندان 
به ویژه دانشمندان شهدای هسته ای در بخش های مختلف بوده است، می توان به 
تولید رادیوداروهای دارای فناوری بالا و توسعه فناوری های مرتبط با پدافند هستی 
اشاره کرد. وی تاکید کرد: خوشحالیم که در مسیر پر افتخار این پیشرفت ها، مجلس 

یازدهم نیز با تصویب قانون اقدام راهبردی، قفل های بسته شده در بر صنعت هسته ای 
را شکست و با برداشتن موانع بر سر راه پیشرفت و ارتقاء دستاوردهای علمی در این 

حوزه نقش آفرینی کرد.
قالیباف یاآور شد: خوشبختانه با ظرفیتی که با بومی سازی صنعت هسته ای ایجاد 
شده بود در فاصله کوتاهی دست دیپلمات های ایران در مذاکرات پر شد. اکنون 
امیدواریم که سرمایه گرانقدر دانش و فناوری پیشرفته هسته ای همراه با مذاکره خوب، 

توافقی خوب را برای انتفاع اقتصادی مردم ایران رقم بزند.
رییس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: ذکر این نکته ضروری است که 
پیشرفت های هسته ای کشور، پشتوانه محکمی برای انتفاع اقتصادی ملت ایران است 
و مجلس یازدهم همچون گذشته بر این اصل تاکید دارد که مذاکرات هسته ای باید به 
حصول منافع تضمین شده، پایدار و ملموس اقتصادی برای آحاد ملت شریف ایران 

منجر شود.

رییس مجلس شورای اسلامی :

 هسته ای باید به منافع تضمین شده اقتصادی منجر شود

حمیدرضا ترقی:

 هنوز بدنه دولت در اختیار نیروهای انقلابی نیست
یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: هنوز بدنه دولت در 
اختیار نیروهای انقلابی نیست و به خاطر همین برخی 

نارضایتی ها وجود دارد.
حمیدرضا ترقی با اشاره به اولویت های جریان اصولگرا در 
سال جاری اظهار کرد: اصولگرایان در سال جاری باید با 
وحدت و انسجام بیشتر به دولت کمک کنند تا دولت بتواند 
وعده های خود را عملی کند و مردم طعم شیرین مدیریت 
انقلابی را بچشند. البته طبیعی است که تعامل با دولت 
مستلزم این است که دولت هم به نیروهای انقلابی بها 
بدهد و استفاده بیشتری از آنها داشته باشد. وی ادامه داد: 
هنوز بدنه دولت هنوز در اختیار نیروهای انقلابی نیست و 

همان نیروهای گذشته حضور دارند که نوعا گوش به فرمان 
دولت هم نیستند و به خاطر همین برخی نارضایتی ها 
هنوز وجود دارد. این فعال سیاسی همچنین درباره دلیل 
برخی انتقادات از سوی اصولگرایان به دولت تصریح کرد: 
اصولا نیروهای انقلابی و اصولگرا هیچ گاه به خاطر اینکه 
دولت از جریان خودشان است، نگاه نقادانه خود را کنار 
نگذاشته اند. الان هم اگر اشکالی ببینند آن را تذکر داده 
و خواستار اصلاح آن می شوند. در مورد برجام هم انتقادها 
با این هدف است که مطالبات صددرصدی اعلام شود 
تا دولت در مذاکرات از پشتوانه و قدرت چانه زنی خوبی 
برخوردار شود و حداقل ۸0 درصد مطالبات ایران را بدست 

اینکه عملکرد دولت به پای  با بیان  پایان  آورد. ترقی در 
اصولگرایان نوشته می شود، گفت: رئیس جمهور از ابتدا 
تاکید کرد که براساس تکیه به جریان سیاسی خاصی رای 
نیاورده است. درست است که نیروهای انقلاب و تشکل 
های اصولگرا از رئیس جمهور حمایت کردند، ولی او به 
کسی قولی نداد که از آنها در دولت استفاده کند، به طور 
طبیعی با توجه به اینکه دولت همسو با جریان اصولگرا 
است، عملکردش به حساب نیروهای انقلاب گذاشته می 
شود و به همین د لیل اصولگرایان نسبت به عملکرد دولت 
حساس هستند و اگر اشکالی ببینند، با تذکر و نقد به دنبال 

اصلاح آن برای بهبود عملکرد دولت هستند.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با طرح این پرسش که راز 
انفجار قیمت ها چیست؟ گفت: مردم شب عید سختی را سپری کردند و اکنون 
نیز در ماه مبارک رمضان با گرانی غیرقابل تحمل مواد غذایی به شدت تحت فشار 

هستند.
حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی در جلسه علنی روز )یکشنبه(مجلس 
در تذکری شفاهی گفت: راه اندازی پروژه بن- بروجن تصمیمی غیرعقلانی، 
غیرشرعی و غیرقانونی است، براساس کدام عقلی آب را از حوزه فقیر زاینده رود 
به حوزه غنی کارون منتقل می کنید؟ این تصمیمات مدیران باید در گینس ثبت 

شود.
وی ادامه داد: پروژه بن- بروجن پروژه ای است به نام آب آشامیدنی مردم محروم 
چهارمحال و بختیاری ولی به کام فولاد چهارمحال، فولاد سفیددشت، سیمان 
شهرکرد و شهرک صنعتی؛ در مسیر خط لوله نیز خلاف مصوبه شورای عالی آب و 

با رانت و فشار عده ای معدود با جار و جنجال، ۵0 میلیون مترمکعب از زاینده روند 
اصفهان قرار است به یغما برده شود. لازم است که هر چه سریعتر این پروژه فسخ 

شود تا اسیر خشم مردم اصفهان نشوید.
این عضو کیمسیون اقتصادی مجلس در تذکر دیگری گفت: حدود ۸ ماه از رفتن 
حسن روحانی و دولتش می گذرد، اما درد گرانی هنوز درمان نشده است، مردم 
شب عید سختی را سپری کردند، اکنون نیز در ماه مبارک رمضان با گرانی غیرقابل 

تحمل مواد غذایی به شدت تحت فشار  هستند.
موسوی لارگانی در پایان گفت: وزیر جهاد کشاورزی به همراه سازمان حمایت 
وزارت صمت نیز نقش تماشاچی بازار را به خوبی ایفا می کنند، مقادیر تولید 
گوشت، تخم مرغ و شیر نسبت به سال گذشته رشد کرده و اتفاق جدیدی هم در 
رشد جمعیت صورت نگرفته است، همچنین مصرف نیز به دلیل گرانی ها کاهش 
یافته، اقتصاددانان دولت به این سوال پاسخ دهند که راز انفجار قیمت ها چیست؟

موسوی لارگانی:

مردم با گرانی غیرقابل تحمل مواد غذایی تحت فشار هستند 
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دلایل گرفتگی عروق

 رفع عطش از چالش های همیشگی روزه داران بوده و هست. هر چه باشد دو 
سوم از بدن انسان را آب تشکیل می دهد و در روزهای گرم و طولانی روزه داری 
باید برنامه مناسبی برای تامین این نیاز حیاتی بدن داشته باشید. در مطلب 
پیش رو توصیه هایی از آداب آب نوشیدن در ماه مبارک رمضان و راهکارهایی 

برای رفع عطش از منابع طب ایرانی را برای تان آورده ایم.
*** با آب سرد در افطار خداحافظی کنید

نوشیدن آب سرد در وعده افطار باعث انقباض دستگاه گوارش و درد معده می 
شود. همچنین زیاد خوردن آب، اشتهای شما را کور می کند و دیگر جایی برای 
خوردن غذا ندارید. بنابراین بدنتان با کمبود انرژی مواجه می شود. هنگام افطار 
بهتر است از شیر ولرم همراه با مواد دارای قند طبیعی مانند خرما، عسل یا انگور 
شیرین استفاده کنید تا هم آب بدنتان تامین شود و هم قند خونتان بالا و پایین 
نرود. نوشیدن چای کمرنگ هم گزینه بدی نیست اما دقت کنید که فقط مجاز 
به نوشیدن چای کمرنگ هستید. چون چای پررنگ به شدت مدر است و باعث 

می شود مقدار بیشتری از آب بدن دفع شود.
*** 8 لیوان آب از افطار تا سحر

در وعده افطار از خوردن غذاهای سفت و کبابی پرهیز داشته باشید.کمی 
فرنی یا سوپ رقیق برای افطار بسیار مناسب است. با مصرف این غذاها، با 
یک تیر دو نشان زده اید؛ هم سیر شده اید و هم آب و املاح مورد نیاز بدنتان 

را تامین کرده اید.به فاصله یک ساعت بعد از افطار سعی کنید نوشیدن آب را 
شروع کرده و تا وقت خواب حدود ۶ تا ۸ لیوان آب و مایعات خنک بنوشید. دقت 
کنید که لازم نیست همه مایعات مورد نیاز بدنتان را با آب تامین کنید. بدن شما 
در ساعات روزه بودن، املاح و ویتامین هایی را از دست می دهد که برای تامین 
آنها بهتر است از میوه ها، آب میوه های طبیعی و نوشیدنی هایی مثل دوغ کم 
نمک استفاده کنید. شربت آبلیمو، خاکشیر، تخم شربتی، سکنجبین و شربت 
های سنتی هم برای برای کاهش تشنگی بسیار مفیدند. در روزهای ماه رمضان 
تا جایی که می توانید دور قهوه و نوشابه را خط بکشید چون همه این نوشیدنی 

ها باعث افزایش تشنگی می شوند.
*** معجزه عرقیجات گیاهی

بعد از افطار از نوشیدن عرقیجات سنتی غافل نشوید. عرق کاسنی و عرق 
بیدمشک بهترین عرقیاتی هستند که می توانند عطش شما را کم کنند. طبع 
هر دو این گیاهان سرد و تر است و بدنتان را خنک می کنند. کاسنی علاوه بر 
افزایش میزان تحمل بدن در برابر گرما، باعث پاک سازی کبد می شود و عرق 
بیدمشک هم به جز خنک کردن، آرام بخش و مقوی قلب است. عرق شاه تره 
یکی دیگر از عرقیات خنک کننده است که با طبع سرد و مرطوبش کمک می 

کند حرارت بدنتان را کاهش دهید.
خاکشیر و تخم شربتی هم خنک کننده و ضد عطش هستند و می توانند 

آب را در دانه های خود نگه دارند و به تدریج آن را در روده آزاد کرده و به بدن 
برسانند. در نتیجه نیاز بدن را به مدت طولانی تر نسبت به آب تامین می کند. 
از بین دمنوش های ضد عطش هم، دم کرده برگ خشک نعناع یک دمنوش 
ضدعطش است. به خصوص اگر آن را با عسل و آبلیمو مخلوط کنید در افطار 
تا سحر موجب رفع تشنگی شما خواهد شد. دم کرده لیمو عمانی با گل گاو 
زبان و نبات هم می تواند علاوه بر رفع تشنگی، باعث آرامش و خواب مناسب 

در شب شود.
*** فیبر بیشتر، تشنگی کمتر

یکی از راه های مقابله با تشنگی در ماه مبارک رمضان مصرف میوه و سبزی 
فراوان است که علاوه بر مقاومت بیشتر در مقابل تشنگی، به دلیل داشتن 
فیبر، سرعت حرکت مواد غذایی را کاهش داده و سبب می شود دیرتر احساس 
گرسنگی کنید. همچنین فیبر در روده شما به تدریج آب خود را از دست می 
دهد و برای مدت طولانی تری مانع از خشکی بدن شما می شود. در واقع فیبر 
مثل یک تکه اسفنج آب زیادی را به خود جذب می کند و بدن می تواند دخیره 
آب داشته باشد. مصرف میوه هنگام سحر، علاوه بر مقاومت بیشتر در مقابل 
تشنگی، باعث رفع مشکل یبوست هم می شود. اگر چندان اهل خوردن میوه 
ها نیستید، از آب میوه طبیعی استفاده کنید. بهتر است که پوره میوه را هم 
در آبمیوه بریزید تا فیبر آن به بدنتان برسد. خربزه، هندوانه، طالبی، شیرموز، 
شیرتوت فرنگی، اسموتی سیب و... همه گزینه های بسیار خوبی هستند. 
خربزه تنها ۲0 دقیقه نیاز دارد تا هضم شود و از این نظر مقام اول را بین میوه ها 
دارد. هندوانه را می توانید با دانه هایش مخلوط کنید که حاوی منیزیم، منگنز، 

فسفر، روی، آهن، پتاسیم و مس است.
با غذایتان یا پیش و بعد از سحری و افطاری سالاد کاهو یا سالاد شیرازی 
بخورید. مصرف کاهو به دلیل داشتن آب و فیبر فراوان بسیار موثر اس و خیار هم 
علاوه بر طبع خنکی که دارد، میوه پر آبی است و مصرف آن با آبلیمو می تواند به 

خنک شدن بدن و تامین آب مورد نیازتان در طول روز کمک کند.
*** مصرف ادویه را کاهش دهید

ممکن است در وعده افطار ولع خوردن غذاهای پرکالری مثل کوکو و کتلت 
یا برنج چرب و سنگین را داشته باشید اما تا اگر می خواهید تشنه نشوید، از 
خوردن مواد غذایی تند، پر ادویه، شور و سرخ کرده خودداری کنید. بادمجان، 
کله پاچه و سیراب و شیردان هم اگرچه خیلی خوشمزه و وسوسه انگیزند اما 
باعث تشنگی زیاد می شوند. پس آنها را در سحر میل نکنید.برخی مواد غذایی 
و شیرینی های مصنوعی مانند زولبیا و بامیه، غلظت مایعات بدن را افزایش 
می دهند و در نتیجه احساس تشنگی خواهید کرد. توصیه می کنیم برای 
پیشگیری از افزایش غلظت مایعات بدن از قندهای گیاهی مانند خرما به جای 
زولبیا و بامیه استفاده شود.سوسیس و کالباس، غذاهای سرخ کرده، غذاهای 
کنسروی، غذاهای خیلی شیرین و غذاهایی که دارای رب گوجه فرنگی و ادویه 

هستند هم باعث افزایش تشنگی می شوند.
*** قانون آهسته و پیوسته را رعایت کنید

خیلی ها برای کاهش حس تشنگی در طول روز، تا جایی که جا دارند بعد از 
سحری شان آب می نوشند. اما باید بدانید که نوشیدن آب زیاد در هنگام سحر 
نه تنها تأثیری در پیشگیری از تشنگی ندارد بلکه باعث رقیق شدن اسید معده و 
مشکل در هضم غذا و نفخ هم می شود. از سوی دیگر بدن در صورت نوشیدن 
آب بیش از حد، مقدار اضافی را دفع می کند و همین باعث دفع بیشتر املاح و 
ضعف کردن شما قبل از رسیدن به نیمه روز می شود. بنابراین اگر می خواهید 
دچار معده درد، نفخ، یبوست، از دست دادن املاح و ضعف و بی حالی در طول 
روز نشوید، سعی کنید آب مورد نیاز بدنتان را در فاصله میان افطار تا سحر به 

تدریج و از طریق مصرف آب و میوه های آب دار تأمین کنید.

مواد غذایی مهم برای مقابله باراهکارهای کاهش عطش در روزه داری
 عفونت های فصلی

محققان تاکید می کنند، هنگامی که یک رژیم غذایی متعادل با غذا هایی از همه 
گروه های موجود در بشقاب خود دارید، مهمات مناسبی برای مبارزه با باکتری ها 
و ویروس ها به دست می آورید. بسیاری از ما در حال دست و پنجه نرم کردن با 
ترس ها و پرسش های بی جواب درباره عفونت با ویروس کرونا و سایر عفونت ها 
هستیم؛ ویروسی هایی که شناخت زیادی نسبت به آن نداریم؛ به طورکلی انتقال 
از زمستان به تابستان دشوار است؛ برای جلوگیری از بیمار شدن، توصیه می شود 
برخی از تقویت کننده های ایمنی را به رژیم غذایی خود اضافه کنید تا به شما در 
سازگاری سالم با تغییرات آب و هوا کمک کند. محققان تاکید می کنند، هنگامی 
که یک رژیم غذایی متعادل با غذا هایی از همه گروه های موجود در بشقاب خود 
دارید، مهمات مناسبی برای مبارزه با باکتری ها و ویروس ها به دست می آورید. 
هیچ غذای خاصی راه مطمئنی برای جلوگیری از بیماری در طول فصل های 
مختلف نیست، اما پیروی از یک رژیم غذایی متعادل سالم نه تنها نیاز های بدن 
شما را برآورده می کند، بلکه مواد مغذی کافی مورد نیاز را نیز فراهم می کند که 
دارای فواید مختلفی هستند. با مصرف غذا های سالمی که در این نوشتار به آن ها 

پرداخته شده است می توان از ابتلا به عفونت ها در امان ماند.
1. قدرت مرکبات

 C هستند. ویتامین C مرکباتی مانند پرتقال، لیمو و کیوی سرشار از ویتامین
به عنوان ماده مغذی سازنده سیستم ایمنی نامیده می شود که با افزایش تولید 
گلبول های سفید خون با عفونت ها مبارزه می کند. به طور عمده برای کودکان 
آلرژی های فصلی  از  را برای جلوگیری  ضروری است که سیستم ایمنی خود 
تقویت کنند. همچنین برای متعادل کردن وضعیت الکترولیت ها مفید است که 
از کم آبی و گرمازدگی جلوگیری می کند. این ویتامین آنتی اکسیدان است که 
به پوست کمک می کند تا با باکتری ها مبارزه کند. همچنین زمان بهبود زخم را 
کوتاه می کند.  مقاله منتشر شده در ژورنال موادمغذی یادآوری می کند که برخی 
از سلول های سیستم ایمنی بدن برای انجام کار های خود به ویتامین C احتیاج 
دارند. به این معنی که ذخیره مقادیر زیاد ویتامین C )حدود 100 تا ۲00 میلی گرم 
در روز( می تواند عملکرد سیستم ایمنی بدن را تقویت کند. میوه های دارای این 

ویتامین را می توان به عنوان سالاد، آب میوه تازه و اسموتی مصرف کرد.
۲. تخم مرغ

کارشناسان تغذیه می گویند، برای تقویت سیستم ایمنی بدن افراد می توانند 
یک یا دو تخم مرغ را به رژیم غذایی روزانه خود اضافه کنند. یک تخم مرغ بزرگ 
می تواند ۲۲ درصد از مقدار توصیه شده مصرف روزانه سلنیوم را تامین کند. در 
زرده تخم مـــرغ چربی، کلسترول، آهن، کلسیم، فسفر، روی، ید، اسیدفولیک 
و ویتامین های A، D، E، K و B 1۲ به وفور یافت می شود. ارزش تغذیه ای زرده 
آن بالاتر از سفیده بوده، اما پروتئین، سدیم، پتاسیم و منیزیم سفیده بیشتر از 
زرده است. سفیده مانع رشد باکتری های مضر دستگاه گوارش می شود و زرده به 
دلیل دارا بودن مواد آنتی اکسیدانی خاصیت ضدسرطانی داشته و به دلیل برخی 
»ایمنوگلبولین ها« باعث افزایش قدرت سیستم ایمنی بدن شده و این همان 

مزیت چشمگیر تخم مرغ و تخم بلدرچین در مقایسه با تخم دیگر پرندگان است.
 تخم مرغ به طور کلی یک پروتئین با ارزش بیولوژیکی بالا است که حاوی 
اسید های آمینه ضروری برای رشد و نمو در کودکان است. تخم مرغ ممکن است 
باعث ایجاد گرما در بدن شود، اما اگر در حد اعتدال مصرف شود ) یک تا ۲ عدد 
در روز ( ثابت می کند که یک غذای سالم عالی است. برای هضم بهتر، زمانی که 

پروتئین را در رژیم غذایی خود قرار می دهید، مقدار مناسبی آب بنوشید.
3. فلفل و زردچوبه

فلفل سیاه خاصیت ضدباکتریایی دارد و علاوه بر این که به باعث تقویت سیستم 
ایمنی شما می شود، یک ادویه عالی برای کمک به هضم غذایتان است. فلفل 
سیاه کمک می کند تا غذا در امتداد روده بزرگ با سرعت مناسبی که زمان انتقال 
روده نامیده می شود، حرکت کند و هرچه با سرعت بیشتر و روان تر عبور کند، روده 
بزرگ شما سالم تر می ماند. قدرت شفابخشی فلفل سیاه ناشی از »پیپرین های« 
سیاه  فلفل  وقتی  که  هستند  ترکیباتی  همان  پیپرین ها  است.  آن  در  موجود 
می خورید موجب گرم شدن و افزایش حرارت در بدنتان می شوند. فلفل سیاه 
همچنین به پیشگیری و درمان سرطان و کاهش ترکیبات شناخته شده ای که 
باعث بدتر شدن التهاب در آرتریت می شوند کمک می کند و بدین ترتیب باعث 

تسکین درد در مبتلایان به آرتروز می شود.
زردچوبه نیز یک بسته سلامتی فوق العاده است. این ادویه شگفت انگیز تقریباً در 
هر زمینه ای از پیشگیری از بیماری تا بهبودی آن کارایی دارد. ماده فعال موجود 
در زردچوبه، »کورکومین« نام دارد. این ماده قدرت آنتی اکسیدانی فوق العاده ای 
دارد که نشان داده شده تقریباً از هر عضوی از بدن انسان محافظت می کند و 
باعث التیام آن می شود. زردچوبه از بدن در برابر سرطان، آلزایمر، پارکینسون، 
افسردگی،  چشمی،  بیماری های  دیابت،  مغزی،  سکته  قلبی،  بیماری های 

مشکلات پوستی و موارد دیگر محافظت می کند.
 »کورکومین« قدرت آنتی اکسیدانی فوق العاده ای دارد که نشان داده شده است 
تقریباً از هر عضوی از بدن انسان محافظت می کند و باعث التیام آن می شود. 
به طورکلی این دو ادویه حاوی آنتی اکسیدان های قوی و خواص ضد میکروبی 

هستند که عفونت ها را دفع می کنند، خلق و خو و خواب را بهبود می بخشند.
4. آجیل

آجیل یکی از بهترین غذا های سالم با مواد مغذی مفید است که به دلیل داشتن 
چربی های سالم )اسید چرب امگا ۳(، اسید فولیک، نیاسین و ویتامین های E و 
B ۶ و مواد معدنی مانند منیزیم، مس، روی، شما را در تمام فصول پرانرژی نگه 
می دارد.  همچنین سرشار از سلنیوم، فسفر و پتاسیم است. این بهترین میان وعده 

برای مادران باردار، زنان شیرده و کودکان است.
5. سیب زمینی شیرین

سیب زمینی شیرین منبع خوبی از کربوهیدرات است که انرژی فوری را تامین 
می کند. همچنین مملو از بتاکاروتن، ویتامین C، ویتامین B ۶ و پتاسیم است که 
به بهبود سیستم ایمنی، سلامت دستگاه گوارش و پیشگیری از یبوست کمک 
می کند.  می توان آن را آب پز، له کرد و به عنوان »پنکیک« درست کرد و با مربا های 

خانگی، میوه تازه یا عسل سرو کرد.
6. کدو تنبل و هویج

 ،C ویتامین ،A سبزیجات نارنجی روشن مملو از بتاکاروتن، پیش ساز ویتامین
فیبر، پتاسیم و سایر ترکیبات آنتی اکسیدانی از جمله لوتئین و زآگزانتین هستند 
که غشا های مخاطی سالم و ایمنی را تشکیل می دهند و بنابراین گنجاندن آن ها 
در رژیم غذایی بسیار مهم است. می توان آن ها را به عنوان سوپ هویج کدو حلوایی 

و پنکیک کدو حلوایی مصرف کرد.
7. هندوانه 

یکی از کار های بسیار ضروری برای حفظ سلامت بدن این است که آن را هیدراته 
کنید. هیدراته کردن )hydration( یعنی رساندن آب کافی به سلول های بدن. این 
کار به حفظ سطح اکسیژن خون کمک می کند و خون به راحتی می تواند مواد 
مغذی و اکسیژن را به همه نقاط بدن برساند. از آن سو، اگر بدن هیدراته نباشد 
ممکن است به بافت های عضلانی آسیب برسد؛ بنابراین ضروری است که بدنتان 
را همیشه هیدراته نگه دارید.  هندوانه، طالبی و خربزه حاوی مقادیر خوبی از آب، 
پتاسیم، منیزیم، ویتامین A، B ۶، نیاسین هستند که به تنظیم دمای بدن و فشار 
خون کمک می کنند، شما را هیدراته نگه می دارند و سلامت پوست را افزایش 
می دهند. برای مادران باردار نیز مفید است، زیرا دارای مقدار مناسبی فیبر محلول 

و نامحلول است.

سلامت

استاد سرطان شناسی:

این نشانه ها در بدن را جدی بگیرید!
استاد سرطان شناسی مهمترین نشانه هایی که در بدن روی می دهد و باید به 

آن حساس بوده و احتمال ابتلا به سرطان را بدهیم، تشریح کرد.
محمد اسماعیل اکبری،استاد سرطان شناسی در گفت وگو با خبرنگار سلامت 
برای  سرطان«،گفت:  به  ابتلا  نشانه های  »مهمترین  درباره  فارس  خبرگزاری 
سرطان ما هیچ نشانه ثابتی نداریم و هیچ آزمایش و عکسی نداریم که از فردی 

بگیریم و بگوییم مبتلا به سرطان است.
وی ادامه داد: نشانه هایی در مجموع داریم که مهم است؛مثلا در افراد بالغ اگر 

فردی یکدفعه لاغر شد باید علت را پیدا کند. 
اگر خون در ادرار و مدفوعش پیدا شد، یا اگر بی اشتها شد باید علت را پیدا 
کند؛ همچنین اگر در حین غذا خوردن،غذا گیر کرد، اینها نشانه های قابل 

توجه است.
این استاد سرطان شناسی افزود:اگر زنان بعد از سن یائسگی لکه بینی و خون 
ریزی پیدا کردند اینها نشانه های خاصی است که باید پیگیری شود؛ البته به این 

معنی نیست که حتما سرطان دارند، بلکه باید بررسی شوند.
 اکبری خاطرنشان کرد:اگر در افراد مسن ادرارشان بند آمد و حبس ادرار پیدا 
کردند؛ مثلا در یک ماه، یکبار حبس ادرار پیدا کردند یا در ادرارشان خون دیده 

شد یا به زور ادرار کردند، باید موضوع بررسی شود.
این  که  بالا  سنین  در  خصوص  به  شد؛  خون  کم  فردی  اگر  کرد:  ابراز  وی 
فرد یکدفعه کم خونی پیدا کرده است، ما قطعا به نوعی آن را به سرطان وصل 
می کنیم، اما غربالگری سرطان وجود ندارد و دروغ است؛ البته نشانه هایی برای 

هر نوع سرطان وجود دارد.
این استاد سرطان شناسی با اشاره به نشانه های دیگری که باید به آن توجه کرد، 
تصریح کرد:مثلا صدای فردی گرفته است؛در حالی که قبلا مشکلی نداشته، این 
می تواند سرطان حنجره باشد اما نه اینکه حتما سرطان باشد، بلکه باید به این 
موضوع حساس باشیم. همچنین اگر در فردی بی حالی بی دلیلی وجود دارد؛ 

اینها عواملی است که می توان بررسی کرد.
اکبری ابراز کرد: سرطان به مسائل روانی-خلقی وابسته است؛مثلا جوانان درباره 
درس، کار، ازدواج و... این استرس های کهنه این افراد را رها نمی کند؛بنابراین 
غصه خوردن و استرس به اصطلاح کاملا دستش گردن سرطان بوده و نقش 

مهمی دارد.

متخصص طب سنتی :

چطور با طب سنتی »سینوزیت« را 
درمان کنیم؟

متخصص طب سنتی چگونگی درمان سینوزیت در افراد متخلف را تشریح کرد.
علیرضا یارقلی، متخصص طب سنتی درباره »تدابیر طب ایرانی در درمان 
سینوزیت«، اظهار داشت: پیش از ارائه برخی راهکارها توصیه می شود سر خود 
را         از باد و سرما حفظ کنید؛ به خصوص پس از حمام، موها را         کاملا خشک کنید و 

در زمان خواب کلاه بپوشید.
وی ادامه داد: مصرف سردیجات و آب یخ را         محدود و یا حذف کنید؛ به ویژه در 
فصل سرما، خوردن غذاهای غلیظ، نفاخ و سرخ کردنی ها را         قطع و یا محدود کنید 
و اکیدا از یک ساعت قبل از غذا همراه و تا دو ساعت بعد از غذا از خوردن ماست، 

سالاد، نوشیدنی و شور بپرهیزید.
یارقلی با اشاره به توصیه های دیگر در بهبود بخشیدن به سینوزیت در افراد، 
خاطرنشان کرد: بینی و حلق را         با سرم نمکی گرم به مدت دو هفته و روزانه دو تا 
سه مرتبه بشویید؛ ضمن اینکه جوشانده گل های بابونه را         ابتدا بخور داده و سپس 

بینی و حلق را         با رقیق شده همین جوشانده شستشو دهید.
متخصص طب سنتی یادآور شد: استشمام اسانس نعنا، بخور اکالیپتوس، 
اسطوخودوس، مرزنجوش و پیاده روی روزانه نیز می تواند در درمان سینوزیت 

بسیار کمک کننده باشد.
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هدی سادات پاک نهاد
آن روزهایی که عکاس به خانه می آمد یا کل خانواده دسته جمعی به آتلیه می رفتند و عکاس 
می گفت چانه بالا، کمی به چپ، کمی راست، تا زمانی که ژست عالی بگیرد، تمام شد. از 
خاطرات به جا مانده از آن روزها تنها عکس هایی باقی مانده که به نوستالژی های خانوادگی 
تبدیل شده اند. وقتی که عکاس از ما می خواست خودمان را جلوی آینه مرتب کنیم تا دوربین 

را آماده کند، لحظه هیجان انگیزی بود.
روزی که عکس تحویل داده می شد، روز بزرگ دیگری رقم می خورد؛ زمانی که حتی 
همسایه ها  و فامیل برای دیدن عکس ها به خانه مان می آمدند. آن روزها عکس ها با انگیزه 
ماندگاری و ثبت خاطره گرفته می شدند اما این حالا انگار عکس ها تنها برای ثبت یک لحظه 
در کسری از ثانیه گرفته می شوند و دو روز بعد با پر شدن حافظه موبایل ارزش خود را از دست 

می دهند و به سادگی  برای همیشه پاک می شوند.
آلبوم عکس های قدیمی و خانوادگی ارزشی در خود داشتند که شاید به سختی بتوان دوباره 
حال و هوای آن ها را با عکس های امروزی زنده کرد، اما با دوربین های موبایل هم می توان 
عکس ها را به خاطراتی برای کودکان تبدیل کرد و با حفظ و چاپ عکس های موجود در حافظه 

موبایل به کودکان یاد داد که برای لحظاتشان ارزش قائل شوند. 
برای این کار، هر شش ماه یا بیشتر کل خانواده می توانند خاطرات عکس های گرفته شده با 
موبایل را دوباره مرور کنند و برخی از آن ها که برایشان جالب و خاطره انگیز است را چاپ کنند. 
با این کار، کودکان امروزی هم می توانند حس آلبوم واقعی را درک کنند تا در بزرگسالی به آن ها 

نگاه کنند و خاطرات برای آنها تداعی شود.
چرا تمایل به چاپ عکس و نگهداری آلبوم کم شده است؟

گوشی های هوشمند نگاه ما به عکس ها را تغییر داده اند. یک زمانی عکس ها فقط در 
موقعیت های خاص گرفته می شد، مثل اولین روز مدرسه رفتن فرزندمان، اولین روز راه رفتن، 
جشن تولد، روز به دنیا آمدن فرزند، تعطیلات خانوادگی و... اما اکنون ما با گوشی های 
هوشمندِ خود از همه چیز، از بشقاب غذا تا لحظات ورزش کردن مان  عکس می گیریم و حتی 

در همان لحظه آن را با دیگران به اشتراک می گذاریم.
جوانان امروزی به جای آلبوم عکس ترجیح می دهند از موبایلشان برای ذخیره کردن 
عکس ها استفاده کنند؛ آن ها می گویند با دوربین موبایل می توانیم تمام عکس هایی که 
می گیریم را نگه داریم، آن ها را ویرایش کنیم تا چهره مان حتی پس از سال ها بهتر به نظر 
برسد و از همه مهمتر اینکه می توانیم عکسمان را همان لحظه از طریق شبکه های اجتماعی 
با دیگران به اشتراک بگذاریم. این نوع نگاه با پیشرفت تکنولوژی اگرچه تا حدودی درست 
و قابل قبول است اما از نظر روانشناسی چاپ عکس، نگهداری آلبوم خانوادگی و رجوع به 
عکس های قدیمی ارزش و اهمیتی دارد که با کلیک بر یک فایل کامپیوتری یا صفحه گوشی 

قابل مقایسه نیست.
دیدن آلبوم عکس های قدیمی به مثابه مدیتیشن

حتی  قدیمی  عکس های  به  کردن  نگاه  که  می دهد  نشان   CEWE جدید  تحقیقات 
آرامش بخش تر از مدیتیشن است.مطالعات نشان می دهد نگاه کردن به آلبوم عکس های 
قدیمی استرس را کاهش می دهد و باعث می شود با مرور خاطرات گذشته احساس شادی 

کنیم. همچنین نگاه کردن به خاطرات گذشته و یادآوری اوقات شاد و لحظات خاص، باعث 
تقویت روابط عاطفی می شود. در واقع، هنگام تماشای عکس های قدیمی ناخودآگاه به 

لحظه ای که می توانیم در تصویر ببنیم، برمی گردیم و همین باعث شادی ما می شود.
آلبوم های عکس، میراث خانوادگی شما را حفظ می کنند

آلبوم های عکس، لحظاتی که مدت هاست از ذهنمان پاک شده را دوباره زنده خواهند کرد. 
آلبوم عکس چیزی مشترک بین همه اعضای خانواده است اما عکس دیجیتالی چیزی است 
که تنها در گوشی شما ذخیره شده و دیگران به آن دسترسی ندارند، بنابراین نمی تواند مبنع 
خوبی برای حفظ خاطرات و میرات خانوادگی باشد. از طرف دیگر، عکس های دیجیتالی 
ممکن است بنا به دلایل مختلف مثل پاک شدن و سرقت موبایل از بین بروند یا در لا به لای 
عکس های دیگر به دست فراموشی سپرده شوند اما آلبوم های عکس تا سال ها باقی می مانند 

و می توانند خاطرات و میراث خانوادگی شما را به دست نسل های آینده تان برسانند.
آلبوم های عکس باعث یادآوری بهتر خاطرات می شود

هپتیک، علم استفاده از حس لامسه بیان می کند که اشیایی که می توانیم احساس کنیم، 
دارای وزن و بافت هستند، واکنش عاطفی بیشتری ایجاد می کنند و به خاطر سپردن و به 
خاطر آوردن آن ها آسان تر هستند. از این جهت، تحقیقات بازاریابی عصبی نشان می دهد که 
آلبوم های عکس به دلیل آنکه قابل لمس هستند، تأثیر بیشتری بر مغز ما دارد و باعث واکنش 

عاطفی بیشتر و یادآوری بهتر خاطرات می شود.
چاپ عکس به کودکان اعتماد به نفس می دهد

لذت نشستن با پدربزرگ و مادربزرگتان و ورق زدن آلبوم عروسی آن ها را به خاطر دارید؟! یا 
وقتی آلبوم های دوران کودکی والدینتان را نگاه می کردید، چه حسی داشتید؟! این لذت، از 
دانستن بیشتر در مورد داستان زندگی خانواده تان ناشی می شود، که به شما کمک می کند 
بیشتر به نسب خانواده تان پی ببرید و احساس هویت خود را توسعه دهید. این اثرِ قدرتمند 
تماشای عکس های خانوادگی موجب افزایش اعتماد به نفس کودکان می شود. اینکه کودک 
در جریان گذشته زندگی خانواده خود قرار بگیرد و خود را جزئی از واحد منسجم خانواده 
ببیند، در تقویت اعتماد به نفس او کمک کننده است. جالب است بدانید به گفته محققان 

عکس های دیجیتالی فاقد چنین تأثیری در کودکان هستند.

آلبوم خانوادگی تان را با ذخیره ساز دیجیتالی تاخت نزنید؛

عکس ها را به خاطره تبدیل کنید

مدیر ارتباطات و فناوری اطلاعات حرم بانوی کرامت خبرداد:
ارائه خدمات حرم حضرت معصومه)س(

 در میز خدمت الکترونیک

مدیر ارتباطات و فناوری اطلاعات حرم بانوی کرامت، گفت: بیش از 100 
موضوع خدمت رسانی و ارتباط گیری برای زائران در نظر گرفته شده است که 
به تدریج درگاه آن ها به میز خدمت الکترونیک آستان مقدس اضافه می شود و 
زائران هم می توانند با ورود به سایت حرم مطهر تمامی بخش ها را مشاهده و با 

هر بخش ارتباط برقرار کنند.
سعید سیاهلویی در رابطه با طرح جامع خدمات الکترونیک حرم حضرت 
معصومه سلام الله علیها اظهار کرد: در طرح جامع خدمات الکترونیک حرم 
حضرت معصومه سلام الله علیها یک میز خدمت الکترونیک در حال اجرا 
است که تمام خدمات به زائر از این میز ارائه می شود تا کاربر سردرگم نشود و 
هر شخص می تواند یک پروفایل در حرم مطهر داشته باشد و تمام خدمات و 
ارتباطات با حرم حضرت معصومه سلام الله علیها را از این پروفایل دنبال کند.
وی افزود: در حال حاضر این میز خدمت کاربر دارد و درحال فعالیت است 
ولی تعداد نرم افزارهای فعال در این بخش کم است اما بیش از 100 موضوع 
خدمت رسانی و ارتباط گیری از جمله زائرسرا، مهمانسرا، خدمات فرهنگی، 
خدمات درمانی و بهداشتی، هدایا و نذورات، زیارت مجازی، زیارت نیابتی، 
پویش ها و مسابقات، املاک و موقوفات، راهنمای گردشگری به زائر، اطلاع 
رسانی و تبلیغات، کتابخانه، موزه و مرکز اسناد، آموزش های مجازی و خدمات 
مرکز قرآن و حدیث کریمه اهل بیت)س( و … برای زائران در نظر گرفته شده 
که به تدریج درگاه آن به این میز خدمت اضافه می شود و زائران هم می توانند 
با ورود به پروفایل خود در سایت حرم مطهر تمامی بخش ها را مشاهده و با هر 

بخش ارتباط برقرار کنند.
مدیر ارتباطات و فناوری اطلاعات حرم بانوی کرامت، ادامه داد: اکنون هر 
کدام از بخش های مختلف حرم مطهر به صورت جداگانه خدمات الکترونیک 
در فضای مجازی به زائران ارائه می دهند که از جمله آنان می توان به نرم افزار 
جامع هدایا و نذورات اشاره کرد که خادمان هدایا و نذورات افرادی که امکان 
حضور در حرم مطهر ندارند را دریافت می کنند و در این زمینه تسهیلات لازم 

را نرم افزار ایجاد کرده است.
توسط مهندسان حرم مطهر  افزارهایی که  نرم  از  یکی دیگر  وی گفت: 
طراحی و تولید شده است نرم افزار جامع املاک حرم مطهر است که در این 
سامانه تحت وب تمام خدمات مربوط به املاک آستان مقدس بانوی کرامت 
که در اختیار مستأجران قرار دارد به آنان ارائه می شود و تمامی املاک آستان 
حضرت معصومه سلام الله علیها در این نرم افزار تعبیه شده و اطلاعات مربوط 
به پرونده های املاک را هم در خود جای داده است و تا حدودی هم مسائل 

مالی املاک را هم ساماندهی کرده است.
سیاهلویی، تصریح کرد: آستان حضرت معصومه سلام الله علیها در بخش 
های مختلف خدمات رسانی و ارتباط گیری با مخاطبان خود از نظر نرم افزاری 
نسبت به گذشته پیشرفت زیادی داشته است و بیشتر بخش های این آستان 
مقدس فعالیت های خود را در فضای مجازی و از طریق نرم افزارهای ساخت 
مدیریت ارتباطات و فناوری اطلاعات حرم مطهر به ویژه در شرایط کرونایی و 

محدودیت در حضور مردم در اماکن عمومی دنبال می کنند.
وی، اضافه کرد: نرم افزارها و سامانه های آستان مقدس حضرت معصومه 
سلام الله علیها در بخش های داخلی حرم مطهر نیز زیاد است و نرم افزارهای 
مالی، اداری، حقوق و دستمزد، پرسنلی، کارگزینی و … همگی علاوه بر 
تولید، نیاز به پشتیبانی دائمی دارند که مهندسان مدیریت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات زحمات آن را بر عهده دارند و با توجه به محدودیت های حرم در 
تأمین مالی و نیروی انسانی به خوبی توانسته اند مأموریت های خود را به انجام 
رسانند و در این عرصه به مردم متدین و محب اهل بیت)ع( خدمت رسانی 

داشته باشند.

مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی قم:

۲۵ درصد از سوخت خودروهای سبک 
قم از سی ان جی تامین می شود

 مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه قم گفت: درحال حاضر حدود 
۲۵ درصد از سوخت خودروهای سبک در این استان از سوخت سی ان جی 

تامین می شود.
سید محمود طاهری ، افزود: در سال 1400، حدود 1۷۷ میلیون مترمکعب 
سی ان جی در استان قم مصرف شده که به همین میزان صرفه جویی در 

مصرف بنزین را در پی داشته است.
وی اضافه کرد: مصرف سی ان جی در سال گذشته در مقایسه با سال 

1۳۹۹، به میزان ۸.۹ درصد افزایش نشان می دهد.
زائران و مسافران تجهیزات سی ان  بیان کرد: در راستای رفاه حال  وی 
جی جایگاه مهتاب سلطان واقع در آزادراه تهران- قم در روزهای پایانی سال 
گذشته به بهره برداری رسید.این جایگاه با ظرفیت یک هزار مترمکعب دارای 

۶ نازل می باشد.
فقط   ۹۸ سال  اواخر  تا  قم  تهران-  آزادراه  مسیر  در  کرد:  بیان  طاهری 
تسهیل  به منظور  که  بود  فعال  مترمکعب  با ظرفیت یک هزار  یک جایگاه 
در دسترسی به این سوخت، در ۲ سال گذشته، ۲ جایگاه جدید احداث و 

ظرفیت تنها جایگاه موجود نیز افزایش یافت.
وی افزود: درحال حاضر سه جایگاه با مجموع ظرفیت پنج هزار مترمکعب 

فعال و در حال ارایه خدمات به مراجعان می باشد.
مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی قم بیان کرد: ۸۳ باب جایگاه عرضه 
فرآورده های نفتی در استان  وجود دارد که از این تعداد، در 41 باب سوخت 
سی ان جی عرضه می شود که ۲1 باب دومنظوره و ۲0 باب نیز تک منظوره 

است.
وی خاطرنشان کرد: در صورتی که متقاضیان احداث جایگاه های توزیع 

سوخت شرایط لازم را دارا باشند، مجوز بهره برداری صادر می شود.
  

سرپرست فرمانداری قم تاکید کرد:

ضرورت رفع دغدغه های سرویس 
فرهنگیان بخش خلجستان 

سرپرست فرمانداری قم بر ضرورت رفع دغدغه های سرویس فرهنگیان 
بخش خلجستان تاکید کرد.

از  یکی  خلجستان  بخش  برای  فرهنگیان  ذهاب  و  ایاب  سرویس  نبود 
مشکلاتی بود که در جلسه شورای آموزش و پرورش شهرستان قم مطرح شد 
و سرپرست فرمانداری قم بر ضرورت رفع این مشکل تاکید کرد و گفت: این 
آمادگی وجود دارد تا مجوز های لازم برای حل مشکل سرویس فرهنگیانی که 
در حال رفت آمد بین شهر قم و بخش خلجستان هستند صادر شود تا دغدغه 

فرهنگیان شاغل در این بخش رفع شود.
ذاکریان افزود: ۶0 نفر از فرهنگیان شاغل در این منطقه در حال رفت و آمد 
بین شهر قم و بخش خلجستان هستند که لازم است با هماهنگی ها مشکل 

این بخش از فرهنگیان حل شود.
وی رعایت شیوه نامه های بهداشتی در مدارس را ضروری دانست و افزود: با 
توجه به روند افزایش تعداد بیماران سرپایی لازم است که در مدارس از عادی 
انگاری پرهیز شود و با بازررسی، نظارت و تذکر های لازم از اوج گیری مجدد 

کرونا پیشگیری شود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

پروژه های شهری قم باید پیوست 
فرهنگی داشته باشد 

رئیس شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر لزوم تلاش همه دستگاه ها برای ارتقای 
وضعیت فرهنگی قم گفت: در بودجه 1401 شهرداری قم تبصره ای اضافه شده است که 
تمام پروژه ها باید پیوست فرهنگی و اجتماعی داشته باشد و این پیوست برای شهرداری 

الزام آور است. 
حسین اسلامی  روز یکشنبه در این دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی تولیت 
آستان مقدس قم با بیان اینکه بودجه سال گذشته شهرداری قم ۳ هزار و ۵00 میلیارد 
تومان بود که ۹۵ درصد آن محقق شد، گفت: با توجه به تورم، برای سال 1401 بودجه 
باید با 40 درصد افزایش یا بیشتر منعقد می شد و قم ظرفیت داشت که بودجه ۸ هزار 
به خاطر رعایت حال مردم اعضای شورای شهر تصمیم  اما  باشد  میلیاردی داشته 
گرفتند بودجه ۲0 درصد افزایش داشته باشد و روی 4 هزار و ۲۵0 میلیون تومان بسته 

شد.
تا  کنیم  مراجعه  پایدار  درآمدهای  به  شهر  بودجه های  برای  باید  اینکه  بیان  با  وی 
هزینه ها کم، بهره وری بالا و فشار به شهروندان تعدیل شود، افزود: در این راستا ما بحث 
دانش بنیان شدن مباحث مدیریت شهری را از شورای اسلامی شهر آغاز کردیم و مرکز 

پژوهش های شورای اسلامی شهر قم فعال شده است.
اسلامی ادامه داد: شورای اسلامی شهر قم در سال جدید به مسأله بافت تاریخی و 
قدیمی ورود پیدا کرده و مصوباتی مبنی بر کاهش پهنه بافت تاریخی برای رفع محدودیت 
ها و همچنین مجوز ساخت یک طبقه بیشتر در بافت فرسوده را پیشنهاد کرده است تا 
مالکان اراضی بافت فرسوده احساس ضرر نکنند و افراد بومی مجبور به ترک بافت فرسوده 

نشوند.
وی افزود: تکمیل ضلع شرقی حرم حضرت معصومه سلام الله علیها نیز در سال جدید 
در دستور کار جدی قرار گرفته و با توجه به هزینه سنگینی که دارد تدابیری اندیشیده شده 
و بخشی از مشکلات هم مربوط به مسائل حقوقی و قضایی پروژه های ضلع شرقی حرم 

است که کار پیچیده و زمانبری است.
به تأکید مقام معظم رهبری نسبت به تحکیم بنیان  با توجه  اسلامی گفت: 
خانواده کمیته بانوان و امور خانواده در شورای اسلامی شهر قم تشکیل شد و 
خانم نیازمند مسئولیت آن را برعهده دارند و جلسات متعددی با مسئولان استانی 
برگزار شده و این کمیته با موضوعاتی از قبیل زنان بی سرپرست و بد سرپرست 
و فرزندان ناشی از طلاق فعال شده و به صورت منسجم و ضابطه مند در حال 

پیشروی است.
مناطق برخوردار پشتیبان مناطق کم برخوردار قرارمی گیرند 

رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به موضوع عدالت محوری در مناطق شهری 
قم، گفت: در شهر مقدس قم مناطق ۶ و ۲ نسبت به دیگر مناطق امکانات پایین تری 
دارند از این رو برای تحقق عدالت در مناطق قم کمیته مناطق کم برخوردار تشکیل شد 
تا ظرفیت های رشد این مناطق را رصد کند و مناطق برخوردار پشتیبان این مناطق کم 

برخوردار قرار گیرند.
وی ادامه داد: ما در قم 1۷ پروژه نیمه تمام داریم و اولویت شورای اسلامی شهر قم 
این است که امسال این پروژه ها به سرانجام برسند و هیچ موردی غیر از این ها شروع 

به کار نشود.
اسلامی با بیان اینکه در بودجه 1401 تبصره ای اضافه شد که تمام پروژه ها باید 
پیوست فرهنگی و اجتماعی داشته باشند و این پیوست برای شهرداری الزام آور است، 
گفت: از طرف دیگر در مواردی که مردم احساس می کنند حقی از آنها توسط شهرداری 
ضایع شده است می توانند به کمیسیون حقوقی شورای اسلامی شهر مراجعه کنند تا 
ادعای آن ها در این کمیسیون بررسی شود و قبل از رفتن به قوه قضائیه مشکلات حل 

و فصل شود.
نماینده مردم قم در شورای شهر افزود: کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم در ایام نیمه شعبان خدمات زیادی را ارائه کرد و کمیسیون بودجه نیز اولویت بندی 

پروژه ها را انجام می دهد.
 

معاون فضای مجازی، هنر و رسانه دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم  مطرح کرد:

برنامه های دفتر تبلیغات اسلامی 
در ماه مبارک رمضان

 معاون فضای مجازی، هنر و رسانه دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم بر لزوم 
مدرن سازی شیوه های تبلیغ تاکید کرد و گفت: طرح بهار معنویت از ابتدای ماه رجب 
آغاز شده و تا پایان ماه رمضان ادامه دارد و در قالب این طرح اقدامات مختلف از جمله 

تولید محتواهای ویژه فضای مجازی در دستور کار است.
حجت الاسلام محمد شیخ الاسلامی معاون فضای مجازی، هنر و رسانه دفتر تبلیغات 
اسلامی حوزه علمیه قم در نشست خبری که روزیکشنبه  در مرکز همایش های غدیر 
برگزار شد، طی سخنانی بیان کرد: نگاه به نوع دینداری امروز جامعه، تقویت روحیه 
معنویت خواهی را به طور کلی و همچنین بازیابی و بازسازی معانی و مناسک را به طور 

جزئی ضروری دانسته است.
وی ادامه داد: دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم به عنوان یکی از متولیان اصلی 
حوزه تبلیغ دین و به عنوان تنها نهادی که به طور تخصصی و با محوریت مسئله محوری، 
به دنبال حل مشکلات فرهنگی جامعه است، از سال های گذشته مسئله معنویت را به 

عنوان یکی از موضوعات مهم جامعه مورد توجه قرارداده است.
معاون فضای مجازی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه اظهار کرد: ایده طرح بهار 
معنویت تلاش آگاهانه ای است برای افزایش اثرگذاری پرستش و نیایش در زندگی انسان 
امروزی، که در این طرح نیایش دعا های سه ماه متوالی رجب، شعبان و رمضان مورد 

توجه قرار گرفته است.
وی افزود: در جامعه امروزی گاهی اوقات خداوند را خدای ترسناک به نسل های جدید 
معرفی کرده اند اما واقعیت این است که خداوند بسیار مهربان و بخشنده است اما این 

اعمال ما است که باید از آن ها بترسیم.
شیخ الاسلامی تصریح کرد: در طرح بهار معنویت پیام های تراز دینی را در قالب هایی 
مانند پوستر، فیلم، بروشور، موشن گرافی و فایل های گرافیکی طراحی کرده ایم که مبلغان 
مذهبی بتوانند با استفاده از آن ها در راستای اهداف تبلیغات دین به صورت اثرگذار در 

فضای مجازی عمل کنند.
معاون فضای مجازی، هنر و رسانه دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه گفت: این 
طرح نه تنها در سطح ملی دنبال می شود و شهرداری های مشهد، تهران، اهواز و بیشتر 
شهر ها به همکاران ما در دفتر تبلیغات اعلام کرده که آماده اند این طرح را در شهرشان 
با نصب بنر، توزیع در فضای مجازی و استفاده از ویدیوها در بخش های مختلف به 

مردم معرفی کنند.
وی در پایان بر لزوم مدرن سازی شیوه های تبلیغ تاکید کرد و افزود: طرح بهار معنویت  
از ابتدای ماه رجب تا پایان ماه رمضان ادامه دارد و در قالب این طرح اقدامات مختلف از 

جمله تولید محتواهای ویژه فضای مجازی در دستور کار است.

استاندار قم: 

فضای سبز با پساب اجتناب ناپذیر است
 استاندار قم با اشاره به حجم بالای آب شرب مصرفی برای آبیاری فضای سبز، بر 

ضرورت برنامه ریزی برای استفاده از پساب ها برای توسعه فضای سبز تاکید کرد.
سیدمحمد تقی شاهچراغی در جلسه بررسی مشکل های آب و فاضلاب استان، کمبود 
منابع آب را مورد توجه قرار داد و افزود: سیاست استان توسعه صنایع کم آب بر است، از 
این رو باید چنین صنایعی مشخص و بر اساس توانمندی های موجود به صنایع جدید 

مجوز اعطا شود.
وی با اشاره به سرانه بالای مصرف آب شهری برای آبیاری فضاهای سبز در قم، تعیین 
مهلت مشخصی برای تغییر در چنین سیاستی را ضروری دانست و افزود: آبیاری فضای 

سبز شهرداری، اداره های دولتی و دانشگاه ها باید منوط به تصفیه پساب باشد.
استاندار قم گفت: برای استفاده از پساب موجود و احداث تصفیه خانه فاضلاب در 
مجموعه هایی که مصرف آب بالایی برای آبیاری فضای سبز دارند، باید برنامه ریزی لازم 

صورت گیرد.
شاهچراغی همچنین با تاکید بر لزوم بهره گیری از ظرفیت نمایندگان قم در مجلس 
شورای اسلامی برای حل مشکل های حوزه آب و فاضلاب بیان داشت: اصلاح شبکه 

انتقال آب و فاضلاب نیز باید از دستگاه های ملی و وزارت نیرو پیگیری شود.
وی در بخش پایانی سخنان خود بحران خشکسالی به دلیل کاهش نزولات آسمانی را 
نیز مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: در چنین شرایطی، مدیریت بهینه و صرفه جویی 

در مصرف آب باید در اولویت بخش های دولتی و خصوصی باشد.
در این جلسه گزارشی از برنامه آب وفاضلاب قم برای اجرای فاضلاب در رینگ شرقی 

شهر قم، پردیسان و مناطق متراکم شهری در نیمه نخست سال جاری ارایه شد.

به  رسیدگی  برای  موجود  قانونی  خلاهای  به  ماجرا 
خشونت هایی از این دست باز می گردد. خلایی که می 
توانست با تصویب لایحه »حفظ کرامت و حمایت از زنان 
از سالها  این لایحه بعد  اما  پر شود.  برابر خشونت«  در 
بررسی و دست به دست شدن در انتظار اجرایی شدن 
مانده است. حالا هم بیش از یک سال است که لایحه 
»حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت« دوباره 
به مجلس رسیده اما بر خلاف تصورها مجلس یازدهم 
تاکنون ایستگاه پایانی این لایحه نبود. در چنین شرایطی 
و در خلاء قانون حمایتی ویژه حمایت از زنان در برابر 
خشونت، این بار ۳00 تن از زنان سینماگر کشورمان در 
بیانیه ای به خشونت های جنسی و جنسیتی علیه زنان در 
سینمای ایران اعتراض کرده و خواستار تشکیل کمیته ای 
شده اند.  خشونتها  این  به  رسیدگی  و  گزارش  برای 
واکنش ها به این ماجرا اما انفعالی نبود. خانه سینما و 
انجمن بازیگران سینمای ایران ضمن صدور بیانیه های 
جداگانه ای، »هرگونه خشونت احتمالی به ویژه خشونت 
جنسی در شیوه های گوناگون آن در فرآیند فعالیت های 
با آن اعلام  هنری- فرهنگی« را محکوم و برای مقابله 
آمادگی کردند. دبیر ستاد حقوق بشر ضمن اعلام آمادگی 
قوه قضائیه برای رسیدگی به شکایات در حوزه خشونت 
علیه زنان، ابراز امیدواری کرد تا لایحه صیانت، کرامت و 
تأمین امنیت بانوان در برابر خشونت، هرچه سریعتر به 

تصویب مجلس شورای اسلامی برسد.
 این درد دیگر نقش نیست

سینما  نقره ای  پرده  بر  بارها  که  چهره هایی  بار  این 
یا گریه کرده ایم در نقش  آنها خندیده ایم  با  و  دیده ایم 
و  آزارها  اقسام  و  انواع  از  و  شده اند  ظاهر  خود  واقعی 
خشونتهای کلامی و غیر کلامی در فضای کاری شان 
سخن گفته اند؛ حرفهایی که بر گلایه ها و افشاگری 
نفرات قبلی که به شکلی تک به تک هر از چند گاه خسته 
و درمانده از چنین فضایی درد دلهایشان را در شبکه های 
اجتماعی و یا مصاحبه با رسانه ها فریاد می کردند تا شاید 
فریادرسی بیابند. ترجیع بند بیانیه این زنان سینماگر 
خشونت هایی  از  برای شکایت  قانونی  و  مرجع  فقدان 
است که در محل کار بر آنها می رود. در بخشی از این 
آگاهی  و همچینن  قانونی  به خلاهای  اشاره  با  بیانیه 
کاری  قراردادهای  در  افراد  این  حقوق  درباره  بخشی 
آمده است» نهادی نظارتی که از افرادی آموزش دیده در 
مسئله خشونت جنسی و آزار کلامی تشکیل شده باشد 
وجود ندارد که با آگاهی به بایدها و نبایدهای رفتاری افراد 
فرادست نسبت به فرودست در یک پروژه و با حساسیت 

لازم، موارد تخلف را بررسی کند.
 حداقل هزینه برای خشونت گر!

روند شکایت از هر نوع خشونت و تجاوز در پشت صحنه 
سینما نه در قراردادهای کاری ذکر شده و نه از طریق 
اعلان های عمومی به زنان گفته می شود که در شرایط 
و  جنسی  و  عاطفی  باج گیری  و  خشونت  زور،  اعمال 
آزارهای کلامی و توهین و تحقیر از طریق چه سازوکاری 
باید اقدام قانونی کنند. در واقع زنان شاغل در بخش 
های مختلف تولید آثار سینمایی و تلویزیونی نمی دانند 
در صورت شکایت از فرد خاطی چه حمایت هایی شامل 
حال آن ها می شود و سال هاست که اصناف و اتحادیه ها، 
جرایمی چنین سنگین بر جان و روان زنان را در پشت 
درهای بسته و با میانجی گری بین قربانی و خشونت گر 
برای  هزینه  حداقل  با  البته  می کنند،  فصل  و  حل 

خشونت گر.«
 کمیته مستقل چه خواهد کرد؟

روند دنباله دار این خشنوت ها و آسیب دیدن زنان از 
نظر روحی و روانی و از دست رفتن جایگاه شخصی و 
اجتماعی شان بود که در نهایت منجر به خواسته تشکیل 
کمیته مستقل در خانه سینما برای رسیدگی به این جرائم 
شد. حال سوال اینجاست که این گروه با چه ساز و کاری 

قرار است از تکرار تجربه های تلخ قبلی پیشگیری کند.
افراد  از  متشکل  کمیته  این  اظهارات  آخرین  طبق   
این گروه سازوکار  با فعالیت  بود.  آموزش دیده خواهد 
گزارش دهی در دسترس قرار می گیرد. در فرآیند بررسی، 
نام راوی را محفوظ نگه می دارد و امنیت راوی را در فرآیند 
بررسی تضمین می کند. همچنین در اختیار گذاشتن 
وکیل و دادن مشورت حقوقی به راویان گزارش ها جهت 
داشتن امکان دست بردن به انتخاب پیگیری قانونی یکی 

دیگر از دستور کارهای این سیستم خواهد بود.
 واکنشهایی که انفعالی نبود

بیانیه زنان سینماگر کشورمان واکنشهای متعددی را از 
سوی نهادهای مختلف جامعه برانگیخته است. خانه سینما 
و انجمن بازیگران سینمای ایران ضمن صدور بیانیه های 
جداگانه ای، »هر گونه خشونت احتمالی به ویژه خشونت 
جنسی در شیوه های گوناگون آن در فرآیند فعالیت های 
هنری- فرهنگی« را محکوم کردند. در بیانیه خانه سینمای 
به عنوان جامعه اصناف  آمده است:»خانه سینما  ایران 
سینمای ایران هر گونه خشونت احتمالی به ویژه خشونت 
جنسی در شیوه های گوناگون آن در فرآیند فعالیت های 
به  را محکوم می کند و شورای صیانت  هنری- فرهنگی 
استناد وظایف و اختیارات خود مندرج در اساسنامه خانه 
با  رفتاری مغایر  به هر گونه  سینما، مسئولیت رسیدگی 
شئون فرهنگی و اخلاق حرفه ای اهالی سینما را بر عهده 
دارد. خانه سینما رسیدگی و پیگیری در خصوص احقاق 
حقوق کلیه افراد فعال در صنعت فیلم ایران که مورد هر گونه 
خشونت رفتاری قرار گیرند را از وظایف ذاتی خانه سینما 
می داند و در انجام آن از هیچ گونه اقدامی پرهیز نخواهد 
رعایت  با  این موضوعات  به  بدیهی است رسیدگی  کرد. 

مطلق محرمانگی صورت خواهد گرفت.«
 پالایش در پشت صحنه

شورای مرکزی انجمن بازیگران سینمای ایران نیز در 
واکنش به بیانیه ای که جمعی از فعالان زن سینما در پی 
برخی خشونت های جنسی و جنسیتی در پشت صحنه 
سینما منتشر کردند، نوشت:»پالایش فضای فرهنگی 
سینمای پرافتخار ایران و تحقق روابطی عاری از خشونت 
و نابرابری جنسیتی در محیط سینما امری بسیار دشوار 
بوده که تنها و تنها از طریق اصلاح و تقویت تشکل ها و 
انجمن های صنفی و همکاری و همفکری همه اعضای 
همین  بر  بود،  خواهد  امکانپذیر  سینمایی  صنوف 
اساس هیئت مدیره انجمن بازیگران سینمای ایران از 
حضور و همکاری اعضای فرهیخته انجمن و پیشنهاد و 
طرح و برنامه عملی آنان برای ریشه کن ساختن هرگونه 
ناهنجاری در سینمای کشور صمیمانه استقبال می کند 
و از همه بازیگران به ویژه زنان بازیگری که مورد خشونت 
و تعرض جنسی قرار گرفته اند، درخواست می کند بدون 
واهمه از نام و عنوان و جایگاه افراد، شکایات خود را از 
طریق شورای صیانت خانه سینما تا صدور و اجرای حکم 

پیگیری نمایند.«
 حمایت دبیر ستاد حقوق بشر از زنان سینما گر

علاوه بر این کاظم غریب آبادی معاون امور بین الملل 
قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی 
ایران، در واکنش به اظهارات درخصوص اعمال خشونت 
علیه برخی بازیگران زن در عرصه سینما گفت: »عرصه 
هنر، از آنجا که جزئی مهم از فرهنگ است، باید به دور از 
هرگونه آسیب باشد و کسانی که در این عرصه فعالیت می 
کنند، باید به مسئولیت سنگین خود در قبال جامعه واقف 
باشند.« آسیب پذیری بیشتر زنان در این عرصه باعث شد 
تا دبیر ستاد حقوق بشر تاکید بیشتری بر محافظت از 
این قشر داشته باشد: »از زنان باید به دلیل اینکه بیشتر 
در معرض آسیب پذیری قرار دارند، در عرصه هنر و بویژه 

سینما حمایت و محافظت شود.«
انسانی و حفظ  بر کرامت  تاکید  آبادی ضمن  غریب 

و  روانی  امنیت  ایجاد  و ضرورت  افراد  حریم خصوصی 
عرصه  در  فعالیت  خواهان  که  زنانی  برای  شخصیتی 
اجتماعی و فرهنگی هستند، از وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و نهادهای صنفی در حوزه سینما خواست تا 
سازوکارهایی را طراحی کنند که زنان بتوانند بدون دغدغه 
در حوزه سینما فعالیت کنند و چنانچه با هرگونه خشونتی 
مواجه شدند، فورا به آن رسیدگی شود. دبیر ستاد حقوق 
بشر ضمن اعلام آمادگی قوه قضائیه برای رسیدگی به 
امیدواری  ابراز  زنان،  علیه  خشونت  حوزه  در  شکایات 
کرد تا لایحه صیانت، کرامت و تأمین امنیت بانوان در 
برابر خشونت، هرچه سریعتر به تصویب مجلس شورای 

اسلامی برسد.
 معاونت زنان نهاد ریاست جمهوری

گوش شنوای مطالبات
رئیس  خانواده  و  زنان  امور  معاون  خزعلی«  »انسیه 
دست اندرکار  دردمند  و  هنرمند  زنان  از  هم  جمهوری 
سینمای ایران برای حضور در نشستی در محل معاونت 
طرح  به منظور  جمهوری  ریاست  خانواده  و  زنان  امور 
مسائل و مشکلات خود و تبیین راهکارهای عملیاتی 
برای صیانت از شأن و منزلت این زنان هنرمند، دعوت 
کرد. خزعلی با انتشار مطلبی در صفحه اینستاگرام خود 
نوشت: »جایگاه زنان در هنر سینما و حضور موثر آنان، 
لزوم صیانت از شأن والای این هنرمندان را طلب می کند. 
لازم  حمایت های  و  دستورالعمل ها  و  قوانین  خلا  لذا 
نباید حضور مفید و ارزشمند زنان در عرصه هنر هفتم را 

مخدوش کند.«
 مبارزه با فساد یک شعار باقی نمی ماند

با  جمهوری  ریاست  نهاد  خانواده  و  زنان  امور  معاون 
دعوت از زنانی که در این عرصه دردمند هستند از آن ها 
خواست تا این نهاد را گوش شنوایی برای مطالبات شان 
بدانند:» همانطور که طی چهار دهه از انقلاب، زنان ما 
و  سیاست  اقتصاد،  علم،  ارتقای  در  مردان  دوشادوش 
و  ضوابط  وجود  و  کردند  تلاش  بوم  و  مرز  این  فرهنگ 
و  سالم ترین  از  یکی  است  توانسته  قوانین،  و  ارزش ها 
امن ترین محیط های اداری را در حیطه مسائل اخلاقی 
"مبارزه  شعار  با  نیز  مردمی  دولت  کند.  خلق  برایشان 
و  فساد  هرگونه  با  برخورد  به  موظف  را  خود  فساد"،  با 
تعدی اعم از اداری، مالی و اخلاقی می داند و هیچ گونه 
اغماضی را در این مسیر برنمی تابد.« خزعلی ادامه داد: 
»معاونت زنان و خانواده بر خود لازم می داند که گوش 
شنوای مطالبات زنان هنرمند در عرصه سینمای ایران 
با همکاری نهادهای  و  این عزیزان  از  با دعوت  و  باشد 
مسئول و متولی برای طراحی سازوکار لازم صیانت از شان 
و منزلت زنان در این حوزه یاری می رساند. لذا از بانوان 
هنرمند و دردمند این حوزه دعوت می شود در نشستی 
که در محل معاونت تشکیل می شود، شرکت؛ و مسائل 
و مشکلات این حوزه را مطرح و در تبیین راهکارهای 

عملیاتی مشارکت نمایند.«
در این میان مجلس شورای اسلامی هم وظیفه دارند 
لایحه »حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت« را 
هر چه زودتر به ثمر برسانند. لایحه ای که اگر لباس قانون 
بپوشد شاید بخشی از این اتفاقات ناخوشایند از جامعه 
رخت بربندد و در صورت رخداد هم می توان به برقراری 

عدالت و مجازات متخفلان امیدوارتر بود.

لزوم صیانت از شأن والای  هنرمندان زن؛

باج گیری جنسی؛ سکانسی تلخ در نقشی واقعی
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کارشناس بازار سرمایه پاسخ داد؛

چرا روند بورس در سال جدید مثبت شد؟

یک کارشناس بازار سرمایه به اقدامات مثبت سازمان بورس برای بهبود روند 
معاملات بازار اشاره کرد و گفت: اکنون به دلیل ارزندگی قیمت سهام شرکت ها 
و بازگشت اعتماد به سهامداران شاهد استقبال بیشتری از سرمایه گذاری در بازار 

سرمایه هستیم. 
»رسول جاویدی« به کاهش نوسانات ایجاد شده در بازار اشاره کرد و افزود: بازار 
از مدت ها قبل وارد مدار ریزشی شد، هر چند در مقاطعی از زمان تحت تاثیر برخی 
از دلایل بنیادی مانند افزایش نرخ ارز یا رشد قیمت های جهانی شاهد افزایش 
قیمت در برخی از سهام بودیم، اما این افزایش قیمت در بازار به همه شرکت ها 

تعمیم داده نشد.
وی ادامه داد: اکنون که صحبت ها در خصوص احیای برجام به نقل محافل 
تبدیل شده است، شاهد افزایش تقاضا برای سهام گروه های مرتبط با آن هستیم 

که در صدر آنها گروه خودرویی قرار دارد.
لیدری گروه خودرو در بازار سهام

براساس  گفت:  و  کرد  اشاره  سهام  بازار  در  خودرو  گروه  لیدری  به  جاویدی 
فاکتورهای بنیادی، قیمت بسیاری از سهام نیز از مدت ها قبل وارد دوران ارزندگی 
شدند و سهامداران در صورت انتخاب سهام مناسب قادر به کسب بازدهی معقول 

از این بازار خواهند بود.
این کارشناس بازار سرمایه اعتماد را به عنوان رکن اصلی در همه بازارها معرفی 
کرد و گفت: این اعتماد در بازار با ریزش قیمت سهام شرکت ها و عدم حمایت از 

بازار از بین رفت و بطور مداوم شاهد خروج پول از بازار بودیم.
وی با بیان اینکه اکنون به دلیل ارزندگی قیمت سهام شرکت ها و بازگشت اعتماد 
به سهامداران شاهد استقبال بیشتری از سرمایه گذاری در بازار سرمایه هستیم، 
افزود: اگر اعتماد سرمایه گذاران از این بازار تحت تاثیر اقدامات هیجانی سلب 
نشود، شاهد چرخش پول بیشتر در صنایع مختلف و نیز تداوم روند صعودی بازار 

خواهیم بود.
تورم، جزء جدایی ناپذیر اقتصاد کشور

جاویدی تورم را جزء جدایی ناپذیر اقتصاد کشور دانست و گفت: تورم باعث 
افزایش اسمی درآمدها و سود شرکت ها می شود که این اتفاق در قیمت سهام 
شرکت ها نمایان خواهد شد؛ بنابراین تحت تاثیر چنین اتفاقی می توان انتظار 

روندی مثبت را از معاملات بازار داشت.
این کارشناس بازار سرمایه با اعتقاد بر اینکه چرخش پول در صنایع مختلف 
مجامع،  در فصل  مثال  عنوان  به  خواهد شد، گفت:  قیمتی  نوسانات  سبب 
استقبال از سهام با سود تقسیمی مناسب بیشتر است، در این میان شرکت هایی 
که دارای طرح های توسعه ای هستند، می توانند جزو شرکت های مدنظر برای 

سرمایه گذاری بلندمدت تلقی شوند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا سال 1401، سال سرمایه گذاری در 
بورس است یا خیر، اظهار داشت: اکنون در اقتصاد کشور با فاکتورهای متعدد و 
در عین حال متغیر زیادی روبرو هستیم؛ بنابراین نمی توان در این زمینه اظهارنظر 
دقیقی را ارائه کرد اما بازار سرمایه به شرط عدم سلب اعتماد سرمایه گذاران، روندی 

خوب و مساعد را در پیش خواهد گرفت.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس  مطرح کرد:

نظارت دقیق، حلقه مفقوده مدیریت بازار
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی گفت: برای کنترل بازار باید 

نظارت ها و بازرسی ها قوی تر و منسجم تر شود.
غلامرضا نوری در گفتگویی با بیان اینکه معمولا در ماه مبارک رمضان تقاضا برای 
برخی کالا های مورد نیاز مردم افزایش می یابد، گفت: این گونه مواردی از قبیل 
گران شدن برخی از اقلام مورد نیاز مردم )گران شدن گوجه فرنگی( قابل پیش 
بینی است و با مدیریت مناسب و تنظیم بازارِ عرضه و تقاضا و آسان سازی حمل و 

نقل، می توان از بروز این موارد جلوگیری کرد.
پرداخته  فرنگی  به موضوع گرانی گوجه  امروز در صحن مجلس  افزود:  وی 

می شود.
نوری با اشاره به افزایش برخی دیگر از اقلام مورد نیاز مردم مانند برنج و مرکبات 
در ایام پایانی سال گذشته، گفت: تاکنون جواب قانع کننده ای از دولت در این 

زمینه دیافت نکرده ایم!
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی نظارت دقیق و بازرسی را از 
ارکان مهم مهار تورم در بازار دانست و افزود: مقرر شد بود سود متعارف در خرده 
فروشی ها نسبت به عمده فروشی ها، حداکثر ۳0 درصد باشد در حالیکه در 
برخی بعضی از اقلام در بازار ۵۵ تا ۶0 درصد بالاتر از میادین عرضه می شود که 

این مستلزم نظارت دقیق است.
اسدالله کارگر، رئیس اتحادیه میوه و تره بار هم در بخش دیگری از گفتگو، دلیل 
گرانی اخیر گوجه فرنگی را اعتراض کامیونداران به نرخ کرایه و کمبود سوخت برای 

آن ها اعلام کرد.
او افزود: هر ارگان و نهادی موظف به انجام درست وظایف محوله است و در 

صورت نقصان در هر یک از این وظایف مردم متضرر خواهند شد.
کارگر گفت: وزارت جهاد کشاورزی می توانست با مدیریت صحیح و برنامه ریزی 

مناسب، مانع از بروز اتفاقات اخیر در بازار گوجه فرنگی شود.

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام:

مرغ مازاد تولیدکنندگان را با نرخ
 مصوب می خریم

مدیر عامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور با بیان اینکه مرغ مازاد تولیدکنندگان 
با نرخ مصوب خریداری می شود، گفت: مرغداران نگران مازاد تولیدشان نباشند.

محسن سلامی با اشاره به افزایشی بودن تولید مرغ در کشور طی ماه های 
گذشته، افزود: این افزایش تولید از هفته گذشته با کاهش مصرف همراه شده و 

مازاد تولید را برای تولید کنندگان فراهم آورده است.
وی ادامه داد: شرکت پشتیبانی امور دام کشور برای حمایت از تولید، اقدام به 

خرید تضمینی مرغ با نرخ مصوب در تمام استان ها کرده است.
مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام با بیان اینکه این خرید بدون محدودیت و 
در تمامی استان ها در حال انجام است، تاکید کرد: مرغ های خریداری شده به 

صورت منجمد در سردخانه ها ذخیره می شوند.
وی قیمت خرید هر کیلوگرم مرغ را ۳0 هزار تومان و قیمت مرغ آرین )نژاد اصیل 

ایرانی( را ۳۳ هزار و ۳۶0 تومان بیان کرد.
سلامی تاکید کرد: مرغداران با خیال آسوده به تولید ادامه دهند و هر جا که 
مازاد تولید ایجاد شد و نتوانستند تولیداتشان را به بازار عرضه کنند بلافاصله شرکت 

پشتیبانی ورود و میزان محصول مازاد را خریداری می کند.

این  تشریح عملکرد  با  ایران  نفت  ملی  تلفیقی شرکت  برنامه ریزی  مدیر 
مدیریت، گفت: بازگشت ظرفیت تولید نفت به پیش از اعمال تحریم ها محقق 

شده است. 
»کریم زبیدی« با تاکید بر اینکه در دولت جدید از ابتدای کار تصمیم گرفته 
شد برای برگرداندن تولید به قبل از تحریم ها برنامه ریزی جدی صورت بگیرد، 
افزود: پیش از تحریم ها تولید ما ۳ میلیون و ۸۳۸ هزار بشکه در روز بود. 
بازگشت به این عدد در چند مرحله انجام شد، در مراحل مختلف، تولید بالا 
آمد تا سرانجام 1۵ اسفند سال 1400 امکان تولید دوباره آن مقدار نفت در 
دسترس بود. اکنون امکان تولید روزانه ۳ میلیون و ۸۳۸ هزار بشکه به طور 

کامل و صد درصدی وجود دارد.
وی ادامه داد: من تعجب می کنم اینکه در کشور ما امری است که به طور 
قطعی تحقق پذیر است، چرا این قدر در این موضوع تشکیک می شود، مگر 
در تحریم های پیشین تولید برنگشته بود؟؛ ما باید قدردان این توان و ظرفیت 

باشیم، نه اینکه همه چیز را زیر سؤال ببریم. این تذهبون.
زبیدی با اشاره به اینکه با تلاش شرکت های تابع شرکت ملی نفت ایران، 
از جمله شرکت های ملی مناطق نفت خیز جنوب، فلات قاره، نفت مناطق 
مرکزی، نفت اروندان و مهندسی و توسعه نفت این هدف محقق شد، گفت: 
این شرکت ها فعالیت های زیادی داشتند که شامل فعالیت های روسطحی از 
قبیل خطوط لوله، تأسیسات و فعالیت های مربوط به بخش بالادستی مثل 
تعمیر و ترمیم و آزمایش های جریانی چاه ها که تمامی اقدام های انجام شده در 

شرکت ها ضبط و ثبت شده است.
وی افزود: در سال 1401 یکی از مهم ترین دغدغه های موجود موضوع 
تأمین گاز و سوخت زمستانی است. تلاش شرکت ملی نفت ایران بر این است 
که تولید حداکثری از پارس جنوبی داشته باشیم. به  عبارت دیگر فازهای 
پارس جنوبی که تکمیل نشده اند، فازهای 1۳ و ۲۲ تا ۲4 و پالایشگاه فاز 14 

باید نهایی و تکمیل شوند.

مدیر برنامه ریزی تلفیقی شرکت ملی نفت ایران با بیان اینکه موضوع انتقال 
گاز میدان کیش به پارس جنوبی را در این سال دنبال می کنیم، ادامه داد: 
بسته 1۵ میدان گازی شرکت نفت مناطق مرکزی را داریم، البته نخستین 
اتفاق می افتد. موضوع  این شرکت در سال 140۲  از  تولید جدید  تحقق 
 برداشت از طرح توسعه فاز 11 امسال دنبال می شود که تولید حدود روزانه 

4۵0 میلیون فوت مکعب از این فاز را به عنوان هدف دنبال می کنیم.
دیگر  از  جنوبی  پارس  فشارافزایی  برای  فعالیت  تداوم  کرد:  تاکید  وی 
برنامه های امسال است، همچنین طرح توسعه پارس  شمالی برای کمک به 
پارس جنوبی پیگیری می شود، البته در سال های آینده برداشت از آن محقق 

می شود.
به گفته زبیدی، تا پایان 1401 در میدان های غرب کارون، باید فاز نخست 
میدان آزادگان جنوبی به تولید ۲۲0 هزار بشکه در روز برسد. طرح جامع 
توسعه بسیار کاملی تهیه شده که شامل توسعه کامل میدان آزادگان )شمالی 
و جنوبی به صورت یکپارچه( و یک پروژه ازدیاد برداشت تزریق آب برای آن در 
نظر گرفته شده، این کار طرح توسعه حفاری های بسیار زیادی را می طلبد 
که البته این اقدام ها از سال 140۲ آغاز می شود، اما کارهای مقدماتی آن 
باید اکنون آغاز شود. ادامه حفاری چاه ها و تکمیل بخشی از واحد فرآورش 

)CTEP( که مربوط به فاز نخست هستند باید در سال 1401 انجام شود.
وی گفت: اینکه برنامه تولید میدان آزادگان جنوبی ۶00 هزار بشکه تولید 
خواهد بود، رویکردی اشتباه است. در واقع این موضوع مربوط به کل میدان 
است که به طرح جامع توسعه آن اشاره کردم و تحقق تولید روزانه ۶00 هزار 

بشکه از بخش جنوبی میدان آزادگان به هیچ وجه امکان پذیر نیست.
زبیدی افزود: طرح جامع توسعه تهیه شده برای تولید از کل میدان ۵۷0 
هزار بشکه است. این طرح جامع توسعه پیشنهاد شرکت های پرشماری است 
که پیش تر برای توسعه این میدان پا پیش گذاشته بودند و عددی نیست که 

بی منطق اعلام شده باشد.
وی ادامه داد: برای میدان یادآوران به دنبال ادامه توسعه آن هستیم؛ فعلًا 
با یک شرکت خارجی در حال مذاکرات نهایی برای گام دوم هستیم تا تولید 
را از 110 به ۲10 هزار بشکه برسانیم، پروژه های EPCF – EPDF و IPC باید 

دنبال شوند.
به گفته مدیر برنامه ریزی تلفیقی شرکت ملی نفت ایران، یکی از مسائلی که 
به شدت پس از پیام مقام معظم رهبری در شرکت ملی نفت ایران به طور جدی 
مورد بحث قرار گرفته، موضوع شرکت های دانش بنیان و تعریف نیازهای واقعی 
شرکت ملی نفت و ایجاد اشتغال از این رهگذر است. به واقع می توانم بگویم 
که فرمایش ایشان نه تنها در سطح شرکت ملی نفت، بلکه در سطح کشور 
می تواند نجات بخش اقتصاد باشد، به شرط اینکه به صورت شعاری و کلیشه ای 

با آن برخورد نشود.

مدیر برنامه ریزی تلفیقی شرکت ملی نفت خبر داد:

 تحقق بازگشت ظرفیت تولید نفت به دوره پیش از تحریم ها

ادامه  راه  تنها  بودند  کرده  عنوان  اینترنتی،  ارائه دهندگان خدمات  که  در حالی 
کارشان، افزایش 100 درصدی تعرفه است، رگولاتوری اعلام کرده افزایش قیمت 
اینترنت در اپراتورها را بررسی می کند و وزیر ارتباطات نیز تاکید داشته که اگر اپراتوری 
پیش از اعلام رگولاتوری، به افزایش قیمت اینترنت یا حذف تعرفه ترجیحی اقدام کند، 

تخلف است.
به گزارش ایسنا، افزایش قیمت اینترنت اگرچه تا پایان سال 1400 از سوی مجلس 
ممنوع شده بود، اما مسوولان وزارت ارتباطات، در ماه های گذشته و با تاکید بر ایجاد 
انگیزه سودآوری در سرمایه گذاران برای توسعه و ارائه کیفیت مناسب، حرف آن را برای 
سال 1401 پیش کشیده بودند، زیرا پایین بودن تعرفه اینترنت در اپراتورهای موبایلی، 

موجب شده تمایل افراد به استفاده از اینترنت موبایل به جای اینترنت ثابت باشد.
پیش از این محمدعلی یوسفی زاده -رئیس کمیسیون اینترنت سازمان نظام صنفی 
رایانه ای استان تهران- با برشمردن عواملی مثل افزایش دستمزد، افزایش نرخ ارز، 
گران شدن فضا و تنظیم مقررات که هزینه شرکت ها را افزایش می دهد گفته بود که 
در چند سال گذشته، این هزینه ها روی تعرفه ها اعمال نشده است و تاکید داشت که 

افزایش 100 درصدی تعرفه اینترنت تنها راه برای ادامه کار این شرکت هاست.
او همچنین خاطرنشان کرده بود اگر دولت تا اول فروردین ماه 1401 تعرفه ها را 
اصلاح نکند، بر اساس اصل 44 قانون اساسی درخواست خواهیم داد که خود دولت 
هزینه ها را جبران کند. این موضوع به سازمان تنظیم مقررات و وزارت ارتباطات نیز 

اعلام شده است. بندی در اصل 44 قانون اساسی آمده که بر اساس آن اگر دولت 
باید مازاد هزینه ها را خود برای بخش  را به شکل دستوری تعیین کند،  تعرفه ای 

خصوصی جبران کند.
در این راستا عیسی زارع پور -وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- درباره اقدام برخی 
از ارائه دهندگان خدمات اینترنتی به افزایش قیمت اینترنت، به ایسنا گفت: اپراتورها 
طبق قانون تا پایان سال 1400 افزایش قیمت نداشتند، اما ما کارگروهی تعیین کردیم 
که مدل اقتصادی مطلوب برای ترافیک در کشور را بررسی کنند که سال 1401 برای 
آن تصمیم گیری می شود. اما اگر اپراتوری پیش از اعلام رگولاتوری، اقدام به افزایش 

قیمت اینترنت یا حذف تعرفه ترجیحی کند، تخلف است.
از سوی دیگر در روزهای گذشته، سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی پیرو 
افزایش تعرفه در بخشی از بسته های اینترنت تعدادی از اپراتورهای ارتباطی و دغدغه 
مردم و کاربران نسبت به شیوه اعمال مقررات و رعایت حقوق مصرف کنندگان، اعلام 
کرد که رگولاتوری هیچگونه مصوبه جدیدی در مورد تعرفه اینترنت نداشته و افزایش 
قیمت اینترنت ثابت در برخی اپراتورها در دست بررسی است تا چنانچه در خارج از 

چارچوب قانونی باشد، نسبت به اصلاح صریح و جریمه قانونی متخلفان اقدام شود.
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی البته در این اطلاعیه خاطرنشان کرده 
بود که بر اساس مقررات مصوب سال های گذشته اپراتورها در محدوده مشخصی مجاز 
به تعریف بسته های خدماتی بودند که به دلیل شرایط رقابتی بعضا در سطح بسیار 

پایین تری اقدام به تعرفه گذاری می کردند و اکنون با افزایش چندبرابری هزینه ها، 
ادامه سرمایه گذاری و پاسخ به مصرف روزافزون مشترکین با چالش جدی مواجه شده 
است و ادامه این روند، دسترسی مردم به خدمات با کیفیت و پایدار را دچار مشکل 

خواهد کرد.

افزایش قیمت اینترنت در سایه اماواگرهای رگولاتوری

کاهش 15 درصدی نرخ خودرو با تورم 40 درصدی امکان پذیر نیست

 بازار خودرو به چه سمتی می رود؟ 
یک کارشناس صنعت خودرو گفت: احتمال بالارفتن 
و  است  آن  ماندن  ثابت  از  بیشتر  بسیار  قیمت خودرو 
چالش های بسیاری در این زمینه وجود دارد که متاسفانه 
بعدی  تک  دستورهای  فقط  زمینه  این  در  مسئولان 

می دهند. 
درباره  خودرو  کارشناس صنعت  کاکایی،  امیرحسن 
چشم انداز قیمت خودرو در سال جاری به خبرنگار ایلنا 
گفت: آقای وزیر، کاهش قیمت خودرو را برای امسال 
پیش بینی نکرده بلکه در این زمینه دستور داده  است. 
نکته کلیدی اینجاست که آقای وزیر یا رئیس جمهور 
مصلح اجتماعی نیستند که بخواهند حرف های قشنگ 
بزنند یا مثل کارشناسان مسائل را پیش بینی کنند، بلکه 
دستور و تعهد به مردم داده اند که 1۵ درصد قیمت خودرو 
را پایین می آورند. ولی متاسفانه فقط دستور داده اند و 

تمهیدات لازم را در این زمینه فراهم نکرده اند.
جمهور  روسای  صمت،  وزرای  متاسفانه  افزود:  وی 
این است که وقتی  بر  نمایندگان مجلس تصورشان  و 
یعنی  را جابجا می کنند  ایران خودرو و سایپا  دو مدیر 
دستورشان اجرا می شود و این بزرگترین مشکل ما در 
این زمینه است. در حالیکه با همین نگاه در چهارسال 
گذشته قیمت گذاری دستوری انجام شد اما آیا قیمت 
در بازار کنترل شد؟ خیر. و نتیجه آن یک زیان سنگین 
به صنعت خودرو بود. اکنون هم وزیر می تواند دستور 
بدهد که 1۵ درصد قیمت موجود خودرو کاهش یابد، 
ولی در عمل، شهروندان قیمت بازار را می بینند که تحت 
کنترل دستور دولت نیست و نمی تواند هم باشد. این کار 
فاجعه ای را که 4 سال رخ داده را برای سال پنجم هم 
به بار می آورد. براساس معیارهای اقتصادی در فضای 
کنونی بازار ما با 40 درصد تورم روبرو است که این موضوع 
با پایین آمدن 1۵ درصدی قیمت خودرو تناقض دارد و 

چنین چیزی اصلا شدنی نیست.
در  خودرو  مهندسی  دانشکده  علمی  هیات  عضو 
ادامه تاکید کرد:  قیمت خودرو در سال جدید بستگی 
به این دارد که دولت در این زمینه چگونه کار کند و این 
بسیار مهم است که مذاکرات وین به نتیجه می رسد یا 
نمی رسد؟ خیلی از مسایلی که دولت پیش بینی می کرد 
و حتی در بودجه هم آمده بود بر این فرض استوار بود که 
ارتباطات جهانی ما درست شود، برای مثال واردات ۷0 

هزار خودرو را پیش بینی کردند ولی بعد حذفش کردند، 
برای اینکه مذاکرات وین هنوز به نتیجه نرسیده و در این 

صورت ارز لازم برای واردات وجود ندارد.
کاکایی افزود: وزیر صمت در یکی از سخنرانی هایش 
پیش بینی کردند که ۲ میلیارد دلار برای سی کی دی 
کاری کنار گذاشته است، یعنی فرض بر این است که 
حدود ۲00، ۳00 هزار تا تولید سی کی دی را بالا می برد 
و تولید آن را یک و نیم برابر می کند که این موضوع اگر 
مذاکرات وین به نتیجه نرسد، به نظر شدنی نیست. اگر 
هم به نتیجه برسد که درآمد ارزی چندین برابر می شود 
و خیلی از این مسایل را با پول و واردات حل می کنند. 
در این صورت قیمت خودروی وارداتی هم خود به خود 

پایین می آید.
این کارشناس صنعت خودرو با بیان اینکه پیش بینی 
قیمت ها در سال جاری خیلی کار سختی شده است، 
تاکید کرد: ولی چیزی که فعلا وجود دارد و در بودجه 
کشور دیده می شود، این است که ما در مجموع با یک 
تورم حداقل 40 درصدی تا پایان سال مواجه هستیم 

این عدد  نشود حتما  وین درست  اگر  که  بماند  این  و 
بالاترهم می رود و اگر توافقات وین به نتیجه برسد، بعید 
بیاید لذا در مجموع قیمت  پایین تر  از این عدد  است 

واقعی در بازار 40 درصد بالا می رود. 
کاکایی افزود: در مورد واردات بحث کمی فرق می کند، 
هزار  زیر 40  خودروهای  شود،  آزاد  خودرو  واردات  اگر 
دلاری قیمت شان معقول و کمی پایین می آید ولی نه به 
این قیمتی که اکنون غیرکارشناسانه در مورد آن صحبت 
می شود. این در صورتی است که درآمد ارزی وجود داشته 
درآمد  ولی  شود  آزاد  خودرو  واردات  اگر  برعکس  باشد 
ارزی وجود نداشته باشد، ابتدا قیمت خودروی خارجی 
پایین می آید ولی چون کمبود ارز وجود دارد، یک سری 
انحصارگر تعداد محدودی خودرو وارد می کنند، دوباره 
قیمت ارز بالا می رود و به دنبال آن قیمت خودرو هم  بالا 

می رود. 
وی با تاکید بر اینکه پیش بینی قیمت خودرو در بازار 
فعلی پیچیده است، ادامه داد: می توان این را به قاطعیت 
پایین  گفت که اولا قیمت خودروی داخلی نمی تواند 

بیاید، در مورد خودروی خارجی هم بعید است که پایین 
بیاید . اما اینکه قیمت ها چقدر بالا برود به شدت بستگی 

به سیاست ها به خصوص مذاکرات وین دارد. 
این کارشناس صنعت خودرو در ادامه یادآور شد: در 
حال حاضر مشکلات جدی تری از خودرو در کشور داریم 
که حتی اگر مذاکرات وین به نتیجه هم برسد و درآمد 
ارزی مان بالا برود، نمی توانیم  فقط روی خودرو تمرکز 
کنیم و آن ها را نادیده بگیریم. برق، آب و گاز از نیازهای 
فولادی  شرکت های  به  الان  از  که  است  مردم  اساسی 
اخطار داده اند که احتمالا از اردیبهشت با کمبود برق 
و قطعی آن مواجه خواهیم بود. سال گذشته بالای 1۵ 
هزار مگابایت کمبود برق داشتیم، امسال گرما زودتر 
شروع شده و بارندگی سال گذشته کمتر بوده و قطعا 
تولید برق کمتری خواهیم داشت. این در حالی است 
که وزیر دستور داده اند که تولید خودرو امسال یک و نیم 
برابر شود و این به این معنی است که تولید فولاد هم یک 
و نیم برابر شود، وقتی برق نداریم چطور می توان تولید 
را افزایش داد؟   کاکایی با اظهار امیدواری از اینکه اگر 
مذاکرات وین به نتیجه برسد و درآمد ارزی کشور بالا برود، 
اولین کار دولت این باشد که سرمایه گذاری سنگینی در 
ارتباط با کمبود گاز و برق انجام دهد و موضوع آب را به 
صورت جدی پیگیری کند، ادامه داد: تولید فولاد، برق 
این عوامل کم باشند چطور  و گاز می خواهد و وقتی 
می توان تولید خودرو را بالا برد. بنابراین احتمال بالارفتن 
قیمت خیلی بیشتر از ثابت ماندن آن است و چالش های 
بسیاری در این زمینه وجود دارد که متاسفانه مسئولان 
در این زمینه فقط دستورهای تک بعدی می دهند. که 
نه تنها نمی تواند مشکلی را حل کند و اگر مشکلات 
زیرساختی آن حل نشود، قیمت ها به صورت جهشی 

مجددا بالا خواهد رفت.
پایان درباره راهکار  این کارشناس صنعت خودرو در 
حل این موضوع خاطر نشان کرد: باید در این زمینه 
وعده به مردم ندهیم چون باعث می شود مسئولان برای 
درست کردن کار دست به کارهایی بزنند که مشکلات را 
بیشتر کند و توقعات مردم را بالا می برند. باید معیارهای 
اقتصادی به جای معیارهای امتیازی به عنوان مدیریت 
در صنعت جایگزین شوند و احساساتی با این موضوع 

برخورد نشود. 
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ایمان /  ملکی

در نخستین روز قرن جدید خبر به سرعت در شهر پیچید 
وبار دیگر اهالی فوتبال در ماتم یکی دیگر از ستارگان قدیمی 

فوتبال ولایت درسوگ نشستند.
عباس گائینی مهاجم تند و تیز گذشته تیم فوتبال کیان 
جان به جان آفرین تسلیم نمود تا بعد ازمدت بیش از 1/۵ 
سال درد و رنج بیماری مهلک سرطان مغلوب این بیماری 

شود وگل پیروزی مرگ او را تسلیم نماید.
عباس را از گذشته های دور می شناختم آنجا که در کنار 
باقرمنش وناصر خسروانی ۳ مثلث خط آتش تیم خوب کیان 
را تشکیل می دادند و خط دفاعی و دروازه بانان تیمها همواره 
در عذاب حرکت روان وآتشین این ۳ مهاجم برجسته فوتبال 

قم بودند. عباس آچار فرانسه تیم فوتبال کیان نامیده میشد 
وحضورش درتیم منتخب قم وبازی درکنار بزرگانی چون کش

او  اعتبار  به  وری،اتلاقی،غلامی،وزیری،بیگدلی،نیستانی 
افزود.

بچه های کیان در بهمن ماه خبر از بیماری مهلک او دادند 
که دربستر بیماری است وروزهای آخر عمر را سپری میسازد 
برآن شدم تا برایش بنویسم از شروع تاحال زندگی اش که در 
روزنامه وزین ایمان دربهمن ماه توانستم ادای دینی داشته 

باشم برسالها حضور شایسته وی در فوتبال قم.
عباس درآن زمان دربیمارستان تهران تحت عمل جراحی 
قرار گرفته بود.مطلب چاپ شده روزنامه درباره وی توسط 
دو دوست عزیزش جعفری واکبر چوپانی درتهران روی تخت 

بیمارستان بدستش رسید.

اکبر چوپانی می گفت وقتی مطلب وعکسش را دید اشک 
شوق برصورتش هویدا شد.لبخند شادی بر لبان بی رنگش 
نقش بست وروحیه ای عجیب پیدا کرد او می گفت که عباس 
خیلی خوشحال شد از اینکه به یادش بودیم وخاطرش را 
عزیز داتشیم واین انتهای راهی بود که عباس سوار برقطار 
زندگی درسال 40 آغاز کرد وایستگاه پایانی زندگی اش نیز 

درقرن جدید 1401 به مقصد نهائی رسید.
باشنیدن عروج ملکوتی او اشکها سرازیر شد دوستان به 
تکاپو افتادند تا او بتواند در آرامگاه ابدی درقطعه نام آوران دفن 
گردد باتوجه به تعطیلی ایام نوروز مساعدت استاد سید جواد 
حسینی نژاد مسئول انجمن پیشکسوتان ورزش قم چاره ساز 
شد تا با حمایت وی وهماهنگی با مسئولان خدوم بهشت 
معصومه وهمکاری اداره کل ورزش و جوانان ونقش برجسته 

علی  آنسته  پیکر بی جان عباس گائینی درقطعه ۳۷ نام آوران 
ورزش قم به خاک سرد سپرده شود.

عباس با وجود نداشتن فرزند ،همسری مهربان وفداکار 
داشت که تا آخرین روزهای حیات عاشقانه درکنارش خدمت 
کرد وباتوجه به بضاعت مالی اندک او بانداریهای او ساخت 

واوج معرفت وبزرگی را معنا کرد.
درکنارش دوستان خوبی بودند که سالها با او زندگی کردند 
اکبر چوپانی و جعفری دودوستی بودند که تا واپسین روزهای 
عباس  استاد  حمایتهای  ودرآخر  بودند  کنارش  در  زندگی 
گلکار مرد دوست داشتنی ومهربان فوتبال قم که پدر تیم 
کیان نامیده میشد نیز از عباس گائینی درطول سالها جای 

سپاس وقدردانی از این عزیز را برای ما دارد.
روحش شاد و یادش همواره گرامی باد.

قطار زندگی عباس گائینی به ایستگاه آخر رسید؛

خداحافظ مهاجم تند و تیز تیم فوتبال کیان

ورزشی

 پیشکسوت آبی پوشان گفت: در جام حذفی هیچ بازی ساده ای نداریم و هر نتیجه ای ممکن است اتفاق 
بیفتد که مصداق بارز این ادعا تیم خلیج فارس ماهشهر است.

تیم فوتبال استقلال در مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی کشور دوشنبه شب به مصاف تیم نساجی می رود 
که این بازی به میزبانی آبی پوشان و در ورزشگاه آزادی برگزار می شود.

احمد فیض کریملو مدافع سابق آبی پوشان در گفتگویی در خصوص این بازی اظهار داشت: می توان امیدوار 
بود که این بازی از نظر کیفی بازی خوب و در کلاس بالایی باشد چون هر دو تیم به دلیل حذفی بودن بازی میل 

به پیروزی داشته و به جز آن هر دو تیم توانایی در ارائه فوتبال با کیفیت روی چمن خوب را دارند.
پیشکسوت آبی پوشان و مربی پیشین نساجی در ادامه بیان داشت: شاید برخی ها )به اشتباه( بر این باور 
باشند که این دیدار باری استقلال ساده است و یک پیروزی سهل الوصول انتظار این تیم را بکشد که این فکری 
اشتباه است. در فوتبال بازی ساده نداریم به خصوص اگر این فوتبال در جام حذفی باشد. در جام های حذفی 
هر نتیجه ای می تواند اتفاق بیفتد که مصداق بارز آن صعود تیم خلیج فارس ماهشهر از لیگ دسته دو کشور 
به نیمه نهایی این مسابقات است. در گذشته هم کم نداشتیم تیم هایی از لیگ های پایین تر که حتی تا فینال 

هم بالا آمده بودند.
فیض کریملو در ادامه بیان داشت: استقلال در این فصل در هر دو جام مدعی قهرمانی است و این فرصتی 
خوب برای دبل آنهاست تا به این وسیله ناکامی های چند سال اخیر را جبران کنند. مجیدی و شاگردانش نباید 
از این فرصت طلایی که در اختیار دارند به راحتی عبور کنند و البته نقش مدیریت باشگاه هم در این خصوص 
بسیار مهم است. مجموعه استقلال با آرامش کامل تا اینجا پیش آمده و مدیریت باید همین شرایط را تا پایان 

فصل و رسیدن به قهرمانی حفظ کند.

پیشکسوت آبی پوشان گفت: استقلال در هر دو جام حذفی و لیگ مدعی اصلی قهرمانی است و امیدوارم آنها بتوانند از این 
شانس خوب استفاده کنند.

تیم فوتبال استقلال در مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی فوتبال کشور میزبان نساجی است و در صورتی که آلودگی هوا برنامه 
این بازی را تغییر ندهد، دوشنبه شب در ورزشگاه آزادی دو تیم به مصاف هم می روند.

در این خصوص این بازی ایوب اصغرخانی پیشکسوت آبی پوشان اظهار داشت: استقلال و نساجی در این فصل دو بازی در 
لیگ انجام داده اند که هر دو بازی از کیفیت بالایی برخوردار بود و این موضوع می تواند این نوید را بدهد که این بازی هم می تواند 

با کیفیت و تماشاگر پسند باشد.
وی ادامه داد: نساجی با اینکه از تیم های بالای جدول نیست، اما تیمی است که به ارائه فوتبال با کیفیت آن هم روی زمین 
اهمیت می دهد و برای همین آنها ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد را برای میزبانی های خود انتخاب کردند. از سوی دیگر استقلال 

هم تیمی است که مقابل حریفانی که فوتبال بازی می کنند ارائه گر فوتبالی زیبا و تماشاگر پسند است.

پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: استقلالی ها با اینکه تیمی خوب و مدعی در این فصل دارند و در هر دو جام حذفی و لیگ 
مدعی قهرمانی هستند، اما دو بازی اخیرشان را با تساوی به اتمام رسانده اند و قطعاً به دنبال بازگشت به نوار پیروزی هستند. در 

جام حذفی اولین اشتباه آخرین اشتباه هر تیمی است و آبی پوشان دوست ندارند این اشتباه را مقابل نساجی مرتکب شوند.
پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: در دیداری قبلی تیم آنالیز و کادر فنی استقلال سازمان دفاعی اش را تغییر داد و این باعث 
شد چند فرصت گل برای تیم حریف پیش بیاید. امیدوارم از این بازی به بعد مجیدی تیمش را به تنظیمات قبل باز گردانده و بار 
دیگر از سیستم دفاعی ۳ نفره که مدافعانش به آن عادت دارند بازگرداند. در دیدارهای حذفی حتی یک موقعیت گل هم که به 

حریفان بدهید زیاد است؛ چون ممکن است دیگر فرصتی برای جبران نباشد.

پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت:

نساجی حریف ساده ای برای استقلال نیست
اصغرخانی پیشکسوت آبی پوشان:

استقلال در هر دو جام مدعی قهرمانی است

دومین شکست نماینده قم در نیمه نهایی لیگ برتر بسکتبال؛

زور شیمیدر به شهرداری گرگان نرسید

تیم بسکتبال مردان شیمیدر قم  شنبه شب در دومین دیدار از مرحله نیمه نهایی 
لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور مقابل شهرداری گرگان با نتیجه نزدیک ۸۵ 

بر ۸4 شکست خورد. 
تیم بسکتبال شیمیدر  قم از ساعت ۲0  شنبه در مجموعه ورزشی آزادی تهران 
نیمه نهایی لیگ برتر  از مرحله  را  مقابل شهرداری گرگان دومین مسابقه خود 
از   ۸4 بر   ۸۵ نتیجه  با  نهایت  در  و  داد  انجام  کشور  باشگاه های  بسکتبال 

نماینده گرگان شکست خورد.
نماینده قم در این دیدار با ترکیب؛ سینا واحدی، نوید رضایی فر، دوایت بایکس، 
آلاده آمینو و امیر حسین آذری مقابل تیم شهرداری گرگان حاضر شد و در این 
دیدار دوایت بایکس بازیکن آمریکایی شیمیدر قم با به دست آوردن ۳1 امتیاز به 

عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب شد.
شاگردان مهران شاهین طبع ۳ دیدار دیگر را باید در مرحله نیمه نهایی مقابل 
شاگردان مهران حاتمی انجام دهند تا تکلیف صعود به مرحله فینال مشخص 

شود، ادامه بازی ها به شرح زیر است:
شیمیدر قم - شهرداری گرگان ۲۳ فروردین ماه ساعت ۲0
شیمیدر قم - شهرداری گرگان ۲۵ فروردین ماه ساعت ۲0
شیمیدر قم - شهرداری گرگان ۲۷ فروردین ماه ساعت ۲0

از بین 4 تیم شهرداری گرگان، شیمیدر قم، نظم آوران سیرجان و ذوب آهن 
اصفهان ۲ تیم به مرحله فینال صعود می کنند و ۲ تیم باقی مانده دیدار رده بندی 

را برگزار خواهند کرد.

مهران حاتمی:

رقابت شهرداری گرگان و شیمیدر برای 
همه جذاب است جز مربیان شان!

 سرمربی تیم بسکتبال شهرداری گرگان با اشاره به پیروزی نزدیک تیمش برابر 
شیمیدر گفت: رقابت دو تیم سخت و سنگین دنبال شد، در کل اینگونه دیدارها 

برای همه جذاب است جز مربیان.
دیدار دوم تیم های شهرداری گرگان و شیمیدر قم در مرحله نیمه نهایی لیگ 
برتر بسکتبال شامگاه شنبه برگزار شد. در این دیدار تیم شهرداری گرگان با حداقل 

اختلاف امتیاز و با نتیجه ۸۵ بر ۸4 حریف خود را شکست داد.
سرمربی تیم شهرداری گرگان همین نتیجه و اختلاف امتیاز را دلیلی بر نزدیک 

بودن رقابت دو تیم می داند و اینکه حریفی سخت برای فینالیست شدن دارند.
مهران حاتمی در گفتگویی بیان داشت : شهرداری گرگان و شیمیدر قم هر دو 
تیم های بزرگ و مقتدری هستند. بازیکنان خوبی هم در اختیار دو تیم قرار دارد. 

به همین دلیل رقابت دو تیم در دو دیدار گذشته سنگین و نزدیک پیگیری شد.
وی در واکنش به اینکه با این شرایط شهرداری گرگان برنده هر دو دیدار بود، 
خاطرنشان کرد: می توانم بگویم فقط لطف خدا شامل حال مان بوده است. ما در 
هر دو بازی رقابت پایاپایی با حریف داشتیم اما تیمی که با تنها یک اختلاف امتیاز 
صاحب برتری می شود یعنی با لطف خدا نتیجه گرفته است وگرنه این نتیجه می 

توانست به شکل دیگر رقم بخورد.
سرمربی تیم بسکتبال شهرداری گرگان تصریح کرد: در هر صورت کارمان تمام 
شده اما فقط برای این دو بازی، درست است که فقط به یک برد دیگر نیاز داریم 
برای فینال اما روال کار خود را دنبال می کنیم. با جدیت روی دیدار سوم متمرکز 

هستیم و اینکه برنامه های مان را برای این دیدار اجرا کنیم.
وی در واکنش به اینکه چه پیش بینی از نتیجه دیدار سوم نیمه نهایی و احتمال 
نیاز به برگزاری دیدارهای چهارم و پنجم دارد، گفت: الان فقط به فکر بازی سوم 
هستیم و اینکه نقطه ضعف ها و کاستی های دو بازی قبل را برای این بازی جبران 

کنیم. به غیر از این هم به هیچ بازی و نتیجه ای فکر نمی کنیم.
حاتمی تاکید کرد: شیمیدر تیمی با مهره است که از مربیان شجاعی هم بهره 
می برد. دو بازی سخت برابر این تیم داشتیم و دیدار سنگین دیگری هم در پیش 
داریم. اینگونه دیدارها که در این سطح برگزار می شود برای همه جذاب است به 

جز مربیان که فقط باعث ذوب شدن شان می شود.

 معاون وزیر ورزش: 

جام جهانی فرصتی فرهنگی و ورزشی 
برای کشورمان است 

معاون توسعه ورزش بانوان وزارت ورزش و جوانان، جام جهانی ۲0۲۲ فوتبال 
قطر را فرصتی فرهنگی، ورزشی و اقتصادی برای کشورمان دانست و بر لزوم 
همکاری بین دستگاه های اجرایی در بهره گیری از این ظرفیت به وجود آمده تاکید 

کرد.
بانوان وزارت ورزش و جوانان و سیده  مریم کاظمی پور معاون توسعه ورزش 
الهام موسوی مشاور امور بانوان دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کشورروز )یکشنبه( در محل دفتر حوزه معاونت ورزش بانوان دیدار و گفت وگو 

کردند.
یکی از مهم ترین موضوعات این نشست، در پی دستور ویژه رییس جمهور، 
به منظور بهره گیری از ظرفیت های جام جهانی قطر ۲0۲۲، استفاده از ظرفیت 
جزیره کیش در همراهی با قطر، نقش آفرینی بانوان جامعه ورزش در برگزاری 

رویدادهای مختلف بود.
کاظمی پور برگزاری جام جهانی قطر را یک فرصت فرهنگی، ورزشی و اقتصادی 
برای کشور دانست و بر لزوم همکاری بین دستگاه های اجرایی در بهره گیری از 
این ظرفیت به وجود آمده تاکید و تصریح کرد: در قالب این فرصت به وجود آمده 
می توان، معرفی جامعی از غنای فرهنگی کشورمان به مخاطبان گسترده جام 
جهانی داشت و از بستر همکاری به وجود آمده با قطر، برنامه ها و جشنواره های 
فرهنگی ورزشی از قبیل بازی های بومی محلی را به اجرا درآورد و توانمندی های 

بانوان جامعه ورزش را نیز با ایجاد فرصت مناسب به دنیا نشان داد.
همچنین سیده الهام موسوی مشاور بانوان دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی از سفر هیات قطری به جزیره کیش در راستای دستور ویژه آیت الله  
رئیسی  رییس جمهوری، به منظور بهره گیری از ظرفیت های جام جهانی قطر 
۲0۲۲ خبر داد و اظهار داشت: راه اندازی خطوط منظم کشتیرانی بین بنادر ۲ 
کشور، توافق برای استفاده بیشتر خطوط هوایی تجاری قطر از آسمان ایران و 
بازدید از پروژه ها و ظرفیت های منطقه آزاد کیش از جمله برنامه های محوری این 

دیدار است.
مشاور بانوان دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، همکاری ایران و 
قطر را فرصت طلایی ارزیابی کرد و از حوزه معاونت ورزش بانوان برای نقش آفرینی 
در برگزاری برنامه های مختلف با محوریت توانمندی جامعه بانوان به نیکی نام برد.

آگهی مزایده اتومبیل
پرونده کلاسه  به  مربوط  بشماره شهربانی ۲۸1ن ۶۳ایران ۳۳  نیسان-  وانت  مزایده یک دستگاه خودروی  آگهی 

 1400040۳001100۳۶۶4
متعهد:ورثه   ،)14000۳۸۷۲ بایگانی  شماره  )با   1400040۳001100۳۶۶4 کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
مرحوم محمد اسفیجانیان)محمد اسفیجانیان و سها اسفیجانیان وفاطمه زهرا اسفیجانیان و سکینه یزدی ومائده 
اسفیجانیان(،متعهدله: سکینه یزدی،سند ازدواج :شماره سند:4۵۷0 ،تاریخ سند:1۳۸۵/10/1۸،دفترخانه صادر 
کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۲0 وطلاق شماره ۲0 شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی وانت نیسان- بشماره 
شهربانی ۲۸1ن ۶۳ایران ۳۳ با مشخصات ذیل متعلق به آقای مرحوم محمد اسفیجانیان)ورثه مذکور( واقع در پارکینگ 

شخصی به آدرس خیابان امامزاده ابراهیم،کوچه ۸،پلاک 4۳ بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

آبی-شماره  شهربانی ۲۸1ن ۶۳ایران ۳۳-مدل 1۳۸۶-رنگ  بشماره  نیسان/۲400-  وانت  خودروی  دستگاه  یک 
شاسی:1۳۶۵01k -شماره موتور:4۲4۸۵1

خصوصیات بدنه:
روئیت  ونقاشی  صافکاری  و  تعمیر  و  قبلی  برخورد  آثار  اطاق  اطراف  ودر  بود  اصالت  دارای  و  سالم  نظر  به  ماشین 
شد.لاستیکهای عقب دارای ۵0 درصد و لاستیکهای جلو ۳0 درصد می باشند.به نظر دارای مشکی خاصی نبود ولیکن 
جلوبندی نیاز به تعمیر دارد-سپرجلو برخورد قبلی دارد-پنجره جلو شکسته است،دارای باربند فلزی تا لبه سقف وضبط 

صوت بود-بیمه نامه شخص ثالث تا تاریخ 1400/1۲/۲1 معتبر میباشد.
کارشناس رسمی دادگستری آقای مجید کولاری خودروی مذکور را به مبلغ 1/400/000/000ریال )یک میلیارد 

وچهارصد میلیون ریال معادل یکصد وچهل میلیون تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر روز یکشنبه 1401/0۲/11در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ 1/400/000/000ریال )یک میلیارد وچهارصد میلیون ریال معادل یکصد 
وچهل میلیون تومان(  شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 
درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹۸01000040۷۶01۳۲0۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز 
۹۶۵10۸۵۷۶10000000۲1۷1۳۲۳۵1۲00۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه 
اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده 
اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول 

خواهد شد. )م الف 1۵1۳۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: 1401/01/۲۲

آگهی مزایده اتومبیل
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شهربانی ۷۸۲و ۲۶ایران 1۶  بشماره  تیبا-  خودروی  دستگاه  یک  مزایده  آگهی 

 1۳۹۹040۳00110044۸۲
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1۳۹۹040۳00110044۸۲ )با شماره بایگانی ۹۹04۷۹4(، متعهد:جواد 
صالح،متعهدله: فاطمه زنگنه،سند ازدواج :شماره سند:۳۵۹۲ ،تاریخ سند:1۳۹۸/0۲/14،دفترخانه صادر 
کننده:دفترخانه ازدواج شماره 1۹ وطلاق شماره 1۲ شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی خودروی تیبا- 
بشماره شهربانی ۷۸۲و ۲۶ایران 1۶ با مشخصات ذیل متعلق به آقای جواد صالح واقع در پارکینگ امین قم 

بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی تیبا- بشماره شهربانی ۷۸۲و ۲۶ایران 1۶-مدل 1۳۹۹-رنگ سفید-شماره شاسی: 
1۵M/۹10۲۶۵۹:۵۷۲۶۲۹4-شماره موتورL۸11100NAS

خصوصیات بدنه:
کارکرد ۹000 کیلومتر-ماشین ازهرجهت مرتب و لاستیکهای عقب دارای ۸۵ درصد و لاستیکهای جلو ۸۵ 
درصد می باشند.با توجه به اینکه فوق الذکر هیچ گونه نقصی نداشته وهیچ گونه صافکاری انجام نشده وسالم می 

باشد بیمه نامه شخص ثالث تا تاریخ 1401/10/11 معتبر میباشد.
کارشناسان رسمی دادگستری آقایان حسین شیرزادی وعلیرضا هاشمی و سید صادق رسولی خودروی مذکور را 
به مبلغ 1/۶00/000/000ریال )یک میلیارد وششصد میلیون ریال معادل یکصد وشصت میلیون تومان( ارزیابی 

نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر روز چهارشنبه 1401/0۲/0۷در اداره اجرای اسناد 
رسمی قم واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک 

قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
میلیون  وششصد  میلیارد  )یک  1/۶00/000/000ریال  مبلغ  به  پایه  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  تومان(شروع  میلیون  وشصت  یکصد  معادل  ریال 
شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت 
IR ۹۸01000040۷۶01۳۲0۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵10۸۵۷۶10000000۲1۷1۳۲۳۵1۲00۶ 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب 
شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، 
مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه 
اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا 
تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.حقوق 

دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 1۵14۳(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: 1401/01/۲۲
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سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران با بیان اینکه ایجاد نیروگاه های هسته ای امری 
فانتزی نیست بلکه بخشی لاینفک و ضروری از نیاز کشور است، گفت:کشورهای اروپایی 

خود به این واقعیت رسیده اند که گریزی از ساخت نیروگاه های هسته ای نیست.
بهروز کمالوندی سخنگو و معاون امور بین الملل، حقوقی و مجلس سازمان انرژی 
اتمی ایران با انتشار مطلبی در خصوص پیشرفت های صنعت هسته ای کشور گفت: 
روز ملی فناوری هسته ای 1۶ سال پس از نخستین دستیابی ایران به امکان غنی سازی 
اورانیوم در حالی گرامی داشته شد که جمهوری اسلامی ایران نه تنها بر چرخه سوخت 
هسته ای کاملًا مسلط شده است بلکه در دیگر حوزه های مربوط به فناوری هسته ای 
نیز پیشرفت های بسیاری انجام شده است. وی ادامه داد: اگر چه در سال های گذشته 
تمرکز تحولات و اخبار بر موضوع غنی سازی سوخت سبب القای این نگاه شده است که 
فناوری هسته ای منحصر به سانتریفیوژها است، باید گفت که این تنها بخش کوچکی 
از این صنعت و امکانی است که در اختیار کشور و مردم قرار می دهد. به طور کلی 
پیشرفت های فناوری هسته ای ایران را می توان در چهار حوزه کاربرد پرتوها، انرژی، تولید 
سوخت و تحقیق و توسعه دسته بندی کرد. کمالوندی درخصوص ضرورت بهره گیری از 
سوخت هسته ای گفت: از این میان اگر چه در نمای نخست تولید رادیو داروها، استفاده 
از فناوری هسته ای در کشاورزی و صنعت نزدیک ترین و بی واسطه ترین کاربردهای این 
صنعت در زندگی روزمره مردم هستند؛ اما نمی توان از ضرورت بهره گیری از سوخت 
هسته ای برای تولید انرژی برق و تأثیر غیرقابل انکار آن عبور کرد. وی عنوان کرد: ایجاد 
خط تولید کپسولی رادیو داروی ید 1۳1 که در درمان انواع سرطان کاربرد دارد، استفاده 

از پرتوهای هسته ای برای استریل کردن، اصلاح بذر و مقاوم سازی بذر در مقابل کم آبی، 
استفاده از پرتو گاما برای فرآوری زهر زنبور عسل برای استفاده های پزشکی و نیز توسعه 
محصولات مرتبط با آب سنگین و دتره ها از جمله پیشرفت های انجام شده در این حوزه 
است. سخنگوی سازمان با اشاره به تولید نرم افزار سوخت گذاری نیروگاه اتمی بوشهر 
گفت: در حوزه انرژی پیشرفت هایی همچون تولید نرم افزار سوخت گذاری نیروگاه اتمی 
بوشهر یا بهسازی سیستم ردیابی و قرائت برخط دریافت دوز اشعه کارکنان نیروگاه برای 
جلوگیری از بروز مسمومیت ناشی از دریافت دوز اضافی از جمله فهرست بلند بالای 
دستاوردهایی است که علی رغم تحریم ها و با تلاش نیروهای متخصص خودمان به دست 
آورده ایم. کمالوندی ادامه داد: در حوزه سوخت و چرخه سوخت نیز پس از تسلط بر 
چرخه سوخت که از مرحله اکتشاف اورانیوم و تولیوم و... تا تبدیل مواد اولیه به کنستانتره 
و کیک زرد، غنی سازی، تولید سوخت و مدیریت پسماند سوخت می شود؛ توانسته ایم به 
توان تولید زیرکونیوم پایدار دست پیدا کنیم. ماده ای که علاوه بر تولید سوخت هسته ای 
در صنایع هواپیماسازی و خودروسازی کاربرد دارد و مصداق بارزی از این واقعیت است که 
طیف گسترده ای از صنایع کشور می توانند از سرریز دانشی که در صنعت هسته ای ایجاد 
می شود، بهره گیری کنند. سخنگوی سازمان درباره تولید صفحه سوخت سیلیساید 
که یکی از دستاوردهای رونمایی شده در روز ملی فناوری هسته ای می باشد، گفت: 
همچنین باید به تولید صفحه سوخت سیلیساید که یک مرحله بعد از تولید اورانیوم فلزی 
است، تولید سوخت راکتور آب سنگین خنداب اراک و پرتودهی آن در راکتور تحقیقاتی 
 IR۶ تهران برای اطمینان از کیفیت و استانداردهای لازم و تولید هزار عدد سانتریفیوژ

به  مربوط  پیشرفت های  در فهرست   IR4 و  IR۲Mمعتنابهی سانتریفیوژهای وتعداد 
حوزه سوخت اشاره کرد و در حوزه تحقیق و توسعه از توسعه تجهیزات اندازه گیری 
خلوص تلوریوم و دستیابی به امکان رمزنگاری کوانتومی تا فاصله ۷ کیلومتر به عنوان 
دستاوردهای اخیر نام برد. وی ادامه داد: این میزان از تمرکز بر توسعه فناوری صلح آمیز 
هسته ای که می تواند به صرفه جویی ارزی صدها میلیون دلاری برای کشور منتهی شود و 
صنایع متعددی را از حاصل کار بهره مند سازد در حالی است که کشورهای غربی به مثل 
»کافر همه را به کیش خود پندارد« تمام توجه ها را بر هراس خود از افزایش غنی سازی در 
ایران و آن هم بر محور توهم تولید سلاح هسته ای متمرکز و تلاش کرده اند که با این بهانه 
ما را از دستیابی به چنین گستره ای از فناوری که اهمیتی کمتر از غنی سازی ندارد محروم 
کنند. کمالوندی خاطرنشان کرد: فراموش نکنیم که تنها دتره های آب سنگین برای هر 
میلی گرم می تواند تا ده ها هزار دلار قیمت داشته باشد. آب سنگینی که بیش از ارزش 
اقتصادی به جهت کاربرد در رادیو داروها اهمیت دارد و در رویه ضد بشری مشمول تحریم 
قرار گرفته است. معاون سازمان درباره ساخت نیروگاه دارخوین گفت: ساخت نیروگاه 
ایرانی ۳۶0 مگاواتی دارخوین که در راستای اجرای تکلیف قانونی تولید 10 هزارمگاوات 
برق هسته ای برنامه ریزی شده است از دیگر اقدامات رو به جلویی است که در دستور کار 
قرار دارد.    وی تصریح کرد: فراموش نکنیم که ایجاد نیروگاه های هسته ای امری فانتزی 
نیست بلکه بخشی لاینفک و ضروری از نیاز کشور است. زیرا پس از موج چند ساله ای که 
برای تبلیغ تولید انرژی از منابع تجدیدپذیر ایجاد شد حالا کشورهای اروپایی خود به این 

واقعیت رسیده اند که گریزی از ساخت نیروگاه های هسته ای نیست.

سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران:

 ایجاد نیروگاه های هسته ای امری فانتزی نیست،ضرورت کشور است

 یک کارشناس مسائل بین الملل تشریح کرد:

رفتار دوگانه غرب نسبت به تحولات 
اوکراین در مقایسه با فلسطین

یک کارشناس مسائل بین الملل با تاکید بر رفتار دو گانه غرب نسبت به کشتار مردم 
اوکراین اظهار کرد: ۷0 سال است که مردم فلسطین توسط یک فرقه نژادپرست و 
خود برتربین کشته شده که حاضر نیستند به حقوق مردم فلسطین احترام بگذارند 
و اقدام اسراییل را محکوم کنند. اما اکنون نسبت به تحولات اخیر بین المللی رفتار 
دو گانه ای را در پیش گرفتند که نشانه استاندارد دو گانه و نژادپرستی غربی ها است.

صباح زنگنه در گفت و گو با ایسنا درباره مواضع و رفتار دوگانه غرب نسبت به 
تحولات اوکراین و کشتار مردم علی رغم این که سالیان زیادی است فلسطینی ها 
مورد حمله و تجاوز رژیم صهیونیستی قرار دارند و غرب هیچ واکنشی ندارد گفت: 
متاسفانه رفتار  دو گانه ای را در میان غربی ها از گذشته شاهد بودیم اکنون هم همین 
طور است و مصادیق آن بیشتر دیده می شود. نه فقط نسبت به کشته شدن افراد بلکه 

حتی نسبت به آوارگان این مساله بیشتر مورد توجه قرار دارد.
وی  تصریح کرد: غربی ها تبلیغات می  کنند بسیج به راه می اندازند و به اروپایی 
 ها و نژاد های غربی توجه می کنند در حالی که اگر افراد دیگری از یک نژاد دیگر 
بخواهند  وارد کشورشان شوند آن هم به صورت آوارگان از ورود آنها ممانعت کرده و 
مشکل ایجاد می کند. این مساله ناشی از همان تفکر دو گانه ای است که انسان ها 

را درجه بندی می دانند.
این کارشناس مسائل بین الملل تصریح کرد: آنها انسان ها را به درجه 1 و یا ۲ 
تقسیم بندی می کنند و اروپایی ها و غربی ها را درجه یک و نژاد برتر می دانند و این 
همان تفکر نازیسم محسوب می شود در حقیقت نازیسم در ذهنیت مسئولان و رسانه 
های غربی   بازسازی و خود را نشان می دهد. در حالی که همه انسان ها دارای کرامت 

و حرمت هستند.
زنگنه افزود: حرمت انسان ها یکسان است چه در آفریقا یا آسیا باشند یا در اروپا و 
یا هر قاره دیگر. همچنان که مرگ انسان فاجعه است در هر کجا که باشد. اما این 
وحدت نظر متاسفانه در میان غربی ها وجود ندارد وقتی به بوسنی و هرزه گوین حمله 
شد غربی ها حاضر نبودند این حادثه را محکوم کنند تا زمانی که کشورهای اسلامی 
اقدام به تشکیل نیروهای حافظ صلح کردند و بعد از آن بود که سایر کشورهای اروپا 
دست به کار شدند و نیروی بین المللی سازمان ملل را اعزام کردند. این رویه نسبت به 

فلسطین اشغالی هم همین طور است.
اشغال  کرد:  نشان  اسلامی خاطر  در سازمان همکاری  ایران  پیشین  نماینده 
فلسطین از ۷0 سال پیش آغاز شده و به تدریج توسعه یافته و یک فرقه و جماعتی که 
به شدت نژاد پرست و خود برتر بین هستند برای خود تسهیلاتی قائل شده و حاضر 
نیستند به حقوق اصلی مردم سرزمین فلسطین احترام بگذارند و از مظلومیت آنها 

سخن بگویند.
وی در پایان گفت: آنها حاضر نیستند حتی کشتار مردم فلسطین توسط رژیم 
جعلی و ساختگی را محکوم کرده و بیان کنند. این همان ادامه روحیه نژاد پرستی و 

خود برتربینی و داشتن استانداردهای دوگانه است.

 سید مصطفی هاشمی طبا:

مشکلاتی سخت تر از امروز پیش رو است
سید مصطفی هاشمی طبا با انتقاد از رویه برخی رسانه ها در راستای دستاوردسازی 
برای دولت گفت: آماری که برای خوب جلوه دادن اوضاع منتشر می کنند خود نشان 

دهنده نابسامانی ها است.
چند ماهی از دولت رئیسی گذشته و به نظر می رسد که آرام آرام وقت ارزیابی 
عملکرد دولت نزدیک است. این را می تواند از شروع و شدت گرفتن انتقاداتی که 
حال  عین  در  فهمید.  می شود،  مطرح  دولت  اصولگرای  حامیان  سوی  از  بعضا 
شاهدیم که جریانی رسانه ای در فضای مجازی و واقعی سعی در دستاوردسازی برای 
دولت دارد و مدام اخبار خوبی را از افزایش فروشن نفت، صادرات، آزادسازی اموال و 
... گزارش می دهد. این درحالی است که مردم در بطن جامعه با مشکلاتی به مراتب 
بیشتر از چند ماه قبل مواجه هستند و از این رو ، مثبت انگاری های طیف حامی 

دولت را باور نمی کنند. 
برخی کارشناسان و تحلیلگران وضعیت فعلی را پایان ماه عسل دولت و بخشی از 
سرمایه اجتماعی خود می دانند. این گروه تاکید می کنند که رویه رسانه ای حامیان 
دولت این فرایند را تسریع کرده و اصلا عواقب خوبی ندارد. برخی دیگر از کارشناسان 
اما معتقدند که وضعیت کشور به نحوی است که حتی در درون تلاش ها برای رو به 

بهبود جلوه دادن اوضاع، ضعف ها و مشکلات جدی موجود جلوه گر است. 
مصطفی هاشمی طبا از جمله تحلیلگرانی است که در گروه دوم جای می گیرد.  او 
در گفت وگو با »نامه نیوز« گفت: » تلاش برخی رسانه ها برای دستاوردسازی برای 
دولت درحالی است که مسائلی کشور ما خیلی پیچیده شده یعنی حتی اگر دولت 
در این زمینه ها که می گویند، توفیق هم داشت، نمی توانست مشکلات و مسائل 

آینده را حل کند.«
وی با اشاره به اینکه »به نظر می آید که سیاست مشخصی برای آینده کشور نداریم« 
گفت: »درست است که مردم درگیر مشکلاتی مثل گرانی و تورم هستند و این یک 
خطر و مشکل جدی است اما به نظر می رسد که خطراتی که در آینده ما را تهدید 

می کند، به مراتب بزرگ تر است«.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: » ما در حوزه های برون مرزی و درون 

مرزی  مشکلات عدیده داریم و دولت سکوت کرده است و برنامه ای ندارد«.
هاشمی طبا در واکنش به رویه رسانه ای برخی حامیان دولت، گفت: »یکی از 
روزنامه های حامی دولت که سعی دارد همه چیز را خوب جلوه دهد،  همشهری 
است. اما عدد و ارقامی که منتشر می کنند برخلاف تمایل آنها برای نشان دادن جلوه 
خوب فعالیت های دولت، حاکی از نابسامانی است. فعالیت دولت کافی نیست و به 

اولویت بندی ها هم اهمیت نمی دهند.
 مثلا در سند تحولی که دولت ارائه داده صدها مساله بدون اینکه اولویت مشخص 
باشد، مطرح شده است. درحالی که برای مدیریت کشور باید اولویت بندی کرده 
و به مردم صادقانه بگوید که چه کارهایی را می توان کرد و چه کارهایی را نمی توان 

انجام داد.«
وی در واکنش به شروع برخی انتقادات از سوی چهره های اصولگرا نیز گفت: 
»دیدم که یکی از مداحان هم نقد می کرد منتها نقد کاملا بی اساسی داشت که 
ناشی از عدم اطلاع و ظاهربینی و در امتداد همان رویه قبلی این گروه بود. اینکه 
بعد از چندماهی که از عمر دولت گذشته شاهد شروع انتقادات باشیم طبیعی 
است، منتها نقدها منطقی نیست و این به خاطر آن است که اطلاعات درستی 

داده نمی شود.
 باید با مردم صادقانه شفاف صحبت کرد و مردم هم حتما شرایط را تحمل خواهند 
کرد. این دولت هم مثل دولت قبل مسائل را با مردم در میان نمی گذارد و نتیجه شاهد 
شعارها و حرف ها و نقدهای خیلی سطحی هستیم. با این رویه نمی توان کاری را 
پیش برد. درست است که دولت در حوزه ای مختلف وعده هایی داده که محقق نشده 

اما آن شعارها و وعده ها نیز در راستای مسائل اصلی کشور نبوده است.«

یک کارشناس مسائل خاورمیانه گفت: به سعودی ها اعلام کرده ایم که اینطور 
نباشد که وقتی پای میز مذاکره نشستیم، هر موضوعی که ارتباطی هم با روابط 
دوجانبه ندارد، مطرح شده و از جمهوری اسلامی ایران هم توقع حل آن موضوع را 
داشته باشند. همچنین امیدواریم ریاض در دور بعدی مذاکرات با جدیت و با دستور 

کار مشخص ورود کند.

این سوال که در پی وقفه طولانی شکل گرفته در  به  پاسخ  رضا میرابیان در 
گفت وگوهای ایران و عربستان به منظور از سرگیری روابط دیپلماتیک میان دو 
کشور شاهد فعالیت مجدد مقام های عراقی برای تشکیل دور پنجم این گفت وگوها 
این  برگزاری  بغداد چیست، گفت:  برای  این مذاکرات  اهمیت  هستیم، دلایل 
گفت وگوها با ابتکار طرف عراقی و به میزبانی بغداد بیش از هرچیز برای این کشور 

پرستیژ و موقعیت سیاسی را به همراه دارد که توانسته میزبان نشستی با این سطح 
از اهمیت باشد.

وی ادامه داد: مساله دوم این است که بغداد همیشه این موضوع را مطرح کرده 
که اختلافات کشورهای همسایه عراق تاثیر منفی روی این کشور دارد و بارها هم 
تاکید کرده که اختلافات ایران با عربستان به نفع عراق نیست و در همین راستا 
هم تلاش کرده تا شرایط کاهش تنش میان همسایه های خود را فراهم و تسهیل 
کند. در این مورد هم ایران همسایه شرقی و عربستان همسایه غربی عراق هستند و 

کاهش تنش میان این دو کشور از اهمیت بالایی برای بغداد برخوردار است.
این دیپلمات پیشین در پاسخ به این سوال که پیش از اقدام عربستان در زمینه 
اعدام گسترده شیعیان در ماه گذشته، اخباری مبنی بر برگزاری دور پنجم مذاکرات 
تهران و ریاض مطرح شده بود که به نظر می رسد اقدام فوق مانع آن شد؛ با این 
حال در روزهای اخیر هم موضوع آتش بس دوماهه میان ائتلاف عربی و انصارالله 
که از حمایت ایران نیز برخوردار شده، امیدواری را  برای برگزاری دور پنجم مذاکرات 
ایجاد کرده است، آیا این امیدواری منطقی است، گفت: ما امیدواریم این آتش بس 
تاثیرگذار باشد اما مساله مسلم این است که ما به سعودی ها اعلام کرده ایم که اینطور 
نباشد که وقتی پای میز مذاکره نشستیم، هر موضوعی که ارتباطی هم با روابط 
دوجانبه ندارد، مطرح شده و از جمهوری اسلامی ایران هم توقع حل آن موضوع را 
داشته باشند. همچنین امیدواریم ریاض در دور بعدی مذاکرات با جدیت و با دستور 
کار مشخص ورود کند. میرابیان در گفت وگو با ایلنا،  در پاسخ به این سوال که پس 
از برگزاری دو اجلاس نقب و شرم الشیخ این گمانه مطرح شد که عربستان هم مایل 
است در ادامه به این نشست ها بپیوندد، آیا در آینده نزدیک شاهد عادی سازی 
روابط ریاض با تل آویو خواهیم بود و این موضوع چه تاثیری برای روابط دوجانبه 
تهران و ریاض خواهد داشت، گفت: در جریان برگزاری این دو اجلاس گزارش هایی 
منتشر شد که وزیر مشاور در امور دولت عربستان که یکی از شاهزاده های سعودی 
است به صورت محرمانه و غیررسمی در ان اجلاس حضور داشته است. با این حال 
موضع رسمی ریاض این است که تا زمانی که صلحی میان اعراب و اسرائیل شکل 
نگرفته و شهرک سازی ها متوقف نشود، حاضر به عادی سازی روابط با اسرائیل 
نیستند و این موضع به تازگی هم در یکی از دیدار ولیعهد سعودی تکرار شده است. 

معتقدم عربستان در آینده نزدیک جرائت این اقدام را نخواهد داشت.

میرابیان کارشناس مسائل خاورمیانه:

عربستان با جدیت و دستور کار مشخص در دور پنجم مذاکرات حاضر شود

حسین کنعانی مقدم :

مجلس باید از نظر نظارتی قدرتمند بوده و امور را اصلاح کند 
فعال سیاسی اصولگرا گفت: به نظر می رسد، بعضی 
چون  می کنند،  احساس  کشور  اجرایی  مسئولان  از 
نمایندگان مجلس خودی هستند، مجلس باید وظیفه 
نظارتی خود را کنار بگذارد. در حالیکه مجلس باید از نظر 

نظارتی قدرتمند بوده و امور را اصلاح کند.
که  سوال  این  به  پاسخ  در  کنعانی مقدم  حسین 
نمایندگان مجلس از عملکرد دولت از جمله در انتخاب 
وزرا و کارهایی نظیر احیای برجام انتقاد می کنند، دلایل 
انتقادها چیست، گفت: نقد یکی از ابزارهای بسیار مهم 
برای اصلاح امور، رشد و تعالی در جامعه است. قاعدتاً 
عنوان  به  که  عنوان کسانی  به  نمایندگان مجلس هم 
نمایندگان مردم بر عملکرد دولت نظارت کرده و اصلاح 
امور را با قوانین و مقررات خود پیگیری می کنند، در این 
زمینه دغدغه های خاصی دارند. اما به نظر سه محور، 
دغدغه اصلی است که باعث شده تا این نقدها مقداری 
برخوردهای  یا  استیضاح  موارد شکل  بعضی  در  و  تند 

تریبونی با موضوع فعالیت دولت به خود بگیرد. 
و  مردم  معیشت  مسئله  درباره  اول  بحث  افزود:  وی 
با  نمایندگان  اینکه  لحاظ  از  است.  اقتصادی  مسائل 
این است که  و احساس مردم  مردم در تماس هستند 
نه تنها شرایط بهتر نشده بلکه روز به روز بدتر می شود، 
نمایندگان  به  اقتصادی  مسائل  و  مردم  قدرت  کاهش 
منعکس شده و نمایندگان هم این موارد را در بیانیه ها و 

مصاحبه های خود عنوان می کنند. 
کنعانی مقدم تصریح کرد: بحث دوم، عبور از بن بست 
تحریم هاست. ظاهرا غرب دارد ما را به سمت یک بن بست 
می کشاند که چاره ای جز پذیرش خواسته های آنان را 
نداشته و تسلیم شویم. به نظر می آید خواست مردم این 
برداشته می شود،  است که در عین حال که تحریم ها 
عزت، کرامت، انسانیت و شرفمان را هم حفظ کنیم و به 

شکلی نباشد مثل خیلی از کشورها به بهانه رفع تحریم ها 
درها را بازکرده و فرش قرمز پهن کنند و دشمن را به خانه 

خود راه دهند. 
دولت،  ساختار  به  مربوط  سوم،  بحث  افزود:  وی 
انتصابات و افرادی است که در مناصب مختلف دولت 
قرار گرفته اند. من به همراه نمایندگان مجلس احساس 
و  کارآمدی  آن  شدند  انتخاب  که  افرادی  می کنیم، 
کارایی لازم را با شعارهایی که داده شد، ندارند. اینکه 
رئیس جمهور هر روز دستور دهد و در عمل ببینیم که 
این دستورات در پیچ و خم مسائل اداری می ماند و اجرا 
باشد.  مردم  مطالبات  به  پاسخی  نمی تواند  نمی شود، 
مردم مشکل حل شده می خواهند. اینکه به چه شیوه ای 
دولت  هیئت  رئیس جمهور،  دست  در  دیگر  شود  حل 
و مسئولان است.  این فعال سیاسی اصولگرا در ادامه 
گفت: نمایندگان این دغدغه را دارند و به نظر می رسد با 
همین زمینه بحث استیضاح وزرا را در لابی های مجلس 

مورد بحث و بررسی قرار می دهند. 
بعید می دانم مجلس بخواهد مقابل دولت بایستد

کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که آیا در ادامه شاهد 
جدال میان دولت و مجلس خواهیم بود یا خیر گفت: 
بعید می دانم مجلس بخواهد مقابل دولت بایستد. به 
این دلیل که هر دو از یک جنس هستند و دارای یک 
تفکر و اندیشه بوده اما به نظر می رسد ممکن است که 
فراکسیونی با نگاه مخالف به عملکرد دولت در مجلس 

شکل بگیرد. 
این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال که با 
توجه به اینکه در اوایل تشکیل دولت سیزدهم با عبارت 
»یکدست شدنحاکمیت« به دنبال بهبود روند اجرایی 
کشور بودند اما رفته رفته شعارها عملیاتی نشد. اشکال 
کار در کجاست و راهکار حل این موارد را در چه می بینید، 

گفت: یکدست شدن در قدرت، مفاسدی دارد که باعث 
که  چیزی  نباشد.  مجلس  پاسخگوی  دولت  می شود 
دنبال آن بودیم این بود تا تمرکز قدرت به شکلی باشد 
که هم افزایی ایجاد کند، اصطحکاک کمتر، همکاری و 
همبستگی بیشتر شده، مشکلات مردم حل و جنگ بین 

قوای مختلف در کشور وجود نداشته باشد. 
این موضوع  افزود:  ایلنا،  با خبرنگار  وی در گفت وگو 
بعضی  می رسد،  نظر  به  اما  گرفت  شکل  حدودی  تا 
چون  می کنند،  احساس  کشور  اجرایی  مسئولان  از 
نمایندگان مجلس خودی هستند، مجلس باید وظیفه 
نظارتی خود را کنار بگذارد. در حالیکه مجلس باید از نظر 
نظارتی قدرتمند بوده و امور را اصلاح کند. زیرا آن ها باید 
پاسخگوی مردمی باشند که به آن ها اعتماد کرده، رای 
داده و در راس قدرت گذاشتند. اگر بنا باشد که این افراد 
کاری انجام دهند که در گذشته انجام شده، دیگر فرقی 
میان اصلاح طلب، اصولگرا و ضدانقلاب باقی نمی ماند. 

کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که آیا مجلس فعلی 
کابینه  تغییر  به  مجبور  را  دولت  یا  استیضاح  را  وزیری 
می کند یا خیر، گفت: قاعده این است که دولت ها بعد 
از یک سال، با توجه به عملکرد وزرا تغییراتی را در کابینه 
ایجاد کند حالا ممکن است این کار را مجلس انجام دهد. 
اما به هر جهت این مورد نمی تواند بدون تغییر باشد و 
ممکن است دولت به لحاظ عملکرد یا مجلس از طریق 

استیضاح تغییراتی را انجام دهند. 
انتقاد می تواند باعث شادابی، اصلاح امور و حل 

مشکلات باشد 
این فعال سیاسی درباره اظهارات سعید حدادیان مداح 
اصولگرا که از دولت ابراهیم رئیسی هم انتقاد کرده بود، 
گفت: انتقاد کردن خوب است و می تواند باعث شادابی، 
اصلاح امور و حل مشکلات باشد. اما اگر نقد سیاسی 

بخواهد جناحی شود، کارآمدی خود را از دست می دهد. 
که  است  مداحی هایی  همین  از  برخاسته  دولت  این 
دوستان بر سر منبرها کردند و مردم را به رای دادن به این 
دولت تشویق کردند. به همین جهت آن ها باید حرمت 
رای مردم را نگه داشته و نقدهایی که انجام می دهند، 

سازنده و کارساز باشد. 
وی گفت: آنقدر که ما به دولت سازی فکر می کنیم، اگر 
به ملت سازی فکر می کردیم، مشکلات امروز را نداشتیم. 
بعد از پیروزی انقلاب مدام به دنبال دولت سازی بودیم تا 
دولت هایی بر سر کار بیایند که دولت های خوبی باشند. 
در موضوع حکمرانی این روند خوب نیست که ما آدم های 
خوب را سر کار بگذاریم. آدم خوب باید در بحث حکمرانی 
هم خوب عمل کند تا مسائل و مشکلات مردم را حل کند. 
با آدم های خوب اگر حکمرانی خوب انجام نشود، خوب 

بودن خودشان فقط به درد خودشان می خورد. 

هانی زاده تحلیلگر مسائل بین الملل:

ایران به رغم همه فشارها توانسته به صنعت هسته ای دست پیدا کند
 تحلیلگر مسائل بین الملل با بیان اینکه فناوری هسته ای در گذشته در انحصار 
قدرت های محدودی در جهان بود، گفت: امروز ایران به رغم همه فشارها و تحریم ها 

توانسته به صنعت فناوری هسته ای دست پیدا کند.
حسن هانی زاده ، با اشاره به دستاوردهای جمهوری اسلامی ایران در صنعت 
هسته ای، گفت: در واقع یکی از دستاوردهای مهم انقلاب اسلامی در طول چهار 

دهه گذشته، مسئله فناوری هسته ای است.  
این تحلیلگر مسائل بین الملل اضافه کرد: از آنجایی که فناوری هسته ای در گذشته 
در انحصار قدرت های محدودی در جهان بود و این فناوری به عنوان بالاترین فناوری 

که در خدمت بشریت قرار دارد، همچنان در جهان در انحصار است.
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران به رغم تحریم های ظالمانه ای که با آن 

مواجه بوده، توانسته به بالاترین سطوح فناوری هسته ای دست پیدا کند، اضافه 
کرد: با توجه به تخصص بالایی که در این فناوری نیاز است، جمهوری اسلامی ایران 
تلاش خود را به کار گرفت تا با تربیت متخصصانی در این حوزه، از آن برای اهداف 
ایران  در  بومی سازی هسته ای  و  دانش  ارتقای سطح  راستای  در  و  مسالمت آمیز 

استفاده کند و امروز ایران یکی از کشورهای دارای این نوع فناوری در جهان است.  
هانی زاده با بیان اینکه برخی از کشورهای جهان از این فناوری استفاده غیرانسانی 
می کنند، اظهار کرد: رژیم صهیونیستی با استفاده از تکنولوژی هسته ای، اکنون 
۲00 کلاهک هسته ای در اختیار داشته و تولید کرده است که خطری جدی برای 

منطقه تلقی می شود.
این تحلیلگر مسائل بین الملل ادامه داد: کشورهای دیگری هم هستند که از این 

فناوری برای تهدید بشریت و صلح جهانی استفاده می کنند در حالی که جمهوری 
اسلامی ایران بنا بر تکلیف شرعی و اسلامی و بالاترین مرجع کشور یعنی رهبر 

انقلاب، استفاده غیر صلح آمیز از فناوری هسته ای را تحریم کرده است.
وی با بیان اینکه غرب به خاطر محروم کردن ایران، انواع فشارها و تحریم ها را 
علیه جمهوری اسلامی ایران اعمال کرده است، گفت: جمهوری اسلامی ایران به 
رغم همه فشارها از این تکنولوژی به نحو شایسته و مسالمت آمیز استفاده می کند و 

توجهی هم به فشار قدرت های استکباری نمی کند.
هانی زاده در پایان تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران باید در این مسیر گام های 
بلندتری بردارد تا بتوانداز این فناوری در حوزه کشاورزی، پزشکی، صنایع آب و برق 

استفاده کند.
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روزه تن، عبارت است از خودداریِ با اراده از خوردن 
غذاها به انگیزه ترس از کیفر و رغبت به ثواب، و روزه 
نفْس، عبارت است از نگهداشتن حواس پنجگانه از 
دیگر گناهان و خالی کردن دل از همه عوامل بدی .
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آخرین وضعیت کرونا دراستان قم
 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طی بیست و چهار ساعت منتهی به بیست و یکم فروردین 
ماه، ۲ نفر در قم بر اثر کرونا جان باختند.به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
قم، مهدی مصری در گفت و گویی افزود: طی مدت یاد شده ۲۹ نفر با علائم ابتلا به کرونا توسط 
مراکز درمانی قم پذیرش شدند.وی ادامه داد: در حال حاضر ۲۲ بیمار کرونا مثبت در مراکز درمانی 
قم تحت مداوا قرار دارند که ۹ نفر از آنها به دلیل وخیم بودن وضعیت جسمی در بخش مراقبت های 
ویژه تحت درمان هستند. وی افزود: طی بیست و چهار ساعت گذشته ۶۹ آزمایش کرونا در قم از افراد 
دارای علائم ابتلا به کرونا گرفته شد که نتیجه هشت مورد آن مثبت بود. رییس دانشگاه علوم پزشکی 
قم همچنین بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح همگانی واکسیناسیون کرونا در قم، یک میلیون و ۸41 
هزار و ۵۷۶ دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.استان قم از بیست وهشتم اسفندماه سال 
قبل در فهرست مناطق زرد و نسبتا پرخطر کرونایی کشور قرار دارد و در جدیدترین رنگ بندی اعلام 

شده از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز در همین وضعیت باقی ماند.

وزیر بهداشت: امسال کمبود دارو نخواهیم داشت
 وزیر بهداشت تاکید کرد: خط قرمز ما تعارض منافع است. ما سلامت مردم را به هیچ قیمتی قربانی 
نخواهیم کرد و از سلامت مردم دفاع خواهیم کرد. در سال جدید هم ان شاءالله با افزایش تولید دارو، 
صادرات را داشته باشیم.دکتر بهرام عین اللهی افزود:: مجلس حدود سه میلیارد دلار ارز به وزارت 
بهداشت داده که یک میلیارد از سال قبل بیشتر است. بنابراین امسال قطعا کمبود دارو نخواهیم 
داشت و مساله اصلی ما تامین داروهای ضروری مردم است. به ویژه در زمینه بیماری های خاص 
بودجه خوبی تخصیص داده شده که امیدواریم عزیزان مبتلا به این بیماری ها را به نحو احسن حمایت 
کنیم. وی گفت: اکنون بعد از 4۳ سال از انقلاب اسلامی هنوز همه مردم بیمه نیستند اما امسال 
قطعا همه مردم را تحت پوشش بیمه همگانی قرار می دهیم که اعتبارش دیده شده تا مردم دغدغه 

نداشته باشند.

کمک 1۳ میلیارد ریالی خیر قمی به نیازمندان 
سفره افطاری و سحری نیازمندان در ماه مبارک رمضان با کمک 1۳ میلیارد ریالی خیر قمی رنگین 
تر شد.سید محمدرضا میره ای، معاون توسعه مشارکتهای مردمی کمیته امداد استان قم از کمک 1۳ 
میلیارد ریالی یک خیر قمی برای معیشت نیازمندان خبر داد و گفت: این خیر نیکوکار که خواست 
نامش برده نشود این مبلغ را در قالب بُن خرید کالا از فروشگاههای معتبر به مددجویان این نهاد اهدا 
کرده است.وی ضمن قدردانی از مردم و خیران استان که همیشه نیازمندان این نهاد را یاری کرده اند 
گفت: شماره کارت ۶0۳۷۹۹۷۹۵01۶۶01۸  به نام کمیته امداد استان قم برای معیشت و تأمین 

سبد غذایی مددجویان این استان در نظر گرفته شده است.
 

زمان صدور احکام رتبه بندی معلمان مشخص شد
ستاری فرد سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در پاسخ به اینکه آیا صدور احکام تا پایان بهار انجام 
می شود؟ اظهار کرد: بله، انشاءالله صدور احکام همین فصل انجام خواهد شد. قانون پیش بینی کرده 
است که کارگروه مربوطه یک ماه برای تدوین آیین نامه فرصت دارد و پس از تصویب در هیئت وزیران 

باید ظرف سه ماه نسبت به صدور احکام و اجرای رتبه بندی بر اساس آیین نامه مصوب اقدام کند.

دو انتصاب در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم
سید موسی حسینی کاشانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم طی حکمی محسن 
حیدری اتابک را به سمت » معاون توسعه مدیریت و منابع«  و امیرعلی عموزاده را به سمت »معاون امور 

فرهنگی و رسانه ای« این اداره کل منصوب کرد.

رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

کاهش ۵ درصدی وقوع جرایم اقتصادی 
رئیس پلیس فتا استان قم از کاهش ۵ درصدی وقوع جرایم مالی و اقتصادی در سال 1400 خبر داد .
سرهنگ علی موالی اظهارداشت: با تلاش همکاران و مجموعه اقدامات صورت گرفته در پلیس فتا 

استان قم شاهد کاهش وقوع جرایم مالی در سال گذشته بودیم.
 وی از کاهش ۵ درصدی وقوع جرایم مالی و اقتصادی در سال 1400 خبر داد، افزود: بیشترین شگرد 
کلاهبرداران در حوزه جرایم مالی سوء استفاده از اعتماد شاکی و کلیک بر روی لینک های آلوده وجعلی 

و فیشینگ بوده است.
رئیس پلیس فتا استان قم به همشهریان عزیز در جهت پیشگیری از کلاهبرداری های مالی توصیه 
کرد: تحت هیچ شرایطی بر روی لینک های آلوده وجعلی کلیک نکنند چرا که کلاهبرداران با ارسال 
لینک های جعلی از طریق پیامک یا از طریق شبکه های اجتماعی کاربران مجازی را فریب داده و 
در دام های خود گرفتار می کنند. وی گفت: لینک های جعلی با اهدافی همچون نصب بدافزار، 
نقض حریم خصوصی کاربران و هدایت به درگاه های جعلی پرداخت )فیشینگ( برای کاربران ارسال 
می شوند. سرهنگ موالی تشریح کرد: بسیاری از کلاهبرداران سایبری در قالب فروشگاه های جعلی 
اقدام به کلاهبرداری از شهروندان می نمایند، لذا از همشهریان درخواست می شود برای خرید های 
اینترنتی خود صرفا از وبسایت های رسمی دارای نماد اعتماد الکترونیک استفاده نمایند و حتی الامکان 
از پرداخت بیعانه خودداری کرده و پرداخت را درب منزل و پس از اطمینان از تحویل گرفتن کالا 
انجام دهند. رئیس پلیس فتا استان قم گفت: همشهریان توجه داشته باشند به منظور پیشگیری از 
کلاهبرداری از کارت اعتباری در قالب اسکیمر، افراد شخصا خودشان کارت بانکی را بر روی کارتخوان 

کشیده و رمز و مبلغ را وارد کنند.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف ایسوزو و کشف محموله قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از توقیف یک دستگاه خودرو ایسوزو و کشف محموله قاچاق 
کفش خبر داد  سرهنگ ولی ترابی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری استان در اجرای طرح مقابله با 

خودروهای قاچاق، یک دستگاه خودرو ایسوزو را در محور قدیم "قم-تهران" متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی صورت گرفته از خودرو مذکور، 144 جفت کفش خارجی 
فاقد مجوز و قاچاق را کشف، متهم دستگیر و پرونده تشکیل شد. معاون عملیات فرماندهی انتظامی 
استان قم از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق توسط 
افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 110 اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت 

رسیدگی و قاطعانه و قانوني برخورد کند.

رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی استان قم خبرداد:
پلمب ۱۲ واحد متخلف اغذیه فروشی در ماه مبارک رمضان  
رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی استان قم از پلمب 1۲ واحد متخلف اغذیه فروشی در ماه مبارک 

رمضان خبر داد.
سرهنگ گودینی گفت: در اجرای طرح کنترل و نظارت بر واحد های صنفی در ماه مبارک رمضان، 
پس از بازدید مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی استان از مجتمع های بین راهی، رستوران های 

پذیرایی، کافی شاپ ها و کبابی ها، ۲۸ واحد صنفی اخطار دریافت کردند.
وی افزود: 1۲ واحد متخلف نیز به علت فعالیت غیر مجاز در ماه مبارک رمضان پلمب شدند.

سرهنگ گودینی از اهتمام این پلیس نسبت به تشدید اقدامات کنترلی و نظارتی در ایام ماه مبارک 
رمضان خبر داد و تصریح کرد: شهروندان می توانند در صورت مشاهده تخلفات، موضوع را به مرکز 

فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف 4۲ دستگاه آب شیرین کن قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 4۲ دستگاه آب شیرین کن قاچاق در این استان خبر داد 

 سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در تداوم طرح هاي عملیاتي پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، 
ماموران یگان تکاوری یک دستگاه خودرو وانت حامل بار قاچاق را در محور " قم-تهران " شناسایي و 
متوقف کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی صورت گرفته از 

خودرو 4۲ دستگاه آب شیرین کن فاقد مجوز و قاچاق را کشف کردند.
سردار اسماعیلی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق 
و توزیع کالاهاي غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 110 

اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانوني برخورد کند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم:

حجم مخزن سد کوچری قم ۹۸ میلیون متر مکعب است
 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: بر اساس 
آخرین پایش صورت گرفته حجم مخزن سدکوچری 
این استان ۹۷.۹0۶ میلیون متر مکعب است در حالی 
که حجم مخزن این سد در مدت مشابه سال قبل، 

14۶.۶۳۲ میلیون متر مکعب بوده است.
علی اصغری افزود: حجم مخزن سد 1۵ خرداد نیز 
بر اساس آخرین آمار ۸۲.۸0۹ میلیون متر مکعب می 
باشد درحالی که در مدت مشابه سال قبل حجم مخزن 

این سد 101.۷4۵ میلیون متر مکعب بوده است.
وی با اشاره به این که سدهای کوچری و 1۵ خرداد 

از مهمترین منابع تامین کننده آب مورد نیاز استان 
قم به شمار می آیند، ادامه داد: روند کاهشی حجم 
مخزن سدهای استان بار دیگر ضرورت صرفه جویی 
در مصرف آب را به خوبی نمایان می سازد. وی بیان 
با صرف  و  به سختی  نیاز استان قم  کرد: آب مورد 
هزینه های زیاد تامین می شود، به همین دلیل نیاز 
رعایت  با  آن دربخش های مختلف  تا مصرف  است 
تا  باشد  شده  تعیین  سرانه های  و  مصرف  الگوی 
مشکلی در فرآیند تامین آب قم به وجود نیاید. اصغری 
گفت:  پایش های صورت گرفته نشان می دهد بارش 

برف و باران طی سال آبی جاری در مناطق سدهای 
استان نسبت به متوسط آماری 1۶.۷ درصد کاهش 
اهمیت  بر  دیگری  تاکید  نیز  موضوع  این  و  داشته  
موضوع لزوم کاهش مصرف آب در قم است. وی بیان 
داشت: با افزایش مصرف آب در قم، لزوم استفاده از 
آب چاه های داخل استان برای تامین آب مورد نیاز 
مردم بیشتر می شود و همین مساله کاهش احتمالی 
کیفیت آب را درپی خواهد داشت به همین دلیل از 
مردم می خواهیم برای حفظ کیفیت بالای آب قم در 

مصرف آن صرفه جویی کنند.

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

نهضت ساخت پارکینگ باید جدی 
گرفته شود 

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه مجموعه مدیریت شهری 
پیگیر جدی مقوله ساخت پارکینگ در اماکن تجاری و مسکونی است گفت: شورای 
شهر با توجه به اهمیت توجه به مقوله پارکینگ در سطح شهر، به طور ویژه در بودجه 

1401 به مبحث پارکینگ توجه کرده است.
ماشالله سعادتمند با تأکید بر لزوم توجه مدیریت شهری به چالش کمبود پارکینگ 
مقوله  در  مهم  موضوعات  از  یکی  داشت:  اظهار  قم  شهر  در  خصوصی  و  عمومی 
حمل ونقل، بحث پارکینگ ها بوده که براساس قانون همه افراد برای اماکن تجاری و 

مسکونی باید پارکینگ احداث کنند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر دچار کمبود پارکینگ در شهر قم هستیم افزود: 
طی سال های گذشته موضوع حذف یا کسر پارکینگ مطرح بوده است، مثلًا 
معابری که امکان ایجاد پارکینگ نبوده جریمه آن پرداخت شده است، که با این 
جریمه ها باید پارکینگ احداث می شد اما کمتر از 1000 پارکینگ ساخته شده 

است.
هسته مرکزی شهر نیازمند پارکینگ عمومی است 

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه مجموعه مدیریت شهری 
پیگیر جدی مقوله ساخت پارکینگ در اماکن تجاری و مسکونی است گفت: افراد باید 
برای اماکن تحت اختیار خود پارکینگ احداث کنند، در غیر این صورت شهرداری باید 

در این زمینه ورود کند.
وی خاطرنشان کرد: نهضت ساخت پارکینگ باید جدی گرفته شود و شهرداری هم 

باید در این مسیر حرکت کند.
وی با بیان اینکه در بحث پارکینگ های عمومی شهرداری باید ورود کند ابراز کرد: 
شهرداری با بهره گیری از توانمندی ها و ظرفیت های خود و یا بهره گیری از ظرفیت 
بخش خصوصی، برای ایجاد پارکینگ عمومی در زمینه جبران کمبود پارکینگ ورود 

کند.
سعادتمند با اشاره به اینکه هسته مرکزی شهر نیازمند پارکینگ عمومی است اضافه 
است: شورای شهر با توجه به اهمیت توجه به مقوله پارکینگ در سطح شهر، به طور ویژه 

در بودجه 1401 به مبحث پارکینگ توجه کرده است.
 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم :

هیچ وانت بار و دستفروشی مجوز 
سدمعبر و فعالیت ندارد 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم با بیان اینکه هیچ وانت بار و 
دستفروشی مجوز سدمعبر و فعالیت ندارد، گفت: موضوع سد معبر نیازمند عزم چند 

جانبه است و باید به صورت اصولی پیگیری شود.
احمدرضا شفیعی: اظهارداشت : نسبت به گذشته وضعیت سدمعبر در قم بهتر شده 

و این موضوع در مقایسه با دیگر کلانشهرها بیش از پیش محسوس است.
شفیعی با بیان اینکه هیچ وانت بار و دستفروشی مجوز سدمعبر و فعالیت ندارد تصریح 
کرد: این موضوع یک استثنا هم دارد، برخی از شهروندان که معیشت مناسبی ندارند 
براساس برنامه ریزی های به عمل آمده، برای فعالیت این افراد جانمایی شده تا هم 

کسب درآمد کنند و هم ساماندهی مناسبی صورت گیرد.
وی با تاکید بر اینکه برخی اتفاقات یک بعدی نیست و نمی توان تنها از شهرداری توقع 
داشت تصریح کرد: موضوع سد معبر نیازمند عزم چند جانبه است و باید به صورت 
اصولی پیگیری شود؛ بسیاری از این مشکلات طی سال های گذشته ایجاد و انباشته 

شده است.
ساماندهی متکدیان در مرکز غربالگری

رفع تخلفات شهری شهرداری قم در خصوص ساماندهی  و  پیشگیری  مدیرکل 
متکدیان اطراف حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران گفت: ۵0 تیم به صورت شبانه 
روز در حال گشت زنی و نظارت هستند و در صورت مشاهده این افراد به مرکز غربالگری 

هدایت می شوند.
وی جمع آوری و آماده سازی محلی برای اسکان متکدیان را از وظایف شهرداری 
برشمرد و افزود: این مرکز طی 4 سال گذشته آماده شده و ۲4 ساعته افرادی که جمع 

آوری می شوند در این مرکز نگهداری می شوند.

مسئول دبیرخانه قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی خبرداد:

 اجرای طرح کریمه در ۱۱ بوستان
 با مشارکت شهرداری قم

مسئول دبیرخانه قرارگاه فرهنگی اجتماعی 1۹ دی، با بیان مشارکت 100 درصدی 
شهرداری در اجرای طرح کریمه در 11 بوستان سطح شهر گفت: این طرح در جهت 

ارتقاء فرهنگ دینی شهر برنامه ریزی و اجرا شد.
مهدی علی بابایی با اشاره به مشارکت مناسب شهرداری قم در اجرای طرح کریمه 
در بوستان ها اظهار داشت: این طرح در جهت ارتقاء فرهنگ دینی شهر برنامه ریزی و 
باید به عنوان یک طرح مشارکتی با همه دستگاه های اداری شهر در بوستان ها اجرایی 

می شد.
وی با تقدیر از مشارکت شهرداری در اجرای این طرح افزود: یکی از نهادهایی که با 
بسیج و قرارگاه فرهنگی اجتماعی 1۹ دی در اجرای این طرح همکاری لازم را داشته 

شهرداری قم بود و باید از این توجه تقدیر و تشکر کنیم.
مسئول دبیرخانه قرارگاه فرهنگی اجتماعی 1۹ دی، از اجرای این طرح در 11 
بوستان سطح شهر خبر داد و بیان کرد: طرح کریمه در قالب برنامه های متنوع فرهنگی 
و نمایشی در 11 بوستان شاخص شهر در ایام نوروز و با استقبال گسترده مردم و 

مسافران برگزار شد.
وی برنامه های طرح کریمه را تشریح کرد و گفت: برنامه هایی که با نام طرح 
کریمه در این 11 بوستان برگزار شد، عبارت از برگزاری غرفه های عفاف حجاب، 
پاسخگویی به گروه های دختران و زنان با موضوع عفاف و حجاب در قالب طرح 

“جواهرانه” بود.
علی بابایی ادامه داد: همچنین دیگر برنامه های طرح کریمه برگزاری مسابقه و 
نمایشگاه برای گروه سنی کودکان و جوانان و برپایی ایستگاه مشاوره به عنوان بخش 

دیگری از برنامه ها بوده است.
وی حسن ختام این طرح را اجرای گروه سرود “فرمانده” عنوان و ابراز کرد: حسن 
ختام برنامه طرح کریمه اجرای گروه سرود “فرمانده” در میدان آستانه و بوستان علوی 

بود که با استقبال گسترده نوجوانان دهه ۸0 و ۹0 برگزار شد.
 

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم :

افزایش نرخ کرایه تاکسی بعد از 
استعلامات قانونی صورت می گیرد

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با بیان اینکه نرخ کرایه 
تاکسی ها هرساله تابعی از دستمزد کارگران است گفت: نرخ کرایه تاکسی در کمیته 
نرخ گذاری از مهرماه هر سال بر اساس برنامه ریزی هایی انجام می شود که در این راستا 

استعلامات را از مراجع قانونی دریافت می کنیم.
به گفته علی نیک در حال حاضر سه نوع تاکسی بی سیم، خطی و گردشی در سطح 
شهر مشغول فعالیت هستند، که افزایش نرخ کرایه ها به گونه ای است که علاوه بر پاسخ 

به نیاز شهروندان، معیشت رانندگان نیز لحاظ شود.
از دستمزد کارگران است  تابعی  تاکسی ها هرساله  نرخ کرایه  اینکه  بیان  با  نیک 
از مهرماه هر سال بر اساس  تصریح کرد: نرخ کرایه تاکسی در کمیته نرخ گذاری 
برنامه ریزی هایی انجام می شود که در این راستا استعلامات را از مراجع قانونی دریافت 

می کنیم و پس ازآن نرخ پیشنهادی به دست شورای شهر می رسد.
وی ادامه داد: این نرخ های پیشنهادی و مصوب شده در شورا، در صورت موافقت 
فرمانداری به صورت رسمی و قانونی اجرایی می شود، امسال نیز از ۷ فروردین برچسب 

نرخ جدید روی تاکسی ها نصب شده است.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه 
امسال ۳۲ درصد افزایش نرخ کرایه تاکسی لحاظ شده است خاطرنشان کرد: بیش 
از ۸0 درصد تاکسی ها QR کد داشته و مسافران می توانند از این طریق به راحتی کرایه 

خود را پرداخت کنند.
وی در ادامه پیگیری های به موقع شکایات و نارضایتی های شهروندان را مورد توجه 
قرارداد و اظهار داشت: مأموران اداره بازرسی سازمان تاکسیرانی به صورت روزانه به 
تخلفات ۲1 گانه تاکسی ها اعم از اخذ کرایه اضافه، کنترل مدارک، امتناع از حمل 

مسافر و… رسیدگی می کنند.

استاندار قم با تاکید بر اهمیت تقویت روحیه مردمی و جهادی در بین مسوولان 
استانی، گفت: مدیرانی که اعتقادی به مسیر دولت مردمی ندارند نباید در جایگاه 

مدیریت باقی بمانند.
سیدمحمدتقی شاهچراغی شامگاه شنبه در اولین جلسه شورای اداری استان 
در سالن جلسات حرم مطهر حضرت فاطمه)س(، جهت گیری دولت را تلاش 
برای حل مشکلات مردم دانست و اضافه کرد: تحقق کامل مصوبات سفر رییس 

جمهوری به قم از مباحثی است که باید مورد توجه تمام مدیران باشد.
استاندار قم با اشاره به ضرورت توجه و حرکت در مسیر شعار سال، اضافه کرد: 
همه دستگاه ها در حوزه های فنی، اجتماعی، فرهنگی، خدماتی و اقتصادی باید 

کارهای عملیاتی در این زمینه انجام بدهند.
شاهچراغی با تاکید بر ضرورت استفاده از تجربه اندیشمندان و افراد صاحب 
ذوق در تحقق شعار سال و افزایش ظرفیت اشتغال، ادامه داد: لازم است در بخش 
فرهنگی نیز اقدامات شاخصی با تکیه بر نیروی انسانی توانمند این استان طی 

سالجاری رقم بخورد.
وی با اشاره به اهمیت استفاده از ظرفیت گروه های مردمی سازمان یافته در تمام 
بخش های اجرایی، فرهنگی، اقتصادی، آسیب های اجتماعی وغیره، گفت: 
مدیران اجرایی بستر لازم را جهت نقش آفرینی این قبیل گروه ها و افراد توانمند 

را فراهم کنند.
تعریف 30 پروژه کلان در قالب سفر رییس جمهوری 

شاهچراغی گفت: در قالب سفر رییس جمهوری 1۶ هزار میلیارد تومان اعتبار 
به قم ابلاغ شده در حالی که مصوبات این سفر برای استان بسیار بیشتر از این رقم 

است و تحقق کامل آن نیازمند همراهی و همدلی تمام مدیران اجرایی است.
وی ابراز داشت: در قالب سفر رییس جمهوری به قم ۳0 پروژه کلان تعریف شده 

و مسیر اجرای آن نیز مشخص شده و نهایی شدن آن فقط نیازمند پیگیری است.
شاهچراغی با تاکید بر مدیران استانی در ارتباط مستمر با رسانه ها، گفت: مدیران 

علاوه بر پاسخگویی به رسانه ها حضور پررنگی نیز در بین مردم داشته باشند.
شاهچراغی عنوان کرد: بانک های عامل استان رویه اداری خود را جهت پرداخت 
تسهیلات اشتغال و تولید آماده کنند؛ در رابطه با توسعه دانش بنیان ها نیز لازم 

است تا برخی رویه های اشتباه سال های قبل اصلاح شود.
استاندار قم با تاکید بر مصرف بهینه منابع انرژی گفت: در کنار این لازم است 
تا برای نهادینه سازی مصرف بهینه منابع انرژی امر فرهنگ سازی بصورت جدی 

دنبال شود.
استاندار قم همراهی مردم در اجرای برنامه های فرهنگی و اقتصادی را مهم 
دانست و افزود: دستگاه های اجرایی مساله تحول و تحرک درون سازمانی را در 

دوره جدید جدی بگیرند.
تاکید برایجاد زیرساخت های لازم برای  جذب گردشگر

های  حوزه  در  ملی  شناور  های  بودجه  کامل  جذب  بر  ادامه  در  شاهچراغی 
زیرساختی، فرهنگی و اجریی تاکید کرد و گفت: دستگاه های استانی باید در زمان 
مشخص بودجه های استانی تصویب شده را جذب و در مسیر توسعه استان هزینه 

کنند.
استاندار قم با هشدار به دستگاه های اجرایی استان تاکید کرد: مجموعه مدیریت 
استان بر جذب کامل اعتبارات و بودجه های تصویب یافته سال گذشته اصرار دارد و 

همه مدیران باید تمام اعتبارات را جذب کنند.
وی با تاکید بر ضعف قم در زیرساخت های جذب گردشگر و خدمات رسانی به 
مسافران ورودی به این شهر، تصریح کرد: مدیران باید از جایگاه مدیریت خود برای 

رفع مشکلات موجود استفاده کنند.
*رعایت عفاف و حجاب در ادارات امری لازم و قطعی است

استاندار قم با بیان اینکه موضوع عفاف و حجاب و اقامه نماز در سطح ادارات 
استان ضروری و قطعی است، بیان کرد: مساله فرهنگ عمومی در اولویت اقدامات 

فرهنگی مجموعه مدیریت استان قرار دارد.
شاهچراغی با اشاره به ضرورت ادامه روند مولدسازی و فروش اموال مازاد گفت: 
دستگاه های دولتی در مسیر چابک سازی اموال مازاد خود حرکت کنند؛ تمام 

اعتبارات حاصل شده از فروش اموال مازاد در داخل استان هزینه می شود.
استاندار قم همچنین در پایان بر پاسخگویی نظامند و مستمر به سوالات و 

و  بینی شده  زمانبندی پیش  پروژه های عمرانی در  مطالبات مردمی، تکمیل 
استفاده از ظرفیت های مغفول مانده دستگاهی تاکید کرد.

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( :
ماه رمضان فرصت طلایی برای بازگشت به خود است

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( با اشاره به اهمیت ماه مبارک 
رمضان در خودسازی و افزایش تقوای الهی گفت: ماه رمضان فرصت طلایی برای 

بازگشت به خود و بروزرسانی دستگاه محاسباتی وجودی انسان است.
آیت الله سیدمحمد سعیدی شامگاه شنبه در اولین جلسه شورای اداری استان 
قم در سالن جلسات حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س(، با اشاره به اهمیت 
روزه در تعالیم دینی بیان کرد: طبق آیات الهی، خطاب قرآن در مورد روزه در مرتبه 
اول در خصوص مومنان است و همچنین روزه اختصاصی به دین اسلام ندارد و در 

امت های گذشته نیز وجود داشته است.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( با بیان اینکه غضب و شهوت 
ریشه بیشتر گناهان انسان است، اضافه کرد: خاصیت و اثر روزه در زمینه سازی 
تقوای الهی است و روزه بستری جهت کنترل غضب و شهوت خارج از عقل و شرع 

است.
عضو مجلس خبرگان رهبری تقویت اراده را اثر مهم تقوا دانست و ابراز داشت: روزه 
یکی از مصادیق عملی تقویت اراده در انسان است به نحوی که فرد را وادار می کند تا 

علاوه بر کارهای حرام از بسیاری از امور مباح نیز چشم پوشی نماید.
امام جمعه موقت قم اضافه کرد: کسب قدرت تشخیص بین حق و باطل را از آثار 
مهم تقوای الهی است بنحوی که به فرد کمک می کند تا در لغزش گاه های مختلف 

دستگاه محاسباتی انسان کارآیی خود را از دست ندهد.
سعیدی با اشاره به بیانی از امام خمینی)ره( در رابطه با ماه مبارک رمضان ادامه 

داد: به باور امام راحل مهمترین کار در ماه رمضان ورع از محرمات الهی است.
معاون استاندار: ماندگاری مسافران در قم 7 ساعت است

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم نیز در این جلسه با تاکید بر ضرورت 
افزایش ماندگاری مسافران در این استان گفت: ماندگاری مسافران و زائران در قم 

حدود هفت ساعت برآورد می شود.
ابوالقاسم مقیمی با اشاره به فعالیت چهار ماهه ستاد تسهیلات زائران استان 
در برگزاری باشکوه جشن نیمه شعبان و آغاز سالجاری، بیان داشت: استفاده از 
ظرفیت گروه های مردمی و جهادی از شاخصه های مهم این ستاد در استقبال از 

زائران نیمه شعبان و استقبال از سال جاری بود.
مقیمی با تاکید بر پررنگ تر شدن ابعاد مردمی جشن های نیمه شعبان ادامه داد: 
در نیمه شعبان گذشته ۲00 موکب مردمی در طول مسیر بلوار پیامبر اعظم)ص( 

برپا شد که تا قبل از آن بی سابقه بوده است.
به گفته وی، از ۲4 اسفندماه سال گذشته تا 14 فروردین ماه جاری در مجموع 
1۵ میلیون مسافر وارد استان قم و 1۳ هزار و ۷00 هزار نفر از این بین وارد شهر 

قم شدند.
مقیمی با بیان اینکه ۹۵ درصد ظرفیت اسکان قم در نیمه اول نوروز و ۶0 درصد 
نیز در نیمه دوم سفرهای نوروزی تکمیل شد، افزود: در مجموع ۵۵0 هزار مسافر در 

مراکز اقامتی استان اسکان پیدا کردند.
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم گفت: طی ایام نوروز ۹ نفر فوتی ثبت 
شده که ۶ نفر در راه های فرعی بوده که نشان می دهد لازم است رفع نقاط حادثه 

خیز راه های فرعی جدی گرفته شود.
مقیمی با انتقاد از گرانی های آزاردهنده واحدهای اقامتی طی ایام نوروز گفت: 
طی این روزها حدود ۸0هزار گشت و بازرسی توسط دستگاه های مختلف انجام 

شد.
وی تصریح کرد: در قالب این گشت ها در مجموعه حدود ۵0 واحد متخلف پلمب 

و در ۹0 مورد رد مال به افراد خسارت دیده انجام گرفت.
وی با تاکید بر نقاط ضعف استان قم در زیرساخت های اقامتی و جذب گردشگر 
و آغاز پذیرش زائران عراقی با کنترل نسبی بیماری کرونا، بیان داشت: لازم است 
تا دستگاه های متولی برای میزبانی و خدمات رسانی به زائران داخلی و خارجی 

کمبودهای موجود را در اسرع وقت برطرف کنند.
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم اضافه کرد: طی ایام نیمه شعبان و 
نوروزسالجاری حدود سه هزار کلاس درس آموزش و پرورش جهت اسکان مسافران 
و زائران آماده سازی و در زمینه ارزاق و کالاهای اساسی نیز مشکلی خاصی احساس 

نشد.
در پایان این جلسه از هادی محمود نژاد معاون اجرایی حرم مطهر،کاظم پورامینی 
قائم تولیت مسجد مقدس جمکران، حجت الاسلام رضا وطن خواه رییس ستاد 
مردمی اجتماعات مهدوی وعلی غفوری معاون ستاد مردمی اجتماعات مهدوی 
قم،سردار سیدمحمود میرفیضی فرماندهی انتظامی قم، مرتضی سقائیان نژاد 
شهردار، علیرضا ارجمندی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
پنچه  آهنین  مهدی  قم،  پرورش  و  آموزش  مدیرکل  رحیمی  رضا  علی  استان، 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان، محمد خامه یار دبیرستاد اقامه نماز قم و 
عباس ذاکریان سرپرست فرمانداری قم بعنوان تعدادی از اعضای ستاد تسهیلات 

زائرین و خدمات سفر استان با اهدای لوحی تقدیر شد.

استاندار قم در اولین جلسه شورای اداری استان تاکید کرد:

تلاش مدیران برای تحقق کامل مصوبات سفر رییس جمهوری به قم  

  ببینید گوجه فرنگی با مردم چه کرده!؟

طرح: مهدی عزیزی

روند افزایشی قیمت گوجه فرنگی در کشور که به تشکیل صف های طولانی و فروش دانه ای 
گوجه در برخی شهرها منجر شده است.


